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Socialdemokratska stranka 
Slovenije 
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p o l i t i k i i n p r o g r a m u n a j u i n S o c i a l d e m o k r a t s k e s t r a n k e . 

dr. Miroslav Luci in Franc Pukšič 

M A J S P E R K / POGOVOR O PROBLEMIH UREJANJA DRAVINJE 

Ocf Dokle€ do Majšperkn 
ie prihodnje leto 

Dra\1nja je eden redkih vodotokov v državi, ki še ni urejen in 
varovan. V svojem osrednjem delu na območju majšperške in 
bistr iške obč ine poplavlja tudi desetkrat na le to ter gospo
darstvu in kmetijstvu prinaša vel iko škode . Predstavniki mi
nistrstva za okolje in prostor, vodstva o b e h obč in , prizadeti 
las tn ik i zemlj išč in vodarji so o tej problemat ik i govorili 
pred dobrim tednom v Majšperku, že prvo ureditveno fazo pa 
naj bi izpeljal i v pr ihodnjem letu. 

Marjan Gorčenko , tajnik 
majšperške občine, navaja, da po 
vsakoletnih poplavah v obeh 
občinah nastaja velika škoda v 
kmetijstvu, na infrastrukturnih 
objektih, poleg tega pa zaradi 
pogosto prekinjenih komunika
cij posredno še v podjetjih in 
obrtnih dejavnostih. "Prizadeti 
prebivalci tega gospodarsko ne
razvitega in zaostalega območja 
terjajo, da se takoj prične uredi
tev vodotoka, zagotoviti pa se 
morajo osnovni pogoji za gospo
darsko in predvsem kmetijsko 

izkoriščanje omenjenega prosto
ra. Mariborski vodnogospodars
ki biro je vodnogospodarsko in 
ekološko študij jo izdelal že leta 
1993, ta pa je dala strokovne 
rešitve za ureditev režima viso-
kih"vod. Po tej študiji je predvi
dena ureditev struge Dravinje 
med Slapami in Dražo vasjo v 
dolžini 22,4 ki lometra. Predla
gane rešitve pridvidevajo zago
tavljanje petletne poplavne var
nosti, poleg tega pa so izdelani že 
idejni projekti za lokacijsko do
kumentacijo. Majšperška in slo-

venjebistriška občina morata 
vnesti v svoje prostorske akte 
predlagane rešitve, kar pa naša 
občina že ima sprejeto v svojih 
prostorskih planih," dodaja 
Gorčenko . 

NAJTI VIR V DRŽAV
NEM PRORAČUNU 

Predalagane rešitve vodnogos-
podarstvenikov izpred treh let 
upoštevajo tudi vpliv predvide
nih posegov na vodni režim, 
okolje in prostor ob Dravinji. 
Projektna dela naj bi se po 
zadnjih podatkih izvajale po fa
zah od urejenega dela v Dokle-
cah, sicer pa naj bi bila dinamika 
dela takšna, da bi vseh 22,4 km 
uredili v 4 do 6 letih. Vendarle 
naj bi še do konca letošnjega dela 
izdelali študijo o hidroenergets
ki izrabi Dravinje, potem pa 
bodo podane že tako vse osnove 
za izdelavo izvedbenih projek
tov in za pričetek del. 

Za prva ureditvena dela od 
Doklec do Majšperka morajo 
biti izvedbeni projekti končani v 
enem mesecu, ko bo ponovno 
sklican pogovor na to temo. Si
cer pa naj bi za sredstva doku
mentacijo zagotovili vodarji. 

Marjan Gorčenko med dru
gim pravi, da morajo še pred do
končno izdelavo lokacijske do
kumentacije razčistiti vsa odprta 
vprašanja s prizadetimi lastniki 
zemljišč ob Dravinji, najbolj pa 
vprašanje dolgoročnih 
odškodnin s stani države. Prav 
to naj bi imelo največ pomena 
zaradi razvrednotenja zemljišč 
na lokacijah, kjer so predvideni 
suhi zadrževalniki. 

Kljub temu da so idejni pro
jekti za ureditev Dravinje izdela
ni in naj bi se prva dela pričela že 
prihodnje leto, pa še ni ničesar 
znanega o financiranju. Občini 
Majšperk in Slovenska Bistrica 
ter ministrstvo za okolje in pros
tor bodo z novim državnim zbo
rom poskušali zagotoviti 
sredstva v proračunu za leto 
1997. Gorčenko pravi, da bi po 
prvih ocenah za eno leto del na 
vodotoku potrebovali od 100 do 
150 milijonov tolarjev. 

T. Mohorko 

Takšna je slika na poljih majšperške in 
slovenjebistriške občine, ko Dravinja prestopi bregove. 

- H p t o : J. Bračič 



AKTUALNO 

Župan in poslanci hkrati 
ž u p a n m e s t n e o b č i n e Ptuj dr. Miros lav Luci j e na letošnji l i 

državnozborskih volitvah kandidiral v 10. in 11 . vo l i lnem 
okraju (Ptuj z o k o l i c o ter H a l o z e - Dravsko polje) 8. vol i lne 
enote . Skupaj j e v o b e h e n o t a h dobil 21 ,68 odstotka glasov 
vseh voli lcev. V ponede l jek j e še pod vt i som rezultata 
nede l j sk ih volitev ze lo previdno odgovarjal na novinarska 
vprašanja. Za Ptuj j e s icer pričakoval u s p e š e n izzid, prese
nečenje pa predstavlja vol i lni iz id v vo l i lnem okraju 11 , kjer 
n i pričakoval d irektne izvolitve. Pričakoval pa je u s p e h S o 
c ia ldemokrat ske s tranke kot ce lo te . 

O razlogih, zakaj se je odločil 
za kandidaturo, je dr. Miroslav 
Luci povedal: "Za kandidaturo 
sem se odločil predvsem zato, 
ker želim izpeljati projekte, ki so 
v veliki meri odvisni od parla
menta in nove vlade ter izredno 
pomembni za Ptuj in haloško 
območje ter Dravsko polje. Gre 
za projekte Ptuj - pokrajinsko 
središče, za ptujsko obvoznico in 
za sprejem zakona o skladnejšem 
regionalnem razvoju Slovenije. 
Drugi razlog pa je v tem, da se je 
za kandidature odločila večina 
županov mestnih občin. Izvoli
tev za poslanca jemljem kot za
dolžitev tega območja, ki jo bom 
opravil kot vsako drugo delo: 
strokovno, strpno in zelo odgo
vorno." 

Čeprav čas za analize letošnjih 
volitev šele prehaja, je nesporno 
dejstvo, da je dr. Miroslav Luci 
eden tistih politikov s širšega 

območja Ptuja, ki je uspel v zelo 
kratkem času. Sam sicer pravi, 
da je želel v politiki le sodelova
ti, vendar se je zasukalo drugače, 
skoraj prehitro, v zelo kratkem 
času mu je politika, kot pravi, 
prišla "prek kolen". Do leta 1990 
se z njo sploh ni ukvarjal, delo 
na terenu z ljudmi pa ga je 
soočilo s njihovimi problemi in 
problemi konkretnega okolja, ki 
so zahtevali rešitve. 

Veliko jih je, ki v teh dneh 
tudi pričakujejo njegov odgovor, 
za kaj se bo odločil oziroma ali 
bo lahko delal kot župan, posla
nec in zdravnik hkrati . "Po četrt 
stoletja dela v ambulanti ugo
tavljam, da lahko sicer nekaj 
prispevam k izboljšanju zdravja 
naših občanov, vendar pa zdra
vje kot celota ni samo odsotnost 
bolezni, dobro psihofizično 
stanje, temveč tudi urejen social
ni položaj. To pa se ne da reševa

ti v ambulanti z recepti in s tera
pijo. Potrebno je zaiti v politiko 
in se pričeti aktivno ukvarjati z 
njo ter z njeno pomočjo reševati 
probleme ljudi in posameznih 
okolij. Upam, da bom lahko de
lal kot župan, poslanec in tudi 
kot zdravnik. Ob dobri organi
zaciji dela se to da. V praksi bi to 
lahko pomenilo tri dni parla
menta in dva dni županovanja v 
tednu. Ampak to so le raz
mišljanja v tem trenutku, potre
ben je še temeljit premislek." 

MG 

Dr. Miroslav Luci 

ORMOŽ / ZUPAN VILI TROFENIK POSLANEC 

V parlament samo v 
povezavi z žapanstvom 
Tudi župan obč ine Ormož Vili Trofenik je bil na nede l j sk ih 
volitvah direktno izvoljen v državni zbor. Kot dober pozna
valec po l i t i čn ih razmer in razpoloženja n a o r m o š k e m 
območju je dokaj rea lno ocen i l svoje možnos t i na le tošnj ih 
državnozborskih volitvah. 

"Pričakoval sem od tri do štiri 
tisoč glasov, dobil sem jih 3994. 
Kandidiral sem izključno iz in
teresa območja kot nestrankars
ki kandidat na listi Slovenske 
ljudske stranke, da bi zagotovili 
zastopanost ormoškega območja 
v državnem zboru in ker SLS 
edina ni pogojevala sodelovanja 
s članstvom. Ta posel, se pravi 
delo poslanca, me zanima 
izključno v povezavi z župano-
vanjem. Kandidatura je bila iz
ziv, priti tja, kjer se odloča o uso
di lokalne skupnosti, zlasti še v 
obdobju, ko se bo morala do
končati reforma lokalne sa
mouprave in ko se bo tudi formi
rala drugostopenjska lokalna sa
mouprava. In Ormožu ne more 
biti vseeno, kaj se bo z njim do
gajalo. 

Na listi Slovenske ljudske 
stranke sem kandidiral iz več 
razlogov. Prvi je ta, da ima ta 
stranka razdelan odnos do zgo
dovine pred 50 leti, do tega, kdo 
je bil okupator, kaj je borba proti 
okupatorju in za osvoboditev, 
kaj je revolucija in kaj je na 

žalost tudi sodelovanje z okupa
torjem. To je bistvena zadeva. 
Pomembno je tudi to, da ta 
stranka prej ni bila obremenjena 
z oblastjo za vsako ceno, dva 
mandata je bila v opoziciji in ji je 
bilo tuje kupčkanje za oblast. Pri 
svojem dosedanjem delu je bila 
dokaj načelna, čeprav je včasih 
izpadla naivno. V našem prime
ru je lokalni interes postavila 
pred strankarskega. Jasno in 
glasno stoji na strani tistih, ki se 
borijo proti centralizmu, ki je v 
slovenskem prostoru vse bolj 
prisoten. Kot nestrankarski člo
vek sem tudi že sodeloval v 
klubu SLS, kjer smo se zelo 
dobro ujeli." 

Direktna izvolitev v DZ tudi 
pri Viliju Trofeniku postavlja 
podobno vprašanje kot pri župa
nu mestne občine Ptuj , ali župan 
ali poslanec ali oboje. 

"Pogoj za kandidaturo je bil, 
da tudi po izvolitvi opravljam 
župansko funkcijo. To bo sicer 
izredno naporno. Nekateri bodo 
seveda vedeli povedati, da to ni 
mogoče. Pričakujem, da bo 

prišlo do nujno potrebne racio
nalizacije dela v državnem zboru 
in da se bo dalo delati tudi zaradi 
tega. Če pa bom ugotovil, da 
obojega dela ne bom zmogel, se 
bom odpovedal državnemu zbo
ru. Nimam obraza, da bi izigral 
zaupanje volivcev in da bi enos
tavno obšel 72 odstotkov glasov, 
ki sem jih dobil že v prvem kro
gu županskih volitev. V parla
ment grem samo v povezavi z 
županstvom." 

MG 

Vili Trofenik 

LENART / NOVOSTI TURISTIČNE PONUDBE - VAJNCARSKA POT 

Doživet/e posebne vrsfe 
Pred dnevi so na turis t ični kmetij i Firbas v Coget inc ih pri 
Cerkvenjaku v S lovensk ih gor icah prvič predstavi l i karto 
sprehaja ln ih poti , k i so j o pripravili v okviru projektov ce
los tnega razvoja podeželja in obnove vasi. Projekte izdeluje 
podjetje N E G O J za območje krajevnih skupnost i Negova in 
Spodnj i Ivanjci v obč in i Gornja Radgona ter za Coget ince iz 
krajevne skupnost i Cerkvenjak v obč in i Lenart. 

Povsem nared je že popularna 
"vajncarska pot", ki so jo preho
dili predstavniki obeh občin, 
krajevnih skupnosti in številni 
domačini Cogetincev, Ivanjske-
ga Vrha in Negove. Pot je dobro 
pripravljena in za razvoj turizma 
na podeželju še kako dobrodošla. 
Povezuje tradicijo in skrb za oh
ranitev kulturne in naravne 
dediščine, hkrati pa daje 
možnosti tudi za trženje doma 
pridelanega vina in domačih 
dobrot iz slovenskogoriške 
podeželske kuhinje. Morda ne 
bo odveč, če spomnimo, da so še 
ne v tako davni preteklosti na 
Ivanjskem Vrhu in okoli njega 
živeli viničarji, ki so jim po 
domače pravili "vajncarji". 
Vajncarije so stale na grebenih 
vrhov, tik ob vinogradih. 
Običajno so bile to cimprače, le
sene hišice s skromnimi gospo
darskimi poslopji, s kakšno kra-
vico, morda tudi prašičem in ne
kaj kokoši. Vsaka je imela klet, 
od katere je imel ključ samo gos
podar, lastnik vinograda in 
viničarije. Viničarji - torej 
vajncarji - so morali delati v vi
nogradih in na poljih, na delo pa 
so odhajali v zgodnjih jutranjih 
urah peš po blatnih slovensko-
goriških poteh, ki so jim pravili 
klanci. 

Del tega pozabljenega in 
preživelega časa so sodelavci 
projekta CRPOV, skupaj z 
domačini z Ivanjskega Vrha, od 
Negove in iz Cogetincev na svo
jevrsten način vključili v spreha
jalno pot, ki je lahko kar prijetno 
doživetje, zlasti še za tiste, ki bi 
radi pobližje spoznali 
domačnost, delovni in 
življenjski utrip tega dela Slo

venskih goric. Morda bi lahko 
bilo ob poti več prave, klasične 
slovenskogoriške ponudbe jedi, 
vse drugo je za začetek kar solid
no. Pot je dolga slabe tri kilo
metre in jo lahko brez postankov 
v vinskih kleteh prehodite v 
dobrih 45 minutah. Vajncarsko 
pot se začne pri turistični kmeti
ji Firbas v Cogetincih, tik ob 
meji med lenarško in radgonsko 
občino. Po odhodu od Firbaso-
vih, kjer se lahko vsi gostje ok
repčajo z domačim kruhom, me
som, jabolki, vinom in žganjem, 
se sprehajalci po poti skozi gozd 
približajo Negovskemu jezeru. 
Se prej pa je postojanka pri Zigr-
tovem hrastu, ki je eden najsta
rejših in najdebelejših v Slo
venskih goricah in Pomurju. 
Star je okoli 250 let, visok 31 
metrov, obseg debla pa meri 628 
centrimetrov. 

Kakšen streljaj od tega 
mogočnega drevesa in čudeža 
narave leži spokojno Negovsko 
jezero. Pogled na njegovo mirno 
gladino (žal brez nekoč popular
nih beUh lokvanjev) pomirja in 
je še posebej čudovit v večernem 
času. Zatem se pot nadaljuje 
navkreber do zanimive vinske 
kleti Ploj, ki je postavljena na te
meljih ene najstarejših kleti 
Ivanjskega Vrha. Zgrajena je iz 
slovenskogoriškega apnenca, v 
njej imajo Plojevi dovolj 
vrhunskega burgundca za 
pokušino in seveda prodajo. Za 
obiskovalce pa bodo radi spekli 
tudi gibanico. Od Plojeve kleti 
vodi pot mimo lepo negovane 
hišice državnega svetnika 
Andreja Hrastelja, ki je poskrbel 
tudi za domači videz in opremo 
notranjosti. Domiselno in kul-

turno-estetsko, vse skupaj pa bo 
seveda začinjeno še s pokušino 
vina v njegovi kleti. 

Nato se vajncarska pot ustavi 
pri Jurjevi kleti, od koder je 
čudovit razgled vse tja do Kape
le, Janževega Vrha in Cerkvenja-
ka. Na tej najvišji točki Ivanjske
ga Vrha stoji najstarejša vinska 
klet v teh krajih, zgrajena davne
ga leta 1793. Hišica je lesena, 
ometana z ilovico, notranjost 
skromna, tla iz ilovice, klet pa 
temna, zgrajena iz kamna, z 
značilnim vonjem po plesnobi. 
Lepo doživetje kulturne 
dediščine v praksi. Morda bi 
prav ta vidik bogastva vajncars-
ke sprehajalne poti lahko s pri
dom izkoristili tudi za trženje 
dediščine in vsega drugega, kar 
sodi k njej. Od Jurjeve kleti vodi 
pot do Vogrinovih, nato pa do 
sodobne kleti Stajnkovih, v ka
teri zori prvovrstno vino. Zadnja 
postojanka ob vajncarski poti je 
pri Saderjevih, kjer imajo staro
davne hrastove sode, polne vina, 
pridelanega z ljubeznijo. In 
takšno vino ima bojda posebno 
moč, saj v človeku prebudi pes
nika in ljubimca. 

Poleg vajncarske poti so 
pripravili tudi pot vasovalcev, 
po kateri so bodo začeli sprehodi 
prihodnjo pomlad. Pri tem ne bo 
odveč spomniti , da gre za 6 kilo
metrov dolgo sprehajalno pot, ki 
je speljana ob Negovskem jeze
ru, po gozdovih, ob robu njiv in 
travnikov, mimo mlake in do 
marsikatere zanimivosti in po
sebnosti teh slovenskogoriških 
krajev. Pri projektu sprehajalnih 
poti so največ pomagali Alojz 
Firbas, Rudi Slogovič, Bojan 
Stajnko, Feliks Ploj, Slavko 
Lončarič, Stanko Rojko, Dragi
ca Starovasnik, Stanko Vogrin, 
Marjan Kšela in proti koncu še 
Janko Holer. Projekt je vodila 
Marija Praznik, ki je tudi pripra
vila in uredila priložnostno 
zloženko - začetek torej, ki veli
ko obeta. 

Marian Teš 

MAJSPERK / DAN MALEGA GOSPODARSTVA 

Podjetniki in obrtnilii sliupaj 
Sredi minulega tedna (6, novembra) je majšperška občina pripravila sku
paj z gospodarskim interesnim združenjem za pospeševanje razvoja 
podjetništva (CIZ) Riedenburg iz Žalca dan malega gospodarstva. Poleg 
nekaterih strokovnjakov s področja malega gospodarstva in zaposlovanja 
je na posvetu sodelovalo še več kot 30 domačih podjetnikov in obrtnikov. 
Ti naj bi se v prihodnje združili na ravni občine in tako dosegli hitrejši raz
voj ter pridobili več dodatnih sredstev. 

Po mnenju župana F ranca 
Bezjaka v občini želijo dati več 
poudarka razvoju malega gospo
darstva, zato so med drugim že v 
aprilu skupaj z občinama 
Kidričevo in Videm ustanovili 
lokalno razvojno koalicijo za 
pospeševanje malega gospo
darstva. Majšperška občina leži 
na razgibanem področju Haloz s 
slabo razvito infrastrukturo, ima 
15 podjetij, organiziranih kot 
družbe z omejeno odgovornost
jo, od tega sta dve večji podjetji 
(Tovarna volnenih izdelkov in 
Planika Majšperk) z delovno in
tenzivno panogo. Med gospo
darstvenike v občini štejejo tudi 
118 samostojnih podjetnikov, 
vendar pa imajo še velik odsto
tek brezposelnih. Župan Bezjak 
dodaja, da je občina v letošnjem 
letu razpisala natečaj za dodeli
tev sredstev, namenjenih razvo
ju obrti in podjetništva, v znesku 
8 milijonov tolarjev, zadnji rok 
za prijavo pa se izteče v prvih 
dneh descembra. 

Prvi posvet o malem gospo
darstvu v majšperški občini in 
predstavljene rešitve za pri
hodnji razvoj po mnenju župana 
Bezjaka zagotovo sodijo med uk
repe vzpodbujanja razvoja te pa
noge. Tokrat sta GIZ zastopala 
Mari jan Stelet in Vinko Ku
rent , podpredsednik Združenja 
podjetnikov Slovenije, na posve
tu pa so sodelovali še: Ivan Ma-
jer iz Gospodarske zbornice -
mariborske območne enote, 
sekretar območne OOZ Ptuj 
Ivan Rižner, iz Nove KBM -
poslovne enote na Ptuju Mart i 
na Korez in Mi ran Selinšek, z 
Zavoda za zaposlovanje - Urada 
za delo S tanko Petek, direktor 

kmetijske svetovalne službe Vla
do T u m p e j , domači podjetniki 
in obrtniki ter drugi občani. 

PONUJENIH VEČ KOT 
300 POSLOV S TUJINO 

GIZ je v prvem delu srečanja 
predstavil program tehnične 
pomoči, ki jo nudi združenje pri 
pridobitvi sredstev iz razpisanih 
specializiranih programov Ev
ropske zveze. Sredstva so na
menjena direktnim uporabni
kom in ne potekajo prek vladnih 
ter državnih institucij. GIZ po
leg tega ponuja še vso tehnično 
in strokovno pomoč. 

Nekaj dodatnih informacij so 
posredovali tudi svetovalci s 
področja podjetništva. Nove 
KBM o bančnih sredstvih, ki jih 
banka nudi za razvoj malega gos
podarstva. Urad za delo pa na 
drugi strani ponuja finančno 
pomoč pri samozaposlitvi 
brezposelne osebe. Skupaj je bilo 
tega dne ponujenih več kot 300 
poslov s tujimi interesenti. 

Župan Bezjak je med drugim 
še povedal: "Le povezani podjet
niki in obrtniki v ustreznih 
združenjih na nivoju občine 
bodo lahko dosegli hitrejši na
predek in zastavljene cilje, kajti 
vsako okolje ima specifične 
potrebe in razvojne možnosti. 
Združeni podjetniki bodo 
uspešni pri pridobivanju sred
stev za razvoj obrti in podjet
ništva v državi, pa tudi pomoči 
iz programov Evropske zveze. V 
naši očini smo naredili prvi ko
rak v razvoju malega gospo
darstva, ki naj bi mu sledili dru
gi z večjo intenzivnostjo, pred
vsem obrtniki in podjetniki." 

T. Mehorko 

TEDNIK je naslednik 
Ptujskega tednika oziroma 
Našega dela, ki ga je 
ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. Izdaja RADIO 
- TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože 
Bračič, Ivo Ciani, Majda 
Goznik, Viki Klemenčič, 
Ludvik Kotar (v. d. radijskega 
urednika), Martin Ozmec, 
Marija Slodnjak in Milena 
Zupanič (novinarji). 
Grafično-tehničr}! urednik: 
Slavko Ribarič. 
Računalniški prelom: 
Jože Moliorič. 
Propaganda: 
Oliver Težak, s 776-207. 
Naslov: RADIO - TEDNIK, 
p.p. 95, Raičeva 6, 2250 
Ptuj;-a (062) 771-261, 
779-371; 771-226; faks (062) 
771-223. 
E-pošta: ptednik@ 
kdm-ptuj.si 
Celotna naročnina 5.720 
tolarjev, za tujino 11.440 
tolarjev. 
Ptuj: 52400-603-31023 
Tisk: GZP Mariborski tisk, 
Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike 
Slovenije št. 23/58-92 z dne 
12. 2. 1992 se šteje Tednik 
za izdelek informativnega 
značaja iz 13. točke tarifne 
številke 3, za katerega se 
plačuje petodstotni davek od 
prometa proizvodov. 



POROČAMO^ KOMENTIRAMO 

OPPRf A VRATA KIUBA ZDRAVUENIH ALKOHOLIKOV 
V t e r a p e v t s k i s k u p n o s t i K l u b a z d r a v l j e n i h a l k o h o l i k o v Ptuj p r i d i s 

p a n z e r j u za m e n t a l n o zd rav je j a v n e g a z a v o d a Z d r a v s t v n i d o m 
Ptuj d e l u j e j o štiri t e r a p e v t s k e s k u p i n e . D v e - skup in i C in D -
p r i p r a v l j a t a d a n e s d a n o d p r t i h v ra t , ki b o p o t e k a l o d 1 6 . d o 2 0 . u re . 
O b i š č e t e ju l a h k o v Dravsk i u l ic i 1 8 . 

VZGOJA MIADIH ZA ČISTEJŠE OKOUE 
Po d j e t j e Č i s t o m e s t o je p o v a b i l o n a posve t o r a v n a n j u z o d p a d k i 

vzgo j i t e l j i ce iz v r t cev , r a v n a t e l j e m e s t n i h o s n o v n i h šol in v o d s t v o 
s r e d n j e š o l s k e g a c e n t r a . N a m e n teh s r e č a n j , ki so se p r i č e l a p re jšn j i 
t e d e n , k o n č a l a p a se b o d o te d n i , j e , u g o t o v i t i na p r i m e r n e j š i n a č i n , 
s k a t e r i m b i p r i če l i že n a j m l a j š e , nato^ p a vso šo a j o č o se m l a d i n o 
o z a v e š č a t i o r a v n a n j u z o d p a d k i . V Č i s t e m m e s t u p r i č a k u j e j o , d a 
b o d o s k u p a j z vzgo j i t e l j i in uč i te l j i naš l i n a j p r i m e r n e j š i n a č i n za 
t o v r s t n o v z g o j o o t r o k in m l a d i h . 

SiOVENSKI TURIZEM V ZRAKU 
Državni sek re ta r i a t za t u r i z e m Peter V e s n j a k je p o i z k u š a l p re jšn j i 

če t r tek i zpe l ja t i de l i n te rne p r o m o c i j s k e a k c i j e p o d n a s l o v o m S lo 
vensk i t u r i z e m v z r a k u . Z b a l o n o m je n a m e r a v a l p o d v o d s t v o m n a -
i b o l j š e g a s l o v e n s k e g a p i l o t a b a l o n a S lavka S o m a o p r a v i t i n a j d a l j š i 
p o l e t s t e m p l o v i l o m v S loven i j i d o s l e j , in s icer m e d L j u b l j a n o in Ra
d e n c i . V p tu j sk ih T e r m a h se je n a m e r a v a l v m e s sestat i s t u r i s t i čn im i 
g o s p o d a r s t v e n i k i s e v e r o v z h o d n e S l o v e n i j e in s k u p a j z n j i m i v več b a 
l o n i h po le te t i d o zd rav i l i š ča R a d e n c i . I n te rna p r o m o c i j s k a a k c i j a se je 
z a r a d i m o č n e g a ve t ra t o k r a t k o n č a l a v Z r e č a h , d o l g p re je t p rek p o 
l o v i c e S loven i j e p a n a m e r a v a Peter V e s n j a k s S l a v k o m S o m o m p o 
nov i t i ta t e d e n , če b o v r e m e d o p u š č a l o . 

NOVE OBRTNIŠKE INFORMACIJE 
V n o v e m b r s k i h o b r t n i š k i h i n f o r m a c i j a h , ki j ih i zda ja O b m o č n a 

o b r t n a z b o r n i c a Ptu j , p o s e b n o p o z o r n o s t zasluž i p r i spevek o uk
rep ih a k t i v n e po l i t i ke z a p o s l o v a n j a . Repub l i šk i z a v o d za z a p o s l o v a n 
je s o d e l u j e z d e l o d a j a l c i pr i i s kan ju n o v i h d e l a v c e v , i zda ja d e l o v n a 
d o v o l j e n j a za z a p o s l i t e v t u j c e v , s p r o g r a m i z a p o s l o v a n j a p o m a g a pr i 
z a g o t a v l j a n j u us t rezno u s p o s o b l j e n i h d e l a v c e v in s s u b v e n c i j a m i 
s p o d b u j a o d p i r a n j e n o v i h d e l o v n i h mest . M e d te p r o g r a m e s o d i j o 
v r a č i l a p r i s p e v k o v d e l o d a j a l c e m , i z p l a č i l o d e n a r n e g a n a d o m e s t i l a v 
e n k r a t n e m z n e s k u , s u b v e n c i o n i r a n i e p r i p r a v n i š t v a , s o f i n a n c i r a n j e 
p r i p r a v e d e l a v c e v za z a p o s l i t e v in s o f i n a n c i r a n j e u s p o s a b l j a n j a in za 
p o s l o v a n j a i n v a l i d n i h o s e b . 

NOV ODPIRALNI ČAS ZBIRK POKRAJINSKEGA MUZEJA 
Od z a č e t k a n o v e m b r a letos e v ve l j av i n o v o d p i r a l n i čas zb i r k Po

k r a j i n s k e g a m u z e j a Ptu j . Z b i r k e na g r a d u si je m o g o č e o g l e d a t i 
vsak d a n o d 9 . d o 1 6 . u r e , a r h e o l o š k i m u z e j v b i v š e m d o m i n i 
k a n s k e m s a m o s t a n u o d p o n e d e l j e k a d o p e t k a o d 1 0 . d o 1 5 . u r e , o b 
s o b o t a h in n e d e l j a h o d 1 0 . d o 1 6 . u r e , s t a l n o razs tavo F r a n c e t a M i -
he l i ča v M i h e l i č e v i g a l e r i j i s a m o p o p r e d h o d n e m d o g o v o r u , razs ta 
v išče p o d g r a d o m , k jer b o d o k o n c a leta p r e d v i d o m a na o g l e d 
razs tava s t r ipa in r i s a n e g a f i l m a M i k i j a M u s t r a , je m e d t e d n o m d o 
pe tka o d p r t o o d 1 0 . d o 1 2 . u re in o d 1 3 . d o 1 8 . u r e , o b s o b o t a h in 
n e d e l j a h o d 1 0 . d o 1 2 . u re . Z b i r k e v a r h e o l o š k e m m u z e j u b o d o o d 
p r v e g a j a n u a r j a d o 1 5 . a p r i l a 1 9 9 7 z a p r t e , razen za s k u p i n e p o 
p r e d h o d n e m d o g o v o r u . E t n o l o š k a zb i r ka na g r a d u V e l i k a N e d e l j a je 
za o g l e d e o d p r t a o d p o n e d e l j k a d o pe tka d n e v n o o d 1 0 . d o 1 5 . u r e , 
o b s o b o t a h in n e d e l j a h o d 1 0 . d o 1 6 . u r e . 

V SOBOTO NA PTUJSKI TELEVIZIJI 
Na p r o g r a m u je r e d n a i n f o r m a t i v n a o d d a j a z a k t u a l n i m i p r i spevk i 

o d o g o d k i h v Ptuju in o k o l i c i . Bi le so se v o l i t v e , M e r c a t o r SVS je 
o b n o v i l s a m o p o s t r e ž n o t r g o v i n o v G o r i š n i c i , Z e l e n i Ptuja so p r e d s t a 
v i l i m a p o o n a r a v n i d e d i š č i n i . D r u š t v o n e k a d i l c e v Ptuj se a k t i v n o 
v k l j u č u j e v i z v a j a n j e z a k o n a o o m e j e v a n j u t o b a č n i h i z d e l k o v , v M l a 
d i k i je b i l a razs tava m a l i h ž i va l i , v Ptuju so m a r t i n o v a l i , p o t e k a šo lska 
k o š a r k a r s k a l i g a , z a n i m i v p a b o tud i p r i s p e v e k o razstav i s t r ipa in r i 
s a n e g a f i l m a M i k i j a M u s t r a . G l a s b e n i g o s t b o s k u p i n a M e t u j . 

DORNAVSKI INTERNI PROGRAM VABI 
V s o b o t o o b 2 0 . ur i b o na d o r n a v s k i i n te rn i te lev iz i j i na s p o r e d u 

K r o n i k a . V n je j si b o s t e l a h k o o g l e d a l i p r e g l e d n e k a t e r i h d o g o d 
k o v v d o r n a v s k i o b č i n i v p re tek l i h d v e h m e s e c i h . P o n o v i t e v o d d a j e 
b o v n e d e l j o o b 1 0 . u r i . 

Pripravile: MZ, MG, MS 

omMi SE ... 
... D A sta viski in mleko 
dobra kombinacija. Ni prever
jat^, ali za pitje v kombinaci
ji, zagotovo pa kot predvolil
no agitiranje. Stranka, ki je 
točila viski, je v obeh volilnih 
okrajih izven Ptuja zmagala. 
... T>A.je drugi mož zmagovite 
pomladne stranke po volitvah 
večkrat izjavil, da bo stranka 
"gradila mostove". Škoda, da 

poslanec in bodoči vladni mož 

ni iz Ptuja, kjer bi nujno 
potrebovali novi most. 
... D A okoli 30 odstotkov up
ravičencev sploh ni volilo. 
Kljub temu naj ne bodo v 
skrbeh. Pri davčnih in pris
pevnih obveznostih do države 
bodo popolnoma enakopravni 
s tistimi, ki so volili. 
... D A bo na seznamu zelo ne
varnih opravil poslej na osno
vi ptujske izkušnje pisalo 
tudi: nočno lepljenje plaka
tov. 
... D A bodo v kratkem porušili 
150 metrov visok sajasti sim
bol Kidričevega. Iznajdljivi 
ljudje bodo ustanovili firmo, 
ki bo posamezne kose opeke 
prodajala kot dragocene spo
minke. Zelena stranka pa bo 
ob tem dogodku menda dala 
za mašo. 

DORNAVA / PREMALO DENARJA 
ZA KOMUNALNO INFRASTRUKTURO 

Gradili bodo ploinike 
Na zadnji seji dornavskega občinskega sveta so svetniki govorili 

o možni lokaciji novega gasilskega doma. Ta naj bi bil ob kra
jevnem domu na šolskem zemljišču, vendar je potrebno še prej 
doreči lastništvo zemljišča. 

Zelo dolga in vroča pa je bila razprava o izgradnji krajevnih cest. 
Že tretjič so govorili o investicijah v komunalno infrastrukturo na 
področju bivše krajevne skupnosti Polenšak. Tako svetniki kot 
župan se zavedajo, da je gradnja cest potrebna, vendar morajo 
upoštevati realne finančne zmožnosti občinskega proračuna. 

Predsedniki komisij za obrt, turizem in trgovino, za kulturo, teles
no kulturo in društva ter za kmetijstvo in gozdarstvo so podali 
poročila o delovanju komisij ter o višini postavk v proračunu za pri
hodnje leto. Sprejeli so tudi rebalans letošnjega občinskega pro
računa; ta zdaj znaša nekaj več kot 184 milijonov tolarjev. Svetniki 
so soglašali, da spomladi pričnejo gradnjo pločnikov skozi naselje 
Dornava. 

Na seji so tudi potrdili premoženjsko bilanco občine Ptuj in občine j 
Dornave na dan 31. 12. 1995, zavrnili pa predlog pravilnika o zbiran- ^ 
ju, transportu in odlaganju komunalnih odpadkov v občini, saj me
nijo, da je ta nejasen ter nepopoln. Med pobudami in predlogi svet
nikov je bilo tudi mnenje, da bi ob prenosu telefonskih vodov v 
zemljo položili tudi optične kable za interno kabelsko televizijo in 
ustrezno uredili javno razsvetljavo. 

^ MS 

GORISNICA / ODPRTJE PRENOVLJENE SAMOPOSTREZNICE 

Ena najboljših trgovin Mercatorja SVS 

Osmega novembra je bila v 
Gorišnici slovesnost ob odprtju 
prenovljene Mercatorjeve samo
postrežne trgovine, ki je po de

vetnajstih letih dočakala prvo 
prenovo. Polepšali in posodobili 
so jo v stilu Mercatorjevih 
hišnih standardov, obogatili 

ponudbo delikates, sadja in ze
lenjave, sveže pakiranega mesa, 
kruha ter drugih izdelkov za 
dom in družino, med katerimi 
so tehnični izdelki, gospo
dinjska galanterija, gospodinjski 
tekstil, nogavice in perilo. Pro
dajni asortiman obsega okrog 
3500 izdelkov. 

Bruto površine je 490 m2, neto 
prodajne, ki so jo prenovili, pa 
260 m2. Ob trgovini je velik par
kirni prostor, v tem letu so ga as
faltirali na površini okrog 500 
m2. V samopostrežni trgovini 
Gorišnica je zaposlenih osem 
trgovcev, ki jih vodi Slavko 
Kosi. 

Na petkovi slovesnosti sta o 

pomenu prenovljene trgovine 
govorila župan občine Gorišnica 
Slavko Visenjak in član uprave 
Mercatorja SVS. Ptuj in direktor 
sektorja trženja Samo Gorjup. 
Nastopil je tudi mlajši pevski 
zbor OS Gorišnica. 

Samopostrežba v Gorišnici je 
najboljša špecerijska trgovina v 
okviru Mercatorja SVS po pro
duktivnosti v devetih mesecih 
letos, stopnja donosa znaša se
dem odstotkov. Z obnovo se 
odpirajo dodatne možnosti za še 
boljše poslovanje, ki je t renutno 
že tako kot v podobnih ljubl
janskih trgovinah. 

MG 
Gorišniška samopostrežnica je po devetnajstih letih 
obnovljena. Foto: Langerholc 

Težme se priaieip in koiriaio pri denaiju 
Minuli teden se je na 4. problemski konferenci zbralo okrog 250 veterinarjev iz vse Slovenije, ki so opredelili 
odnose znotraj stroke in navzven do uporabnikov in države. Ker se je konference udeležila kar četrtina vseh 
slovenskih veterinarjev, kaže, da so problemi resni. 
Veterinarji so se znašli pred skoraj enaldmi težavami kot lani, 
ko so že napovedali prekinitev dela, ker od države niso prejeli 
plačila za opravljeno delo. Težave so predvsem v primarnem 
delu veterinarske službe, ki se ukvarja z osnovnim in specialis
tičnim zdravstvenim varstvom, preprečevanjem bolezni, 
razmnoževanjem živali in varstvom prebivalcev pred kužnimi 
boleznimi. Za sekundarno in terciarno raven, ki opravljata 
nadzor kakovosti živil in specialistično diagnostiko, je 
poskrbljeno bolje, saj ostajata državni. 

Letos so veterinarji na primar
ni ravni opravili dela vredna, 
685 milijonov tolarjev, v pro
računu pa je bilo za potrebe pri
marne veterine zagotovljenih 
325 milijonov rednih sredstev in 
130 milijonov tolarjev iz rezerve, 
ki pa so jih že porabili. Pričako
vati je, da bo država našla denar 
in poravnala vse svoje dolgove, 
toda problem je potrebno rešiti 
sistemsko, da ne bi prihodnje 
leto stali pred podobnim proble
mom. Doc . dr. sci. Borut 
Žemljic, predsednik veterinars
ke zbornice, je izrazil bojazen, 
da bodo prihodnje leto spet pri
krajšani, saj jim bodo najverjet
neje določali denar na osnovi 
letošnjih 325 milijonov tolarjev 
in ne na podlagi dejanskega ob
sega stroškov. 

Sicer pa so na vseh treh ravneh 
zadovoljni s kadrovsko zasedbo 

in se znotraj stroke postopno 
poskušajo prilagoditi evropskim 
razmeram. Tako za kmete kot 
tudi za veterinarje pa je hitro 
vpeljevanje evropskih stand
ardov v razmere domače živino
reje pereč problem, predvsem na 
področju kontrole somatskih ce
lic in kvalitete mleka. Dr. Žemljic je dejal, da takšni ukrepi 
po eni strani ščitijo potrošnika, 
po drugi strani pa naša živinore
ja ni sposobna prenesti bremena 
teh predpisov, ker v sistemu reje 
vsaj 20 let zaostaja za Evropo. 
Povprečna kmetija obsega 4,5 
hektarjev zemlje, ima v hlevu 3,8 
glav živine in pogosto je prav 
mleko eden stalnih virov dohod
ka, pa čeprav gre le za 5 ali 10 lit
rov na dan. Prav primarna 
služba je tista, ki je v nepos
rednem stiku s kmetom in zato 
pobira davke za koga drugega.' 

Lastninjenje na primarni ravni 
je končano, procesi za izdajo do
kumentacije pa potekajo zelo 
počasi. Doslej so podelili konce
sije za opravljanje veterinarske 
prakse šestim ambulantam in 
dvema posameznikoma. 

Za konec je dekan veterinarske 
fakultete prof. dr. Milan 
Pogačnik na vprašanje novinar

jev govoril tudi o bolezni norih 
krav, ki je pred kratkim v Evropi 
povzročila pravi preplah. Zatrdil 
je, da inštitut redno opravlja 
nadzor in da v Sloveniji ni bilo 
nobenega primera te bolezni. V 
Veliki Britaniji pa tudi zatrjuje
jo, da bodo v prihodnjih letih 
BSE popolnoma omejili. 

vilci iclemenčič 

Jernej Lenič (veterinarska uprava), Milan Pogačnik 
(veterinarska fakulteta) in Borut Žemljic (veterinarska 
zbornica) so predstavili problematiko slovenske veterine 



ZAHmiVOSTI, REPORTAŽE 

BORL / VESELA MARTINOVA SOBOTA 

Martin odprl pipUe na sodih 
Boriski grad je na sončno Martinovo soboto vabil ljudi dobre volje od vsepovsod v družbo vino
gradnikov in sadjarjev, članov TD Cirkulane in občine Gorišnice. Tega dne so se nekateri preizku
sili v vinogradniških igrah, drugi so prepevali in igrali v čast žlahtni kapljici, mošt pa je po bla
goslovu postal novo vino. Sv. Martin je sodček za sodčkom odpiral pipice. 

Pravijo, da je martinovo (11. 
november) predvsem pomem
ben jesenski praznik in že 
nekdaj je bil močno povezan z 
vsem, kar so ljudje čez leto 
ustvarili, pridelali, vzredili ... 
Praznik je v naših krajih zelo 
priljubljen in tudi v Halozah so 
ga letos počastili. 

Gorišniški župan Slavko Vi-
senjak je med drugim dejal, da 

je martinovo dan, ko želijo okro
nati celoletne napore domačih 
vinogradnikov, poleg tega pa s 
prireditvijo narediti tudi kaj za 
boljšo turistično ponudbo med 
haloškimi griči. Letos jim je to 
še prav posebej uspelo, 
predvsem zaradi številnih obis
kovalcev, ki so v Haloze prišli 
pokusit novo vino. 

ZA ZAČETEK 

VINOGRADNIŠKE IGRE 
Spretnosti in znanje o vino

gradništvu so merili tekmovalci 
šestih ekip: Lukarji iz Moškan-
jcev, Klopotec iz Sovič, vaški od
bor Mali Okič, Laški rizling iz 
Cirkulan, Vaški uličarji in G D 
Gorišnica. Zmagovalci so postali 
Gorišničani. 

V kulturnem programu so 
zaigrali tamburaši, pevci in 
pevke pa so prepevali o vincu in 
sv. Martinu. Mnogi so pozneje 
čakali še na sodčke z moštom, ki 

so jih v lepo napravljenih vozo
vih s konjsko vprego pripeljali 
vinogradniki treh sosednjih 
občin: poleg gorišniške tudi iz 
završke in videmske. Še preden 
je prišel na vrsto blagoslov, so 
vsi zatrdili, da je letošnji mošt 
dober. S humorist ičnim blago
slovom se je mošt potem počasi 
spreminjal v vino. Novo vino je 
bilo vredno pokusiti, vendar v 
zmernih količinah. Pogrešali 
smo Martinovo gos, ki je 
najznačilnejša jed tega praznika, 
sicer pa so bile mize dodobra 

obložene s hrano in vinsko 
kapljico. Martinova sobota je 
bila sončna, stari ljudski rek pa 
pravi, da za soncem sv. Mar t ina 
kaj kmalu pr ide sneg, zmrzlina. 
No, v teh dneh še ne kaže tako. 

Med vinske griče, na haloško 
planinsko pot in na vinsko turis

tično cesto bodo v gorišniški 
občini vabili tudi prihodnje leto, 
vmes pa se bodo vinogradniki z 
vso ljubeznijo posvečali 
najžlahtnejši rastlini - vinski 
trti. 

Besedilo in posne tka : 
Tatjana Mohorko 

Mošt iz gorišniške, završke in videmske občine v 
treh sodčkih se je z blagoslovom spreminjal v vino 

Ena izmed vinogradniških iger je bilo pranje sodov 

Ob martinovem so si na Borlu nazdravili tudi 
občinski veljaki 

PTUJ / 21. RAZSTAVA MALIH ŽIVALI 

Sprehod med golobi kurni in perutnino 
N a Ptuju j e b i la že 2 1 . razstava razstava m a l i h živali , prvič 
z m e d n a r o d n o ude ležbo . Pripravil i so j o č lani ptujskega 
društva gojiteljev m a l i h p a s e m s k i h živali, ki l e tos praznuje
j o 20- le tn ico . V športni dvorani M l a d i k a so gojitelji iz SV 
Slovenije in Hrvaške ob i skova lcem - med t emi j e b i lo največ 
otrok - pokaza l i več kot 800 živali več kot 100 p a s e m . 

Razstavo sta minuli petek odprla 
Ivan Obal, državni sekretar v 
kmetijskem ministrstvu, in dr. 
Miroslav Luci, župan mestne 
občine Ptuj, ob tem pa poudarila, 
da je to lep način povezovanja na
rave, živali in ljubiteljev okolja. Si
cer pa so si razstavo tega dne ogle
dali še ptujski podžupan Ervin 
Hojker, župana iz občine Destr-
nik - Trnovska vas in Videm ter 
podžupan majšperška občine. 

Ivan Brlek, predsednik društva, 
je med drugim dejal, da je razstava 
z leti privabila že veliko gojiteljev, 
letošnja pa je obsežnejša, saj na 
njej sodelujejo tudi rejci iz 
sosednje Hrvaške. "Namen vsake 
od razstav je popularizacija naše 
dejavnosti, želimo pokazati delo 
naših članov, ob tem pa pridobiti 
še koga v družbo gojiteljev malih 
živali," je povedal Brlek. 

V treh dneh so se obiskovalci 
lahko sprehodili med kar 512 golo
bi 75 pasem, med 142 zajčki in 
orjaškimi zajci 22 pasem, tudi to
krat pa niso manjkale pisane 
kokoši - 75 jih je bilo v 15 pasmah. 
Omeniti moramo še letošnje po
sebnosti: japonske prepelice, 
južnoameriške činčile in opico. 

IZBRANIH 115 
PASEMSKIH PRVAKOV 

Posebna komisija, sestavljena iz 
zbora sodnikov Zveze gojiteljev 
malih pasemskih živali Slovenije, 
je dan pred odprtjem ocenila in 
razglasila prvake med posamezni
mi pasmami. Med kunci jih je bilo 
21 prvakov, med golobi 71 in med 
perutnino 13. 

Organizatrji so ob pomoči Obd
ravskega zavoda za živinorejo in 

veterino tudi na letošnji razstavi 
poskrbeli za dobro zdravstveno 
zaščito malih živali, pomagali pa 
so jim še številni sponzorji, med 
temi tudi okoliške občine. 

Po besedah Ivana Brleka jih je 
letos presenetil dober odziv osnov
nih šol in vrtcev, ki so razstavni 
prostor napolnile z otroki in 

malčki že takoj po svečanem 
odprtju. Letošnjo razstavo so še 
posebej skrbno pripravili in jo 
tako dodali k praznovanju 20 let 
uspešnega dela v društvu. 

Tekst in fotografija: 
Tatjana Mohorko 

Na razstavi smo srečali tudi tele pernate znanke: 
dve v črnem in dve v belem 
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PIŠE: JAKA KOŠIR / ŠTIRJE SLOVENCI V NEPALU, DA O 
NAHRBTNIKIH NE GOVORIMO - X 

V nepalski vasiti 

O Tudi krače 
letajo, mar ne? 

Zadnji oktobrski dnevi so nas 
pospremili nazaj, v "civilizacijo", 
z zvestim nasmejanim nasme
hom. Mesec dni napornega, a 
užitka polnega kobacanja po na
cionalnem parku Sagarmatha je 
minil , ne da bi si tega zares žele
li. Vendar je bila vrnitev v doli
no neizbežna. Da bi prizanesli 
nogam in hrbtom, smo se proti 
Kathmanduju odpravili kar po 
zraku. Drugega novembra smo 
poleteli proti prestolnici. Lukla 
je osrednje letališče Everestove 
regije. Je obenem najbolj oble
gano, saj helikopterji, ki so njeni 
najzvestejši častilci, zaradi 
redkega zraka ne morejo poleteti 
dosti višje, jim pa tudi ni treba, 
kajti Lukla leži krepkih 3000 
metrov nad morjem. Ali je zade
va varna, tega res ne vem. Videti 
ni. Pristajalna steza, zagotovo 
krepko krajša od enega kilomet
ra, je pod kotom položena v 
strmino na robu relativno boga
tega naselja. Konec piste se odlo
mi v kilometrček ali dva globok 
kanjon, krog Lukle se kot po 

naključju rade pojajo megle in 
črni, kot psi veliki krokarji, ki 
krožijo tod, ne delujejo nič kaj 
razveseljivo. Morda srhljivo. Mi
mogrede, v Lukli pristajajo tudi 
manjši avioni. Nam je bil prih
ranjen kakšen večji šok in 
enourna vožnja na zahod je pote
kala brez problemov. V veliki, 
oranžno rumeni krači, ruskem 
helikopterju z ruskim pilotom, 
se nas je med prtljago stisnilo 26 
turistov. Začetna negotovost je 
po nekaj minutah izginila. Skozi 
okenca smo še zadnjič pogledo
vali proti čudovitim vršacem, ki 
so se pričeli skrivati v oblakih. 
Pod nami so se črtale zelene, 
večinoma že požete terase; 
modro srebrne trakove rek so 
obrobljala ogromna prodišča. 
Kathmandu, prihajamo! In nas
lednja pot pod Annapurne je 
tako rekoč tu. 

Toda stvari so se obrnile rahlo 
nepredvidljivo. Darja se no
vembrskega dela poti iz 
zdravstvenih razlogov žal ni 
mogla udeležiti. 

# Zapiski iz 
budnosti in sanj 

Po Primoževem in Jakovem 
odhodu pod zasnežene vrhove 
kraljestva Annapurne mi je bilo 
sprva malce žal, da se jima ne 
morem pridružiti . V cvetoče 
poslikanih templjih panteona 
boginj in bogov stoji Annapurna 
na lotosovem cvetu z žlico v eni 
in vrčem v drugi roki ter deli 
hrano. V zavetju te dobrodušne 
boginje sta prijatelja, kakor sta 
pripovedovala kasneje, res spre
jela lep odmerek duhovne in te
lesne hrane. 

Medtem sem se zdravila v kat-
mandujskem hotelu Tibet lodge. 
Edini spremljevalec v sobi 
vročičnih blodenj je bil lep me
tuljček, ki je s plesom neutrudno 
čaral živahen vrvež izza štirih 
sten. Po tednu dni sem se tudi 
sama spet znašla med hupanjem 
rikšarjev, cukanjem pouličnih 
prodajalcev molilnih mlinčkov, 
nakita, mask, tobaka in druge 
vsemogoče robe, med gnečo 
domačinov, turistov, sadja, stup, 
vozil in psov, med katero iščejo 
pot vabeči klici trgovcev. V ne
koliko bolj umirjenih kotičkih 
obrtniških prodajaln in starinar
nic sem se ob skodelici čaja pre
puščala prijetnemu klepetu in 
semtertja igri zbijanja cene. 
"Ponudil sem vam posebno jut
ranjo ceno ... samo za vas. Am
pak ker sem dobre volje, vas še 

enkrat vprašam: koliko bi dali za 
to krasno poslikano blago?" "... 
Največ 70 rupij." "Sto deset. To 
je zadnja cena." "Ah je to cena za 
obe strani blaga?" "Ja.(?)" "Glejte, 
jaz bi vzela samo eno ..."... Smeh 
... "Naj bo: 90 rupij." "Drži." 
"Imam pa še čudovita pregrinja
la ..." 

Po nekaj dneh živahnega utri
pa katmandujskih ulic sem se 
odzvala povabilu nepalskih pri
jateljev in se jim pridružila v pri
jaznem domu v mirnejši Pang-
mi. Vasica je kot gnezdeče usi
drana med riževemi polji. Ume
telno izrezljana okna gledajo na 
majhne trge z vodnjaki. T u kle
petajo ženske v sarijih, se umiva
jo, perejo obleko in natakajo 
vodo v ogromne vrče, ki jih nas
lonjene ob bok odnašajo domov. 
V vasi nimajo urejenega vodo
vodnega in kanalizacijskega sis
tema, kar pa ne pomeni, da hiše 
nimajo odtočnih cevi. Umivalni
ke jim nadomeščajo okenske po
lice z odtočno odprtino in cevjo, 
ki se konča kmalu na drugi stra
ni zidu. Tako se mimoidočemu 
zlahka primeri , da sprejme 
pošiljko brez znamke in naslova 
ali stopi v blatno rečico, ki se 
vije po ozkih ulicah. Po njih 
navdušeno čofotajo otroci, kadar 
se jim le ponudi priložnost. Ne
daleč stran od teh aromatizira-
nih žil se na slamnatih 
podstavkih sušijo barviti pridel
ki stročnic, koruze ter drugih 
povrtnin in prebada zrak cvil
jenje oskubljenih psov, ki z ra
dovednimi smrčki romajo h ko
som mesa na pultu tal. 

Pangma me je pričakala zavita 
v tančico polmraka. Čiščenju 
skozi vse pore telesa še ni bilo 
konca in hitro sem se pognala v 
kritje trsja. Ob zagrinjanju 
predstave dneva se v Pangmi ne 
prižge le mižikajoč koš zvezd, 
ampak zasveti tudi več lun: bla
go zaobljenih na eni strani in 
moško odsekanih na drugi. Moja 
nevednost je povzročila, da sem 
se odpravila prav k slednjim in 
kmalu dobila opazujoče 
spremstvo izza grma, ki se mi je 
začelo prihuljeno približevati. 
Pomirjujoče sem se bodrila, da 
bo še vse dobro, ter v polnem 
soglasju telesa in duha stekla čez 
riževevo polje, kar so me nesle 
noge ... dokler nisem naposled 
čofnila v namakalni sistem. 

Lukla - letališče strahov. Foto: Jaka Košir 
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S L O V E N S K A BISTRICA / PREDSTAVITEV TURISTICNO-
INFORMATIVNEGA CENTRA 

V turizmu ni plotov 
Kljub delu, ki ga opravlja slovenjebistriški Turističnoinformativni center 
že od začetka letošnjega leta, so uradno predstavitev opravili šele konec 
oktobra in povabili številne goste, predvsem pa vse tiste, ki se na 
takšen ali drugačen način ukvarjajo s turizmom ali bolje rečeno z gos-
tinsko-turistično ponudbo. Povabljen je bil tudi državni sekretar za tu
rizem Peter Vesenjak, a ga v Slovensko Bistrico tisti popoldan žal ni bilo. 

Da ima TIC svoje prostore 
prav v gradu, sredi bogastva kul
turnih in zgodovinskih zname
nitosti ter številnih nadvse zani
mivih zbirk, ni zgolj naključje. 
Sem pride veliko obiskovalcev, v 
letošnjem letu računajo, da naj 
bi jih bilo okoli 10.000, ki so jim 
informacije o občini, priredit
vah, gostinsko-turistični 
ponudbi in drugem nadvse dra
gocene. Tudi zanimivo likovno 
in barvno oblikovane začetne 
črke turističnoinformativnega 
centra povedo, kakšne informa
cije lahko vsakdo, ki pride k 
njim, dobi. Tako je črka T rdeče 
barve in predstavlja grad ter ce
lotno bogastvo kulturne 
dediščine teh krajev, črka I je ze
lena kot Boč in druge naravne 
znamenitosti občine, črka C pa 
je modre barve z belimi viju-
gamni v sredini in predstavlja 
možnost rekreacije, oddiha, za
bave in gostinsko-turistične 
ponudbe občine. Vse tri črke pa 
v ozdaju obdaja znamenito Črno 
jezero. Slovenjebistriški TIC 
ima tudi svojo maskoto: majh
nega, navihanega možica, ki je 
narisan na prvi strani njihovega 
propagandnega prospekta. 

J a n a Jegl ič , ki slovenjebist
riški TIC vodi, je prisotnim, ki 
so se tisti popoldan po ogledu 
gradu in zbirk v dokaj velikem 
številu zbrali v predporočni dvo
rani, razložila njegov pomen za 
nadaljnji razvoj turizma v 
občini. Njegova 'krstna' predsta
vitev z organizacijo prve prire
ditve je bilo letošnje pustovanje, 
kar naj bi v Slovenski Bistrici 
postalo tradicionalno. Pomem
bno je tudi zbiranje raznih infor
macij o prireditvah in vsem, kar 
se v občini dogaja. Vsak mesec 
potem te informacije izdajo v 
pisni obliki in so na voljo vsem, 
ki pridejo k njim, pošiljajo pa jih 
sosednjim turističnoinforma-

tivnim centrom ter potovalnim 
agencijam. Letošnje poletje so 
izdali zgoščenko o kulturnozgo
dovinskih in drugih zanimivos
tih občine, širši javnosti pa so se 
prvič predstavili na letošnjem 
Gostturu v Mariboru. "Odziv je 

bil dober, ljudje so se zanimaU za 
propagandni material in prire
ditve v občini. Veliko pohvalnih 
besed pa so nam obiskovalci iz
rekli za našo zloženko Med Po
horjem in Halozami," je povedala 
Jana Jeglič. 

V nadaljevanju turističnega 
popoldneva je Stane Gradišn ik 
predstavil zloženko Med Pohor
jem in Habzami, govorili pa so 
tudi o razvoju turizmu, ki je 
kljub vsem naravnim in drugim 
znamenitostim še vedno 'uspa
vana' gospodarska veja v občini. 
Se pa v zadnjem času tudi na tem 
področju nekaj premika na bol
je. Menda k temu sodi tudi pis
mo o nameri, ki ga je sloven-
jebistriška občina podpisala s 
sosednjimi občinami, o medse
bojnem sodelovanju na področju 
turizma. Slišati je bilo tudi nekaj 
konkretnih predlogov o razvoju 
te gospodarske panoge. Tako naj 
bi v prihodnje povezali zahodni 
del občine z žičnicami in 
smučiščem na Jurgovem. S tem 
bi vzpodbudili razvoj turizma na 
tem območju, a tega nekateri 
niso podprli, saj menijo, da s tem 
občina ponovno podpira razvoj 
turizma sosednjih občin. Seveda 
so se na to ugotovitev oglasili 
gostinci z zahodnega dela občine 
ter podobno kot predstavniki 
občine menili, da turizma pač ne 
moreš gledati v ozkih okvirih 
občinskega plota, temveč se je 
potrebno tudi na tem področju 
odpirati in povezovati. Ob tem 
niso pozabili na Tri kralje na Po
horju, zimski športno-rekrea-
cijski center, kamor je občina 
vložila dokajšnja sredstva, ter 
nadaljnjo povezavo s Smartim in 
Kočnim na Pohorju. Vse to pa 
brez dvoma zahteva dobre cestne 
povezave, ki jih je tudi na tem 
območju potrebno primerno 
urediti . 

Vida Topefovec 

Takole vabi TIC v pros
tore, ki jih ima v bist
riškem gradu. Že oblika 
in barva črk govorita o 
njegovem cilju in name
rah. Foto: VT 

Vodja slovenjebistriške-
ga TlC-a Jana Jeglič 

P T U J / LETO DNI PO USTANOVITVI 

Kdo bo vodi\ ptujsko gkdališh ? 
Leto se j e obrn i lo od takrat , ko so svetniki m e s t n e o b č i n e 
Ptuj p o b u r n i h razpravah vendarle us tanovi l i G leda l i š če 
Ptuj in imenova l i prvega vrši lca do lžnost i direktorja, dip
l o m i r a n e g a režiserja S a m a Stre lca . Z n a n o j e , da je Stre
lec po dobrem m e s e c u de la kot vrši lec do lžnos t i direktor
j a odstopi l , zamenja l pa ga j e Franc Mlakar , e n a od sre
d i š č n i h o seb Gleda l i šča ZATO. Franc M l a k a r j e prevzel 
d e l o za šest mesecev , v kater ih naj bi uredi l pravnofor-
m a l n i s tatus g l eda l i š ča . Šes t mesecev j e m i n i l o in gleda
l i š če p o n o v n o i šče direktorja. Kdo bo to? 

Ptuj ima sedaj dejansko, torej 
tudi pravnoformalno, usta
novljeno gledališče, je povedal 
Franc Mlakar, ki želi predati 
delo vršilca dolžnosti direktorja 
v druge roke. V času njegovega 
dela je gledališče postavilo na 
oder dve premieri, organiziralo 
poletne večere, jeseni povabilo 
predstave za lutkovni abonma in 
ponudilo predstave za mladinski 
abonma, gostovalo s svojimi 
predstavami po Sloveniji, ukvar
jalo pa se je tudi z dolgoročno 
sistemizacijo delovnih mest. 

"Gledališče bo imelo v začetku 
pet zaposlenih, kasneje pa upa
mo, da bo šlo po poti kranjskega 
gledališča, kjer so zaposlovali v 
začetku samo organizacijski štab 
in umetniškega vodjo, kasneje 
pa tehnike in igralce in je danes 
uveljavljeno profesionalno gle
dališče. Ves čas smo se zavzema
li, da bi bila funkcija umet
niškega vodje in direktorja 
združena. V slovenskem gleda

liškem prostoru je izredno težko 
najti osebnost, ki bi obvladala 
oboje in bi bila pripravljena priti 
v Ptuj. Našli smo Jerneja Loren-
cija, 24-letnega Mariborčana, ki 
zelo dobro obvlada umetniško 
vodenje in ima zato tudi primer
ne reference. Tudi on se bo mo
ral naučiti organizacijsko-
menedžerskega dela. Pomembno 
je, da ima gledališče umetniški 
okvir," je povedal Franc Mlakar. 

Franc Mlakar upa, da bosta 
dve izmed gledaliških predstav, 
ki jih načrtujejo za prihodnje 
leto, financirani od republiškega 
ministrstva za kulturo. Gleda
lišče Ptuj želi v februarju orga
nizirati tudi festival monodra-
me, v prihodnjem letu pa 
pričakuje delitveno bilanco med 
Gledališčem in Z K O , kar je 
pereče predvsem pri terminih, je 
povedal Franc Mlakar. Če bo do 
delitvene bilance prišlo, bomo 
morali investirati v novo tehni
ko, gledališče pa je potrebno tudi 

manjših gradbenih del. V pri
hodnjem letu nameravajo pova
biti na Ptuj za abonmajske goste 
vsaj po eno predstavo poklicnega 
gledališča, pa tudi predstave za 
otroški in mladinski abonma. 

Mestni svetniki bodo po vsej 
verjetnosti že na prihodnji seji 
razpravljali o novem kandidatu 
za vršilca dolžnosti direktorja 
ptujskega gledališča. Ker jih 
čaka v kratkem tudi razprava o 
imenovanju direktorja muzeja, 
se na prihodnjih sejah obetajo 
vroče razprave. 

Milena Zupanli 

Jerne j Lorenc i , absolvent 
A G R F T Ljubljana, je doslej 
uprizoril že kot dijak Smole
tovo Antigono z Mrtv im gle
dal iščem, kot š tudent Ibsno-
vo Noro (monodramo za 
igralko in kokoš), Brechtovo 
d ramo Gospod Punt i la in 
njegov hlapec Mat t i , Jes i -
hov Erotr ikom, z akademij 
skim s tudiem in Mrtv im 
gledališčem skupaj Sofokle-
sovo Antigono in v maribor
skem gledališču Brechtov 
Baal, katerega premiera bo 
predvidoma 15. novembra . 
Prihodnjo pomlad namera 
va režirati Eliotov U m o r v 
katedral i v M e s t n e m gleda
lišču ljubljanskem. 
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Zeleni otok 
in Sivi o fo l r 

jelena barva pomirja in 
spočije utrujene oči. Zeleni barvi 
pripisujejo veliko odličnih 
lastnosti in običajno jo povezu
jemo z lepim in dobrim. Jasno, 
so izjeme: pozeleneti od zavisti 
ne pomeni nobene prijetnosti. 

Siva je med barvami manj čis
lana, saj opozarja na monoto
nost, dolgočasnost, zagrenje-

nost in puščobnost. Toda brez 
umirjene sive bi se barvno in na
ravno ravnotežje prevesilo. Knji
ge iz današnje Tednikove knji-
garnice skušajo uravnotežiti 
dobre in zle sile, ki bolj ali manj 
napolnjujejo naš vsakdanjik. 

KO PRIDE NA 
DAN 

je strokovna, a odlično 
razumljivo napisana knjiga o 
spolni zlorabi otrok. Namenjena 
je mladim bralcem in vsem tis
tim, ki se tako ali drugače ukvar
jajo z odraščajočimi. Knjiga je 
izšla pri Svetovalnem centru za 
otroke, mladostnike in starše v 
založbi Co Libri iz Ljubljane. Iz 
anglešekega jezika jo je preved
la Maša Goršič, Nataša Končnik 
Goršič, spec. klin. psih., članica 
tirna za spolne zlorabe pri Sveto
valnem centru v Ljubljani pa jo je 
priredila, dopolnila in uredila. 
Prim. dr. Anica Mikuš Kos, vodja 
WHO Kolaborativnega centra za 
duševno zdravje otrok, poudarja 
v predgovoru k slovenski izdaji, 
da je pričujoča knjiga izredno 
pomembna in koristna ter priha
ja na naše knjižne police v tre
nutku povečane osveščenosti o 

pojavu spolne zlorabe otrok tudi 
pri nas. Avtorici Ouaine Bain in 
Maureen Sanders sta knjigo raz
delili na šest poglavij: Kaj je 
spolna zloraba otrok in mla-
dostnokov, Zgodbe žrtev. Pove
dati, Občutja, Na poti k okrevan
ju, Doseči spremembe. Slovens
ki izdaji so na koncu pridane te
lefonske številke in naslovi usta
nov, kjer lahko žrtve iščejo 
pomoč. Slabo ravnanje z otroki 
zadeva celotno prebivalstvo in 
vsi si moramo prizadevati, da bo 
takšnih pojavov v našem okolju 
čimmanj. 

Po barvni lestvici sodeč, je knji
ga Ko pride na dan siva in tu
robna. Toda bralcem ponuja 
pomoč in rešitve ter tako prinaša 
upanje trpečim. 

O sivem in zelenem pripovedu
je naslednja pravljica, ki je poso
dila naslov današnji knjigarnici. 

SIVI OTOK IN 
ZELENI OTOK 

je avtorska slikanica svetovno 
znanega Ivana Gantscheva, ki je 
izjemen in nagrajevan ilustrator. 
Slovenskim mladim bralcem se 
je prikupil v slikanici Rumeno 
čudo. 

Gantschev pripoveduje, 
predvsem z imenitnimi akvareli, 
pravljico o dveh nasprotujočih si 
otokih sredi oceana. Zraven glo
bokega morja ju ločuje popolna 
drugačnost prebivalcev. Tisti z 
Zelenega otoka ljubijo mir in na
ravo, so skromni, preprosti in lju
beznivi do vsega, kar jih obdaja. 
Prebivalci Sivega otoka so prava 
zbezljana potrošniška družba, ki 
se peha za dobičkom in uničuje 
naravno okolje. Zapleteno in ne
naravno življenje je pogubno za 
prebivalce Sivega otoka, ki se 
hočejo polastiti tudi Zelenega. 
Poučno zgodbo bi morali preb
rati tudi odrasli, saj so prav ono 
največji onesnaževalci zdaj še 
Zelenega planeta. 

Knjigo je izdala založba Slo
venska knjiga, v slovenščino jo 
je prevedla Milena Žnideršič. 
Ista založba je za slovenske 
bralce pripravila še dve čudoviti 
slikanici: DREVO KRIŠTOF in 
BRATEC ZA JOŽEFINO. 

OB REKI PIEDRI 
SEM SEDELA IN 
JOKALA 

je svetovna uspešnica Paula 
Cpeiha, avtorja tudi na slo

venskem odlično prodajane 
knjige Alkimist (kar tri izdaje v 
enem letu!). Paulo Coelho je 
uvrščen med deset najbolje pro
dajanih avtorjev na svetu. Morda 
zato, ker je slog njegovega pi
sanje jasen in čist, zgodbe pa so 
nežne in prijetne ter delujejo bla
godejno in optimistično. 

Pisatelj je po rodu Brazilec, ro
dil se je v Riu de Janeiru leta 
1947. Sprva je želel postati 
pravnik, a je študij opusti in post
al popotnik. Bil je pisec po-
pevkarskih besedil, gledališki 
režiser, dopisnik ameriške revije 
Billboard. Hipijevska teta so mu 
prinesla tudi izkušnjo z mamili, 
takrat se je ukvarjal tudi z razis
kovanjem astrologije in magije. 
Sredi sedemdesetih let so ga te
danje vojaške oblasti zaprle, ker 
je domnevno subverzivno delo
val. Sredi osemdesetih let je 
Coelho proučeval španski ma-
gijski red RAM. 

Za slovenske izdaje priznane
ga avtorja skrbi založba Vale-
Novak, ki je v zbirki Knjige iz 
Peglezna izdala obe uspešnici, 
Akimista in Ob reki Piedri sem 
sedela in jokala. Prva in druga 
sta pomembni in potrebni 
današnjemu svetu, ki vse preveč 

hlepi po tehničnem udobju in je 
površen v odnosih do soljudi in 
Narave. 

Predstavljene knjige so najno
vejši tiski pri nas ter bodo kmalu 
tudi na policah v Knjižnici Ivana 
Potrča, kjer nam pomanjkanje 
kadrov ( po velikosti in obsegu 
dela podobna knjižnica v Celju 
ima okoli 40 zaposlenih, nas pa 
je 22) onemogoča hitrejšo 
obdelavo in pripravo knjig za 
izposojo. 

LIliana Klemenili 



OD TOD IN TAM 

P T U J / RAZSTAVA V GALERIJI DRAVA 

FolograKie Frmika Vogelnika 
Profesor slovenskega jezika 

Franček Vogelnik iz Maribora, 
ki je delal kot lektor in prevaja
lec pri Založbi Obzorja Maribor 
in kot bibliotekar, je velik del 
svojega prostega časa posvetil 
tudi fotografiji. Fotoaparat je 
namreč že iz študentskih let, ko 
si je kupil prvega, njegov stalni 
spremljevalec na vseh poteh, 
predvsem pa med planinarjen-
jem. Med njegovimi motivi, ki 
bodo na ogled ves november v 
ptujski galeriji Drava, je tako ve
liko planinskih, pa tudi drugih, 
predvsem motivov Maribora. 
Njegove fotografije so izšle tudi 
v številnih revijah in knjigah, 
mnogokrat pa jih je razstavil na 
skupinskih razstavah Fotokluba 
Maribor doma in v tujini. 

M Z 

GORISNICA / KONCERT MLADIH ZA ZEDINJEN SVET 

Zedinjen svet je realnost 
v zadružnem domu v 

Gorišnici so v soboto, 26. ok
tobra, ob 18.30 uri Mladi za ze
dinjen svet iz okolice Gorišnice, 
Podgorcev in Velike Nedelje or
ganizirali koncert, na katerem je 
nastopila glasbena skupina Mla
dih za zedinjen svet iz Ljublja
ne. Na koncertu so se predstavili 
tudi mladi iz Šentilja pri Velenju 
z uprizoritvijo kratke komedije, 
zapeli pa so tudi mladi markovs-
ki pevci. 

Glasbena skupina Mladih za 
zedinjen svet se je predstavila z 
moderno glasbo, zanimivimi 
besedili, povedali pa so nekaj 
tudi o svojem načinu življenja. 
Trudijo se namreč živeti v skla
du z besedami iz evangelija. Nji
hova največja želja je, da bi bili 

vsi ENO - torej da bi bil svet ze
dinjen. Tisti , ki so bili na kon
certu, so se lahko prepričali o 
tem, da je zedinjen svet realnost, 
saj se je med udeleženci koncerta 
in poslušalci vzpostavil čudovit 

odnos, poln edinosti in veselja. 
Poslušalci so bili navdušeni, saj 
so lahko ugotovili, da je zedinjen 
svet res naša bližnja prihodnost! 

Mladi za zedinjen svet: 

Silvo Soic 

SLOVENSKA BISTRICA 
/ PREDAVANJE ALPINISTA 
DARKA BERUAKA 
Pofovm/e na 
svelo goro Kailas 

Zagrebški popotnik in alpinist 
Darko Berljak je imel sinoči v 
viteški dvorani bistriškega gra
du v okviru prireditev Grad Slo
venska Bistrica zanimivo preda
vanje, popestreno z diapozitivi, 
o popotovanju po Tibetu v letu 
1995. 

Darko Berljak, sicer diplomi
rani ekonomist in predsednik 
izvršilnega odbora Planinske 
zveze Hrvaške, je izkušen alpi
nist in Himalajec. Bil je vodja 
več odprav v Himalajo, med dru
gim tudi na Amu Dablan v letu 
1988, leto kasneje na najvišjo 
goro sveta Mont Everest, 1990. 
na Anapurno in v lanskem letu 
na Cho Oyu. Letos pa je vodil 
eno prvih odprav prav v osrčje 
Tibeta, pod sveto goro Kailas. 
Izkušnje in vtise z odprave je 
predstavil na sinočnjem preda
vanju. 

VT 

L E N A R T / MAISTROVE PRIREDITVE 

Lenariani cenijo Maistra 
LETOS SO PRIPRAVILI ODMEVNO OKROGLO MIZO O POKONČNEM SLOVENCU IN VELIKEM MAISTROVEM ZAVEZNIKU DR. FRANJU ROSINI 
• USODA MAISTROVE SPOMINSKE SOBE NA ZAVRHU JE ŠE VEDNO NEGOTOVA, LENARČANI IN ZAVRŠANI PA PRAVIJO, DA BODO STVARI 
VZELI V SVOJE ROKE IN S POMOČJO SLOVENSKE VOJSKE SOBO REŠILI ^ 

v Lenartu so se prejšnji petek 
končale letošnje Maistrove prireditve, 
ki so jih pripravili mariborski Kul turni 
forum, občina in Z K O Lenart in T D 
Rudolfa Maistra z Zavrha v Slovenskih 
goricah. Z njimi so že dvanajstič doka
zali, da cenijo in spoštujejo Maistrovo 
dediščino, na katero so ponosni in o ka
teri so upali na glas govoriti takrat, ko 
drugje Maistra ni bilo dobro omenjati. 
Prav zaradi tega so tokrat odločno pou
darili, da je treba rešiti problem njego
ve spominske sobe, ki je v denaciona-
l izirani Štupičevi vili. O tem je veliko 
govora, tudi obljub je nekaj, zdaj pa v 
Lenartu poudarjajo, da bodo sami 
rešili, kar se rešiti še da, in že prihodnje 
leto naj bi bile Maistrove prireditve spet na Zavrhu. 

Prireditve so se pričele s tradicional
n im sprejemom Maistrovih borcev pri 
lenarškem županu Slavku Kramber-

gerju. Prišla sta Fr ider ik Kralj iz Mari
bora in Jože Ju ranč ič iz Ljubljane. 
Sproščen klepet je bil izjemno slikovita 
izpoved ljudi, ki so doživljali usodo 
prevratnih časov leta 1918. Po sprejemu 
pa je bila okrogla miza, na kateri sta 
prof. Lojze Pen ič iz Maribora in Mar 
jan T o š osvetlila prevratne dogodke, s 
posebnim poudarkom na življenju in 
delu dr. Franja Rosine. Lojze Penič je o 
njem povedal, da je bil ta znani odvet
nik in pokončni mož zelo zaslužen, da 
je Narodni svet za Štajersko prevzel ci
vilno oblast, general Maister s slo
vensko vojsko pa vojaško oblast v Mari
boru in na slovenskem Štajerskem. Kot 
načelnik posojilnice je Narodnemu sve
tu nakazal 2 milijona kron za potrebe 
slovenske vojske. Leta 1921 je bil na lis
ti JSD v Mariboru izvoljen za občinske
ga odbornika in mestnega svetovalca. 
Pomembna je tudi njegova vloga v de

javnosti Sokola. Bil je med ustanovitelji 
SOKOLA v Novem mestu, Ljutomeru 
in Mariboru ter starosta SOKOLA v 
Novem mestu in Mariboru. V Maribo
ru je bil tudi predsednik čitalnice in 
načelnik posojilnice. Leta 1896 je bil v 
Ljutomeru izvoljen za poslanca v Šta
jerski deželni zbor. Ima nemalo zaslug, 
da je Maribor postal slovenski in da je 
tudi Štajerska pripadla novi državi 
SHS. Zal je bil dr. Franjo Rosina pre
dolgo pozabljen, je še menil Lojze 
Penič in predlagal, da bi mu postavili 
spomenik. 

Na okrogli mizi so tudi sklenili, da 
bodo na prihodnjih prireditvah 
predstavili krajši zbornik s prispevki z 
lanskega posvetovanja o dr. Milanu 
Gorišku in lenarškem Sokolu in z 
letošnjega srečanja na temo "Dr. Franjo 
Rosina - advokat, politik, kul turnik, 
Maistrov zaveznik". 

Po okrogli mizi je bila še krajša slo
vesnost na Zavrhu, na kateri so sodelo
vali tudi predstavniki slovenske vojske. 
Položili so venec k reliefu Rudolfa 
Maistra, slavnostni govornik pa je bil 
lenarški župan Slavko Kramberger. O 
tem, kako na Zavrhu negujejo zgodo
vinski spomin na generala in pesnika 
Rudolfa Maistra - Vojanova, pa je govo
ril Aleš Arih, neut rudni organizator 
Maistrovih prireditev že od vsega 
začetka. V kul turnem programu so nas
topili Završki fantje, ženski nonet 
Voličina in Silvo Safran. 

Prireditve so sklenili z družabnim 
srečanjem v lovskem domu L D 
Voličina in z monodramo Vlada Nova
ka Gomr malemu človeku v domu kultu
re pri Lenartu. 

M . T o i . 

ANTON JMARTIN S L O M Š E K - UČITELJ IN BUDITELJ SLOVENCEV / I I I J 

Materni jezik - najveija dota 
1844. leta je škof imenoval 

Slomška za šolskega nadzornika 
šol v lavantinski škofiji. To delo 
mu je jemalo dva dni v tednu in 
začela se je nelahka razpetost 
med Št. Andražem v Labotniški 
dolini in Vuzenico. Trudi l se je 
dati šoli nov duh in novo 
življenje. Ker ni bilo mogoče 
dolgo vzdržati takšne napetosti, 
je že v tistem letu zapustil Vuze
nico in se za dve leti naselil v Št. 
Andražu, kjer je opravljal delo 
kanonika. 

Tistega leta je želel udejaniti 
velikopotezno zamisel, da bi 
imeli tudi Slovenci svojo 
knjižno založbo, ki bi izdajala 
dobre in poceni knjige za slo
venske ljudi, vendar je aprila 
1845. leta oblast Slomškovo na
mero zavrnila in družbo prepo
vedala. To ga je sicer presenetilo, 
vendar mu ni vzelo volje do dela. 
Še isto leto je v njem dozorela 
nova zamisel. Če ni mogoče us
tanoviti slovenske knjižne 
družbe, pa je mogoče pisati in 
širiti slovenske knjige tudi dru
gače, in tako je ob novem letu 
1846 izšel prvi zvezek Drobtinic. 
Ljudje so jih sprejeli izredno 
dobro. 

Kar Slomšku ni uspelo 1845. 
leta, v času najhujšega Metter-
nichovega policijskega režima. 

mu je uspelo 1852. Ustanovil je 
Mohorjevo družbo, najpomem
bnejšo založbo v zgodovini slo
venskega tiskarstva. Z milijoni 
knjig, ki jih je poslala med na
rod, je postala prava ljudska uni
verza, ki je stoletje izobraževala 
slovenski narod in ga še vzgaja 
ter izobražuje. 

Kmalu je bil v knežjem mestu 
Celju, kjer je bil nekoč sedež 
škofije, imenovan za opata. 
Poslovil se je od Labotniške do
line in tamkajšnjih prijaznih lju
di. V Celje je prišel povsem tiho, 
brez pozornosti. Začel je delati, 
imel je veliko načrtov, vendar ni 
slutil, da bo to najkrajša postaja 
v njegovem pastoralnem delo
vanju. Komaj dober poldrugi 
mesec kasneje, medtem je umrl 
tedanji lavantinski škof Kutnar , 
je bil na željo salzburškega kar
dinala Schwarzenberga imeno
van za lavantinskega škofa, kljub 
temu da je v svoji skromnosti 
želel, da bi ta služba šla mimo 
njega. Vendar povabila ni mogel 
odbiti. Mesto Celje se je tako z 
žalostjo in velikim spoštovanjem 
poslovilo od svojega župnika in 
opata, on sam pa od krajev svoje 
mladosti, kjer so živeli številni 
njegovi prijatelji in skromni 
ljudje, ki so mu bili nadvse 
blizu. 

Na škofovsko posvečenje se je 
pripravljal v starodavnem bene
diktinskem samostanu Maria 
Plain v Salzburgu. Na god svete
ga Cirila in Metoda, ki ju je sam 
zelo častil, 5. julija 1846 je v 
Salzburgu sprejel škofovsko pos
večenje. Čez štirinajst dni je bil 
umeščen pri Svetem Andražu na 
škofovsko mesto. Tedaj si je po
leg krstnega imena pridal še ime 
birmanskega botra in farnega za
vetnika cerkve na Ponikvi Mar
tina. Za škofovsko geslo si je iz
bral vodilo sv. Ignacija: "Vse v 
večjo božjo slavo in zveličanje 
duš." 

Bil je izredno zavzet škof, saj je 
škofijski duhovščini v pismih 
predstavil svoj pogled na sedan
jost in prihodnost škofije, nani
zal je mnogo predlogov in 
področij, kjer naj bi se duhovni
ki poglobili v svojo poklicanost 
in pastoralno zavzetost. V pismu 
pa ni čutiti strogega pastirja, 
temveč očeta, ti toplo in zavzeto 
nagovarja svoje sodelavce. Pisal 
je tudi vernikom, in to v 
nemškem in slovenskem jeziku. 
V pismu je poudaril vrednost 
vere ter jih vabil k doslednemu 
verskemu in moralnemu življen
ju. 

ŠKOF V TEŽKIH IN 

PRELOMNIH ČASIH 
čas , ko je prevzel mesto lavan

tinskega škofa ni bil lahek. V 
Evropi se je že nekaj časa kuha
lo, nato pa je poštelo zaropotalo 
v revolucionarnem letu 1848. 
Slomšek ni bil zagovornik revo
lucije, ker je zanj pomenila na
silje. Duhovnike pa je nagovar
jal, naj bodo prijatelji napredka 
k dobremu, naj bodo modri pri 
presojanju dogodkov časa, 
pripravljeni na morebitne žrtve, 
ki jih razmere od njih zahtevajo, 
in naj sami živijo tako, da dru
gim ne bodo v spotiko. Ob tem je 
duhovnike še svaril, naj ne sega
jo v politiko in agitatorstvo. 

Novi lavantinski škof je pos
večal veliko pozornost bogoslo-
vcem, menil pa je, da je obliko
vati ljudi pač neprimerno težje 
kot popravljati cerkve, zato je 
uspel iz Celovca v Št. Andraž 
prestaviti zadnji letnik bogo
slovja. Za duhovno prenovo svo
je škofije je Slomšek pospeševal 
ljudske misijone. V njih je rad 
sodeloval vsaj z uvodnim ali 
sklepnim govorom, v nekaterih 
župnijah pa jih je tudi sam vodil. 
Kar lepo število slovenskih kra
jev, od Št. Andraža, Ponikve, Sv. 
Lenarta na Koroškem, Starega 
trga pri Slovenj Gradcu, Vitanja, 
Sladke Gore, Brežic, Slovenske 

Bistrice, Velikovca, Celja do Ma
ribora je v tistem času obiskal. 
Ker ga je bolela neenotnost med 
kristjani, je 1851. leta ustanovil 
molitveno bratovščino sv. Cirila 
in Metoda. Leto pozneje jo je 
potrdil tedanji papež Pij IX. 
Tako je postala vsecerkvena us
tanova, razširjena po vsej Evropi 
in deloma tudi izven nje. Veliko 
delo v širokem - evropskem 
pogledu so bile tudi Slomškove 
vizitacije benediktinskih samos
tanov. Papež je to delo sicer 
naložil salzburškemu kardinalu, 
vendar ga je ta zaupal Slomšku, 
kar ga je zaposlovalo skoraj dve 
leti. 

Ob spominu na svoje šolanje 
in šolanje številnih nadarjenih, 
vendar nepremožnih mladih 
Slovencev je v Celju ustanovil 
Podporno društvo za revne in 
nadarjene dijake in postavil hišo 
kot zametek deškega semenišča. 
Imenoval ga je Maximi l ianum. 
Podoben zavod je leta 1859 usta
novil tudi v Mariboru in ga 
imenoval Victor inum. 

ANTON MARTIN 
SLOMŠEK - PRVI 
MARIBORSKI ŠKOF 

Slomškovo veliko pastoralno 
in hkrati narodnozgodovinsko 
dejanje pa je prenos škofijskega 
sedeža iz oddaljenega Št. 
Andraža v Maribor in s tem po
vezana preureditev lavantinske 
škofije. Ta pobuda sicer ni bila 

nova, vendar se je 1832. leta ce
sar odločil, da iz te moke pač ne 
bo kruha in je o tem brezpred
metno govoriti. Vendar je bil 
Slomšek v vseh stvareh vztrajen 
in je s trdno odločnostjo počasi 
pripravljal, kar se je odločil sto
riti. Po trinajstih letih škofovan-
ja je vendarle dočakal dovoljenje 
cesarja in papeža ter 1859 za
okrožil svojo škofijo na slo
vensko Štajersko (koroški del je 
odstopil Celovcu, od graške ško
fije pa je dobil Slovenske gorice 
in Podravje). To je bilo veliko 
delo, ki ga je lahko opravil le člo
vek takšnega formata, kot je bil 
Anton Martin Slomšek, dobro 
zapisan pri cerkvenih in posvet
nih oblasteh ter ljudeh. 

Župnijska cerkev sv. 
Martina na Ponikvi. V 
času našega obiska so 
krovci obnavljali njeno 
streho. 
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PO NAŠIH KRAJIH 

ORMOŽ / MARTINOV TEDEN 

Martin /e naredil vino 
Turistično društvo Ormož, društvo vinogradnikov Ijutomersko-ormoških 
goric in zveza kulturnih organizacij so složno poprijeti za delo in ob 
pomoči sponzorjev organizirali letošnji Martinov teden. Prireditev je bilo v 
izobilju, za vsakogar nekaj. 

POVPREČNA 
L E T I N A 

Lidija Ruška je o letošnji letini 
dejala: "Ko je grozdje dozorevalo, 
smo bili zelo optimistični, ker je 
kazalo na kakovostno in tudi 
količinsko bogato letino. Sedaj že 
lahko rečemo, da je letošnja letina 
povprečna. Rane in srednje pozne 
sorte so že dokaj dobro povrele, 
pri poznih sortah pa bomo še vi
deli. Sipon in laški rizling sta bila 
dokaj zdrava, lepo bo izražen 
sortni karakter. Pri poznih trgat
vah in vinih posebne kakovosti pa 
pričakujemo odlično vino, vino
gradniki so pustili le najboljše 
lege. Deževje je povzročilo tudi 
večje količine mošta, sladkorja pa 
je seveda manj, vendar še vedno 
dovolj, da ga ni potrebno dodajati. 
Tudi kisline so zadovoljive, 
letošnje vino pa bo pretežno suho. 
Pri negi bomo morali malo več 
žveplati, in ker gniloba pospeši 
oksidiranje, bo treba skrbno kleta-
riti. Dozorevanje vina mora biti 
pod stalno kontrolo, da se 
spremlja oblikovanje sortne cveti
ce, bogatost ekstrakta in čiščenje 
vina. Pred drugim pretokom mora 
biti vino mikrobiološko, kemično 
in fizikalno stabilno. Ne bodimo 
neučakani, ker vsi procesi poteka
jo sami po sebi. Pustimo, da nara
va opravi svoje, če pa bo odpove
dala, pa bomo pomagali." 

MANJKA NAM 
P E D A N T N O S T I 

V Martinovem tednu so govorili 
tudi o pospeševanju turizma na 
podeželju. Okrogle mize v 
ormoškem hotelu so se udeležili 
podpredsednik Turistične zveze 
Slovenije Anton Rous in 
predstavniki različnih turističnih 
društev. Manjkali so predvem tis
ti, ki jim je bila tematika namen
jena, namreč gostinci in tisti, ki se 
žele ukvarjati s kmečkim turiz
mom. Gostje so govorili o nujnos
ti medsebojne povezave med hote
li, gostinci in kulturniki, ki bi tu

ristu zagotovila celovito ponudbo. 
Pri nas mu lahko ponudimo 
predvsem vino in vse, kar je v zve
zi z njim. Se vedno pa se vsak drži 
sam zase in ni pripravljen pripo
ročati drugega, zato pa gost na sle
po blodi med našimi goricami. 
Anton Rous je dejal, da sta 
mnoštvo turističnih objektov in 
tudi njihova kvaliteta v zadnjih le
tih porasla za trikrat. Ponudba 
hrane, pijače, hotelskih storitev in 
ponekod celo izvenpenzionska 
ponudba se lahko kosa s turis
tično razvitejšimi sosedi, vendar 
našim turističnim delavcem in 
gostincem še vedno manjka pe-
dantnost. Vedno znova zanemar
jajo drobne stvari, ki se morda 
zdijo nepomembne, pa vendar je 
iz njih sestavljen mozaik turis
tičnega vtisa. 

Turizem v naših krajih lahko 
razvijamo vsi skupaj in ne le 
peščica navdušencev. Pomembno 
je, da sosedovi gosta ne bodo grdo 
gledali, če bo šel prek njihove 
zemlje, če si bo v jeseni utrgal 
grozd. Spremeniti je treba misel
nost ljudi. Tisti, ki se s turizmom 
že ukvarjajo, poskušajo navdušiti 
še sosede in morda bo kakšen re
zultat. Gost mora od nas oditi z 
dobrim vtisom, takšna propagan
da je najvažnejša. Zadovoljen gost 
mora postati cilj naših turističnih 
delavcev. Dotaknili so se tudi 
problema turističnih društev, ki 
delujejo brez finančnih sredstev 
in se ob organiziranju prireditev 
in beračenju denarja pri sponzor
jih sprašujejo o smiselnosti 
takšnega početja. 

VSE S E ZAČNE 
P R I D O B R E M 
T R S U 

Veliko vinogradnikov sedaj že 
razmišlja o obnovi vinogradov, 
ker je tudi politika države 
takšnemu vlaganju naklonjena. 
Obnove v preteklih letih so komaj 
zadostovale za enostavno repro
dukcijo, odkar pa so za ta namen 
na voljo nepovratna sredstva, pa 

bo morda drugače. Pri obnovi je 
seveda najpomembnejša izbira 
kvalitetnih trsov. Ponujajo jih v 
trsnici podjetja Jeruzalem Ormož 
v Ivanjkovcih, katere kapaciteta je 
milijon ceplejnk. Letno pridelajo 
500.000 prvorazrednih cepljenk v 
sortimentu, ki je na našem 
območju priznan in priporočan. 
Omenjeno podjetje je lani obnovi
lo 25 hektarjev lastnih vinogra
dov, letos pa načrtujejo okrog 30 
hektarjev. V preteklosti so sadili 
predvsem laški rizling, sedaj pa 
prehajajo na srednje pozne in 
pozne sorte. 

Alica Topolovec je vodja se-

lekcijsko-trsničarskega središča v 
Ivanjkovcih, ki je eno od dveh 
tovrstnih centrov v državi. Naloga 
centra je, vinogradnikom zagoto
viti boljše in kakovostnejše trsne 
cepljenke. Proizvodnjo klonskega 
materiala so začeli leta 1991. To-
polovčeva je omenila svojega 
predhodnika inženirja Stanka Ma-
tekoviča, ki se je že takoj po vojni 
pričel ukvarjati s selekcijo 
predvsem pri sortah laški rizling 
in sauvignon. Magister Zafošnik 
in Grabovčeva sta imela dovolj 
posluha za ohranitev tovrstne 
dediščine in tako sedaj čakajo na 
priznanje nekaj klonov, kar bo 
omogočeno z novim zakonom o 
semenih in sadikah. Selekcionira
jo predvsem sorte, ki jih ne more
mo uvoziti - za udomačeni šipon 
in radgonsko ranino. 

Postopek spremljanja klonov je 
takšen, da je končni produkt 
spremljanja na terenu vino. Tri 
leta so spremljane trse že obirali, 
ker pa nimajo mikrovinifikacijske 
kleti, so vino vozili v kmetijski 
inštitut, kjer so opravili vsa 
potrebna dela. Po obnovi zidanice 
na Litmerku pa bo v teh prostorih 
prva takšna mini klet v Sloveniji, 
ki naj bi bila do prihodnje jeseni 
že opremljena. 

Z A DUŠO IN 
T E L O 

V petek in soboto je bilo za 

obiskovalce poskrbljeno pod šoto-
rom v Mestni grabi, kjer so pote
kale degustacije, društvo kmečkih 
žensk pa je ponujalo različne 
sladke dobrote. Kulturni program 
je prispevala občinska Zveza kul
turnih organizacij s svojimi 
društvi. V petek zvečer je vinske 
pesmi in napitnice prepevalo ok
rog 150 pevcev, v soboto pa so ob 
celodnevnem kulturnem progra
mu in glasbi podelili tudi priz
nanja. Za celostno podobo vinske 
steklenice je ob sv. Martinu zlato 
vitico prejela klet Čurin - Prapot-
nik s Koga, srebrno Rado Lasjak 
iz Ormoža in bronasto Jože 
Šnajder iz Ormoža. Komisija je 
med 23 vzorci predlagala tudi po
sebno priznanje za poslikane 
steklenice kot spominek Milanu 
Hlebcu s Koga in za posebno skrb 
za kulturno dediščino s področja 
vinogradništva in vinarstva 
Slavku Petku s Hardeka. 

Prvič pa so izbrali tudi sortnega 
prvaka Štajerske. Pravilnik zahte
va, da sortni prvak Štajerske nosi 
vsaj eno veliko zlato medaljo. To 
so si prislužili Vinag Maribor za 
chardonnay. Radgonske gorice za 
sivi pinot in ranino, Karel Fabian 
za šipon, Jožica in Dušan Jureš za 
traminec. Roman Mulec za renski 
rizling, Čurin-Prapotnik za beh 
pinot in Zdovc Tement za sauvig
non. Prireditve ob Martinu je 
zaključil ponedeljkov sejem. 

Fotografije in besedilo: 
Viki Klemenčič 

Eni so pokušali mošt in kostanje, . . . 

... drugi so se prepusti
li skušnjavam lanskega 
letnika, . . . 

.. . tretji pa toplim pogačam. 

Alica Topolovec v svo
jem rastlinjaku. 

PTUJ / V DOMU UPOKOJENCEV ZA ZDRAVE IN BOLNE 

Odprt Center za zdravie 
Varovanci ptujskega doma upo

kojencev in njegovega oddelka v 
Muretincih bodo imeli odslej pri
ložnost uporabljati novi Center za 
zdravje, ki so ga uredili v kletni 
etaži ptujskega doma upokojencev. 
V letu dni so zgradili bazen in ure
dili prostore za nekatere zdravi
liške storitve, ki jih na Ptuju še ni. 
Posebnost Centra za zdravje je, da 
je v celoti prilagojen invalidom in 
tistim, ki so začasno priklenjeni na 
bergle ali voziček. Center za zdra
vje pa ni namenjen samo varovan
cem, pač pa bodo lahko vanj priha
jali vsi, ki želijo ohraniti zdravje ali 
pa specialne zdravstvene storitve 
pod vodstvom terapevtk že 
potrebujejo. 

Med novostmi je nekaj takih zdra
viliških uslug, ki so jih Ptujčani mo
rali doslej iskati v zdraviliščih po 
drugih krajih. Sem sodijo različne 
kopeli, med njimi biserna kopel, ki 
je pomembna za utrjevanje zdravja, 
saj izboljšuje krvni obtok in lajša 
težave z mišicami in hrbtenico, šti-
ricelična galvanska kopel, ki je na
menjena predvsem blaženju 
revmatskih obolenj in motenj 
krvnega obtoka, ter kopanje s telo
vadbo in masažo v bazenu. Bazen je 
v celoti prilagojen invalidom, in to 
na ta način, da invalid "vstopi" v 
vodo na posebnem dvižnem 
vozičku. Bazen ima vgrajeno tudi 
podvodno masažo za različne dele 
telesa in je opremljen tudi s klopmi 
za sedenje za tiste, ki se težje giblje
jo. Zmanjšanju bolečin mišic in 
sklepov so namenjene še blazinice 
termopak in kriopak, to so blazini
ce, napolnjene z gelom, in seveda 
ročna masaža, ki je tudi eden izmed 
načinov za pridobivanje in ohran
janje zdravja. 

V Centru za zdravje so zgradili 
tudi finsko savno in uredili manjši 

fitnes studio, v katerem so naprave 
prilagojene starejšim in invalidom. 
Posebnost je kolo za razgibavanje 
nepokretnih, ki ga lahko le-ti s pri
tiskom na gumb sami krmilijo. 

Center za zdravje vodi višja delov
na terapevtka Darja Lepenik, ki je 
skupaj z drugimi strokovnjaki pri
pravila strokovno vodene programe. 
To so petdnevni programi za sta
rejše, sprostitveni program in pro
gram za lajšanje bolečin v hrbtenici. 

"Center za zdravje bo v začetku 
odprt vsak dan med 7. in 15. uro, v 
četrtek pa do 20. ure, kasneje pa 
bomo imeli odprto ves dan, če bo 
povpraševanje. Center je namreč 
odprtega tipa, torej namenjen ne le 
varovancem, pač pa vsem, ki so bol
ni, ki potrebujejo rehabilitacijo ali 
želijo ohraniti zdravje. Pridejo lah
ko z napotnico zdravnika ali brez 
nje. V domu je vsak dan prisoten 
zdravnik, organizirali pa bomo tudi 

možnost obiska pri specialistu. Naši 
varovanci bodo lahko obiskovali 
Center za zdravje, kadar jim bo us
trezalo, nekaj storitev, med njimi 
merjenje krvnega pritiska, merjenje 
maščob v krvi in merjenje sladkorja, 
pa bodo imeli brezplačno," je pove
dala direktorica Doma upokojen
cev Kristina Doki. 

In cene? Plačati bo potrebno upo
rabo vsake storitve posebej. Cene so 
nižje, kot jih predvideva zavaroval
nica, je povedala Kristina Doki-
Naštejmo jih le nekaj: kopanje v ba
zenu 300 tolarjev, za težje pokretne 
pa 600, biserna kopel 900 tolarjev, 
trim kabinet 300 tolarjev za eno uro, 
uporaba pod strokovnim vodstvom 
pa bo dražja ter odvisna od dolžine 
in vrste storitve, celotna tričetrturna 
ročna masaža 1900 tolarjev, 
petdnevni programi pa od 6000 do 
8500 tolarjev. 

Milena ZupaniČ 

V bazen lahko pridejo invalidi s posebnim 
dvižnim vozičkom. 
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Skupna zmaga pomladnih sfrank 
NEDEUSMH PARLAMEHTARNIH VOUTEV V SlOVENUl SE JE OD 1337^76 VPISANIH UDELEŽILO 1.10&824 VOULCEV AU 71,92 ODSTOTKA 
Volitve so dale pričakovan rezultat, ki je okrepil pozicijo 
treh pomladnih s t rank: SLS, S D S in SKD. Presenečenje je 
le velika selitev volilcev S K D na prejšnjih volitvah k Slo
venski ljudski s t ranki in Socialdemokratski s tranki . Naj
večji odstotkek glasov je dobila L D S in ostaja najmočnejša 
politična s t ranka v Sloveniji. Razmerje moči po nedeljskih 
volitvah pa je tako, da bodo tako L D S na eni kot s t ranke 
slovenske pomladi na drugi s trani težko sestavile t rdno 
vlado, sploh pa brez sodelovanja vseh štirih najmočnejših 
strank ne bo mogoče izvesti ustavnih sp rememb, ki jih od 
nas zahteva Evropska skupnost . Za sp remembno ustave je 
namreč potrebna dvotretjinska večina v državnem zboru. 

Podatki o volilnem izidu so še 
vedno neuradni in zadnje dni so 
se iz dneva v dan minimalno 
spreminjali. Vsekakor pa je že 
nekaj časa jasno, da bo v novem 
državnem zboru zastopanih se
dem strank. LDS bo imela 25 
sedežev, SLS 19, SDS 16, SKD 
10, ZLSD 9, DeSUS 5 in SNS 4 
sedeže, dva sedeža pa pripadata 
predstavnikoma italijanske in 
madžarske manjšine. 

V naši, osmi vohlni enoti, ki 
obsega območja upravnih enot 
Murska Sobota, Lendava, Gorn
ja Radgona, Lenart, Ljutomer, 
Ormož, Ptuj in Pesnica, je bilo v 
volilne imenike vpisanih 
i%.924 volilcev, na volišča pa 
jih je prišlo 128.234, to je 65,1 
odstotka. Rezultati volitev v 
osmi volilni enoti so bili nas
lednji: 

LDS - Liberalna demokrasija 
Slovenije 27,5 odstoka 

SLS - Slovenska ljudska stran
ka 23,5 odstotka 

SDS - Socialdemokratska 
stranka Slovenije 13,5 odstotka 

SKD - Slovenski krščanski de
mokrati 13,2 odstotka 

DeSUS - Demokratična stran
ka upokojencev Slovenije 5,7 od
stotka 

ZLDS - Združena lista social
nih demokratov 5,2 odstoka 

SNS - Slovenska nacionalna 
stranka 2,1 odstotka. 

Neposredno je bilo iz osme vo
lilne enote v državni zbor izvol
jenih sedem poslancev: 

1. Dr. Miroslav Luci (SDS) 
2.ViliTrofenik(SLS) 
3. Janez Kramberger (SLS) 
4. Andrej Gerenčer (LDS) 
5. Jožef Špindler (LDS) 
6. Geza Džuban (LDS) 

7. Ciril Pucko (SKD) 
Posredno pa bosta dobila mes

to v državnem zboru še Alojz 
Vesenjak (SLS) in Franc Pukšič 
(SDS), še vedno pa obstaja 
možnost, da bo v parlamentu 
tudi poslanec Demokratične 
stranke upokojencvev Slovenije 
z našega območja. Obeta se torej 
dobra zastopanost našega ožjega 
obnmočja v državnem zboru. Z 
območja bivše občine Ptuj lahko 
imamo kar štiri poslance, eden 
bo iz občine Ormož in eden iz 
občine Lenart. 

STRANKE NA NJiŠEM 
OBMOČJU 

V drugem volilnem okraju, to 
je občina Ormož, je zmagala Slo
venska ljudska stranka, nepos
redno je sedež v Državnem zbo
ru dobil njen kandidat Vili Tro-

fenik. V 9. volilnem okraju, to je 
v Slovenskih goricah in na Ptuj
skem polju, je prav tako zmagala 
Slovenska ljudska stranka. Pos
lansko mesto naj bi po pre
računavanju pripadlo kandidatu 
te stranke Alojzu Vesenjaku, 
poleg njega pa bo v poslanske 
klopi sedel še kandidat SDS 
Franc Pukšič. V desetem volil
nem okraju, ki zajema Ptuj z 
okolico, je zmagala LDS, ki pa s 
tega območja ne bo imela pos
lanca, trije njeni poslanci v naši 
enoti so iz Pomurja. Neposredni 
mandat v državnem zboru je do
bil kandidat SDS dr. Miroslav 
Luci. Na območju 11. volilnega 
okraja, torej na območju Haloz 
in Dravskega polj^ je zmagoval
na stranka SLS. Zal pa s tega 
območja po doslej znanih, 
mneuradnih podatkih ne bo v 
državnem zboru nobenega pos
lanca. 

SLOVENSKA B/STff/-
CA^Nt^vei glasov 
za LDS, SIS in SDS 

V Slovenski Bistrici, drugem 
volilnem okraju sedme volilne 
enote, ki ima svoj sedež v Mari
boru, je v volilne imenike vpisa
nih 26.029 volilnih upravičen
cev. Minulo nedeljo jih je volilo 
15.752 ali 60,51 odstotkov, kar je 
za deset odstotkov manj kot na 
državni ravni. Zanimivo je, da so 
se volivci v glavnem odločali o 
kandidatih treh strank. Tako je 

največ glasov dobila LDS. Za 
njo in kandidata dr. Janka Pre
dana se je odločilo 3295 volivcev 
ali 22,33 odstotkov. Samo deset 
glasov manj, 3285 ali 22,26 od
stotka, je dobila SLS oziroma 
njen kandidat Ivan Pučnik. Za 
Jožeta Jerovška in SDS pa je v 
slovenjebistriški občini glasova
lo 3233 volivcev a|i 21,91 odstot
ka. Dokaj manj glasov so dobili 
SKD. Za njihovega kandidata 
dr. Janka Gara se je odločilo 1156 
volivcev ali 7,83 odstotka. Skoraj 
sto glasov manj, 1067 ali 7,23 od
stotka, je dobila ZL in kandidat
ka te stranke Ljubica Zgonec -
Zorko. Za DeSUS in njihovega 
kandidata Jožeta Pavlineka se je 
odločilo 1022 volivcev ali 6,93 
odstotka. Za SNS in kandidata 
Miroslava Plasonika se je v Slo
venski Bistrici odločilo 448 vo
livcev ali 3,04 odstotka. 

Kot nam je povedala članica 
občinske volilne komisije Lidija 
Stebemak, so to tako imenovani 
začasni volilni rezultati, ker še 
pričakujejo glasove, oddane po 
pošti. Ti bi mogoče lahko kaj 
spremenili vrstni red pp/ih dveh 
strank. Kdo od treh kandidatov, 
ki so dobili najvišje število gla
sov, bo pristal v slovenskem par
lamentu, še ni znano, govori pa 
se, da naj bi to bil Jože Jerovšek 
iz SDS, vendar kaj več o tem v 
prihodnji številki Tednika. 

Vida TopoloveCi 
Jože Bračič 

Graf Marketing in POP TVsta izvedla vzporedne volitve, ki so dale dokaj natančne rezultate 
volitev že v nedeljo ob 19. uri. Eno taki ti volišč je bilo tudi v Pobrežju, kjer sta bila Klementina 
Anžel In Darko Pulko. 

Volišče št. 48 v Majšperku. 

Odmev slovenskih 
volitev v svetu 

Najmočnejša stranka po par
lamentarnih volitvah v Slove
niji je Liberalna demokracija 
Slovenije, resniČTii zmagova
lec pa sta Slovenska ljudska 
stranka in Socialdemokratska 
stranka, je v članku o volitvah 
v Sloveniji zapisal Frankfur
ter Allgemeine 2^itung, ki 
dodaja, da bi lahko ob sestavi 
nove vlade nastale težave. 
Očitni poraženci volitev so po 
pisanju časopisa Slovenski 
krščanski demokrati in 
Združena hsta. V Ljubljani 
računajo, da naj bi predsednik 
države Milan Kučan v petek 
mandat za sestavo nove vlade 
ponovno zaupal Janezu 
Drnovšku. Znotraj SKD ob
stajajo tako zagovorniki kot 
nasprotniki vstopa v vlado, 
piše časopis in dodaja, da v 
vodstvu SKD resno razmišlja
jo o združitvi s SLS po vzoru 
nemške CDU/CSU. 

Švicarski časnik Der Bund 
je o parlamentarnih volitvah v 
Sloveniji zapisal, da bo pri
hodnja slovenska vlada brez 

stabilne večine. Slovenci svo
jemu novemu parlamentu 
niso dali jasnega sporočila za 
usmeritev v eno ali drugo 
smer - na levo ali desno. Prav 
tako se na volitvah niso 
odločili za članstvo v Evropski 
uniji ali proti njemu. Deželo, 
ki je medtem postala ena iz
med gospodarsko najstabil
nejših držav med vzhodnoev
ropskimi reformnimi država
mi, bo po vsej verjetnosti še 
vedno vodila vlada brez stabil
ne večine, je zapisal Der 
Bund. 

Volilna nedelja v Sloveniji 
ni prinesla tiste jasne nedvo-
iminosti, za katero sta se zav
zemali tako vlada kot opozici
ja: volivci niti desnici niti le
vici niso podelili 
prepričljivega mandata, piše 
avstrijski dnevnik Die Presse 
in ocenjuje, da sta desno 
usmerjeni stranki obeh samo-
zavesmih voditeljev Marjana 
Podobnika in Janeza Janše si
cer resnični zmagovalki voli
tev. 
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P T U J / MARTINOVANJE N A MESTNEM TRGU 

Pokušali s(m)o ga fudll na P f u / v 

Ptujčani so martinovali kot 
že štiri leta doslej - ves dan po-
malem pred Mestno hišo na 
Ptuju. K mariinovanju sodi 

tudi vsakoleten prikaz izdel
kov in pridelkov društev in 
kmetij iz bližine Ptuja. Letos 
smo našteli kar 14 polnih stoj

nic, kar je največ doslej. Na eni 
je svoje vino predstavljalo tudi 
Vinarstvo Slovenske gorice 
Haloze. Dopoldan so se pred

stavili učenci s projektom o 
pridelovanju vina in klopotcih 
iz Leskovca, obiskovalce pa je 
zabaval trio Škorci. K slove
snostim je sodila tudi maša v 

cerkvi svetega Martina na Haj-
dini, kjer je maševal pater Mir
ko Pihler s somašniki, pel pa 
mešani pevski zbor župnije 
svetega Petra in Pavla. Vino, ki 
so ga blagoslovili na Hajdini, 
so pokušali številni obiskoval
ci martinovanja na Mestnem 
trgu na Ptuju, kjer je obred še 
enkrat šaljivo izpeljal Ljubo 

Huzjan, nastopili pa so tudi 
folkloristi iz Dolene, lukarice 
iz Dornave in ansambel Ptuj
skih pet. 

In kaj so povedali kmetje -
podjetniki, ki so prišli svoje 
pridelke in izdelke predstavit 
na Ptuj? 

MZ 

Predstavnica Etnološkega društva Lukarija iz Dor
nave: "Tukaj prodajamo vence luka. Zanj je potreb
no odšteti od 200 do 300 tolarjev, kar je odvisno od 
debeline luka. Sicer pa mora biti v venec spletenih 
12 glavic. Na stojnici ponujamo tudi lukarsko 
južino, brezplačno. Na martinovo smo prišli v mes
to že lani, letos smo drugič na tej prireditvi." 

Tudi sirarna Fingušt - Čuš iz Orehove v^si se je 
predstavljala na martinovo na Ptuju že drugič. Pri
nesli so vse vrste sirov tako kot ob vseh ptujskih 
sejmih in praznikih. Z veseljem so se udeležili 
martinovega in priti nameravajo tudi v prihodnje. 

Novo vinsko kapljico so pokušali številni Ptujčani, 
med njimi tudi direktor Tednika Franc Lačen, novi-
nar Jože Bračič in nekdanji tehnik Ciril Jurkovič. 

Družina Slodnjak iz Bodkovcev je prav tako brez
plačno delila okusne obložene kruhke, pa tudi 
domači kruh, namazan z zaseko. V mesto so pri
peljali 80 litrov letošnjega laškega rizlinga. Ideja 
tovrstnih predstavitev v mestu se jim zdi v redu. 
Letos se predstavljajo prvič. 

Martinovo je prav gotovo čas za sklepanje prvih 
kupčij. Konrad Janžekovič je povedal, da se pred
stavlja v okviru martinovega že četrto leto, in to 
predvsem iz veselja, saj lahko ponudi svoje dobro 
vino tudi morebitnim bodočim kupcem. "Letos je 
bolj živo kot prejšnja leta. Škoda je le, da smo tu
kaj sami domači , ki se že poznamo. Pripeljati bi 
bilo potrebno tudi ljudi od drugod." 

Sodček vina Vinarstva Slovenske gorice Haloze je 
v cerkvi svetega Martina na Hajdini blagoslovil pa
ter Mirko Pihler ob pomoči diakona Vita Muhiča s 
Spodnje Hajdine. 

P T U J / DRUŠTVO KMETIJSKIH INŽENIRJEV IN TEHNI
K O V PRAZNOVALO G O D SV. MARTINA 

Martinovanje in obini zbor 
Minuli konec tedna je bil v Ptuju in njegovi bližnji okolici marsikje v 
znamenju sv. Mart ina, vinskega svetnika. Med prireditvami, ki obe
ležujejo trenutek, ko se mošt spremeni v vino in so tako rekoč že 
tradicionalne, je potrebno omeniti tudi tisto, ki je potekala minuli 
petek v Motelu Podlehnik. 

Tu se že vrsto let zapovr
stjo v petek pred martinovim 
zberejo člani Društva kme
tijskih inženirjev in tehni
kov Ptuj (DKIT Ptuj), letos 
je bilo to že osemnajstič, da 
počastijo lega za vinogradni
ke poleg sv. Urbana najpo
membnejšega zaščitnika vin 
in vinogradnikov. To je tudi 
priložnost, da se mnogi stari 
znanci spet snidejo in izmen
jajo prenekatero besedo tako 
o stroki kot tudi o zasebnem 
življenju in predvsem da po
tegnejo črto pod tem, kar so v 
društvu delali v preteklem 
letu, ter si zastavijo načrte za 
delovanje društva v pri
hodnjem letu. 

Namen delovanja društva 
je načrtno delo za izboljšanje 
kakovosti kmetijske proiz
vodnje in njene gospodar
nosti ter dvig ravni izobrazbe 

svojih članov na vseh po
dročjih kmetijskih strok. S 
svojim delom DKIT Ptuj so
deluje pri razvoju kmetijstva 
v mestni občini Ptuj in na 
območju Ptujskega in Drav
skega polja, Haloz in Sloven
skih goric ter tudi v Sloveni
ji-

Člani DKIT Ptuj so praz
novanje pričeli z letno 
skupščino društva. Na njej so 
izvolili novo vodstvo, ki bo 
društvo vodilo v naslednjem 
dvoletnem obdobju. Novi 
predsednik društva je postal 
Gianfranco Zelenko. Novo 
vodstvo je že takoj pričelo 
zelo delovno, saj je bilo po
trebno društvo organizirati 
na novo v skladu z novim za
konom o društvih. V nas
lednjih mesecih pa čaka 
vodstvo veliko dela pri orga
niziranju strokovne ekskur

zije v tujino, ki bo imela ve
lik pomen pri strokovnem iz
popolnjevanju svojih članov. 
Predvsem temu področju de
lovanja posvečajo člani 
društva največ svojega pros
tega časa. 

Po končanem uradnem 
delu letne skupščine so ude
leženci končali svoje 
druženje s praznovanjem 
martinovega. Da je bilo 
vzdušje v Motelu Podlehnik 
prijetno, so poskrbela neka
tera kmetijska podjetja iz 
Ptuja in okolice ter ansambel 
Ptujskih pet. Na koncu so si 
vsi udeleženci srečanja oblju
bili, da se ponovno vidijo na 
vseh prireditvah, ki jih bo or
ganiziralo vodstvo društva, 
predvsem pa čez eno leto, ko 
bo ponovno godoval sv. Mar
tin. 

G.Z. 

H A J D I N A / PRELEP KULTURNI D O G O D E K FARANOV 

"Iz mošta vino na Ito/iffiia" 
... je bilo geslo krščenja mošta in blagoslova vina na prireditvi v soboto, 
9. novembra, v hajdinski cerkvi. V organizaciji krajevnega sveta primest
ne četrti in farnega župnika Marjana Fesla je v lepem vremenu pred cer
kvijo sv. Martina in v njej potekala prisrčna kulturna prireditev. 

Ob 14.30 s o s lavnostni sod 
s konjsko vprego pripeljal i 
pred cerkev. Vinogradniki so 
pričel i pr inašat i svoj pride
lek in ga vpisovati v krs tno 
knj igo. O b zakl jučku vpiso
vanja s m o našte l i 56 vpisov. 
Moš t so vlivali v l epo 
okrašen sod na l incarju, 
po ln sod pa nato o d n e s l i 
pred oltar. Zapel i so č lan i 
m e š a n e g a pevskega zbora iz 
Kungote , m o š k i oktet iz 
Skorbe, pevski zbori O Š 
Hajdina, GD Hajdoše , upo
kojencev Hajd ina in d o m a č i 
kvartet. Nas top i l i so tudi 
muzikantje Franja, D a m j a n , 
Frenki in Iztok. Za recitacije 
sta poskrbela P o l o n a in Pe
ter, program pa j e povezova
la Dani je la Cartl. 

Zbrane je pozdravil predsed
nik krajevnega sveta Rado Si-
monič, mošt je blagoslovil haj
dinski župnik, po pesmi "Oče 
nebešti, glej" v izvedbi Cvetke 

Bedrač z Zg. Hajdine pa so za 
kletarja vinskega letnika 96 
imenovali Vlada Zupaniča s 
Sp. Hajdine. Potem ko so uda
rili sod na pipo, so nazdravili 
vsem zbranim. 

Prireditev se je nato nadalje
vala pred cerkvijo, kjer so ob 

zvokih pesmi in harmonike 
postregli z mladim vinom, 
kruhom, sirom in pecivom. 

Prireditve se je udeležil tudi 
župan mestne občine Ptuj dr. 
Luci s soprogo. 

Albert Brenkovič 

Hajdinski kletar letnika 96 Vlado Zupanič 
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pTUJ / SVETOVALCI ZA TELEFONSKO P O M O Č V STISKI 

Telefon - setlobni medli pomaii 
Sodobna družba pr inaša vse preveč trenutkov, ko se znaj
demo v čustveni zagati, polni težav, v labirintu stisk, iz ka
terih ne vidimo izhoda. Naše ravnanje in iskanje izhoda je 
2elo različno. Nekater i poiščejo pot iz stiske v pogovoru z 
drugimi ljudmi, nekater i ne znajo ali ne zmorejo poiskati 
pomoči pri človeku, ki jim je blizu, in menijo, da morajo vse 
težave rešiti sami. Kljub različnosti pa vsi potrebujemo po
govor in stik z drugimi ljudmi. 

Velikokrat so komunikacijske 
vezi pretrgane že zelo zgodaj, v 
družini. Mnogi pa se žal sploh 
ne naučijo komuniciranja in za
radi tega so še v večji zagati, 
kako navezati stike. 
Kako pomagati ljudem v stiski, 

so se od četrtka do sobote v pmj-
skih Termah pogovarjali na svo
jem šestem srečanju svetovalci 
za telefonsko pomoč v stiski Slo
venije, ki ga vodi psihiatrinja dr. 
Cvijeta Pahljina. V Sloveniji 
obstaja trenutno deset takšnih 
telefonskih linij. 
Telefon je medij, ki že od svo

jega začetka ob koncu prešnjega 
stoletja omogoča svojevrsten stik 
in komunikacijo med ljudmi, 
tudi tistimi, ki bi bili sicer na 
obrobju, v osami, ali pa tistimi, 
ki zaradi svojega izpostavljenega 
položaja v družbi ne bi mogli go
voriti o svojih najintimnejših 
problemih. 

Ko pomislimo na telefon kot 
medij pomoči, se najprej spom
nimo na mnoge telefonske kriz
ne linije (Klic v duševni stiski, 
SOS telefon, Tele-apel, Otroški 
telefon, ZA-TE, TIN in še mno
gi drugi), ki so po lem 1953 
začeli delati v Veliki Britaniji. 
Slovenija je v razvoju sledila 
temu trendu mnoŽ£nja različnih 
telefonskih služb in leta 1980 je 
nastala prva strokovna služba te 
vrste (Klic v duševni stiski). V 
90. letih je nastalo mnogo novih 
telefonskih služb - nekatere 
laične in prostovoljne, druge 
strokovne, z različnimi izhodišči 
in doktrinami, vse pa z željo, po
magati ljudem v stiskah. 

Pomoči po telefonu pa ne nudi
jo le svetovalci na posebej v ta 
namen organiziranih kriznih li
nijah, pač pa mnogokrat tudi 
drugi strokovnjaki, na katere se 
obračajo posamezniki, kadar 
žehjo takojšen strokovni nasvet. 

V tej vlogi se pogosto znajdejo 
splošni zdravniki, strokovnjald 
na Centrih za socialno delo, 
učitelji in šolski svetovalni de
lavci, psihiatri in psihologi, no
vinarji ob kontaktnih oddajah, 
pa najbrž še kdo. Marsikdo se 

Da je pomoč po telefonu v kli-
calčevo korist in svetovalčevo 
zadovoljstvo, mora biti svetoval-
cec topel, empatičen, čustveno 
stabilen in občutijiv za proble
me. Težko bo delal kot svetova
lec ob telefonu kdo, ki je mora-

Slovenski svetovalci za pomoč v stiski v Ptuju. 

znajde v zagati, kako voditi po
govor po telefonu, kadar oceni, 
da ga kliče nekdo, ki je trenutno 
zaradi nekega problema zelo v 
stiski. 

Cilj vseh, ki nudijo pomoč po 
telefonu, je, prisluhniti stiski, jo 
olajšati in morda pomagati najti 
nove možnosti v življenju. 

lističen in brez razumevanja za 
druge. In seveda ob spoštovanju 
klicateljev morajo najprej 
spoštovati sebe; in prav o tem je 
predavala psihiatrinja Darja Bo-
ben-Bardutzky. Razpravljali so 
tudi o "sindromu izgorelosti". 
Predavateljica Mirjana Damej, 
dr. med., spec. psih., je poudari
la, da je za svetovalce zelo po-

P T U J / AKTIVNOSTI DRUŠTVA UPOKOJENCEV 

Izživeti vsa Ijubiteliska Aofen/o 
Na občnem zboru Društva upokojencev 

Ptuj so v sredo, 6. novembra, delegati ob 
stoodstotni udeležbi poslušali in sprejeli 
poročila o dosedanjem delu in poslovan
ju, sprejeli pravila društva v skladu z za
konom o društvih, izvolih novo vodstvo 
društva in sprejeh programske usmeritve 
za nadaljnje delo. Glavna naloga društva 
bo, zastavljati delo tako, da bo vsak član 
imel možnost izživeti vso svojo kreativ
nost in uresničevati cilje, ki jih doslej v 
življenju še ni uspel doseči. Ob tem pa se 
bodo angažirali tudi pri vsakodnevnem 
družbenem in političnem dogajanju v 
boju za ohranitev tistih pravic, za katere 
so vso delovno dobo težko delali, da bi 
imeh bogatejšo in mimo prihodnost, to je 
zadovoljno starost. 

Društvo upokojencev Pmj deluje na tis
tem delu mestne občine Ptuj, ki zajema 
mesme četrti Center, Ljudski vrt. Panora
mo in Jezero ter še nekaj drugih krajev 
prejšnje velike ptujske občine. Po ocenah 
živi na tem območju okoli 15(X) upokojen
cev, članov društva pa je le 988, zato bo po
membna nadaljnja naloga, da večino upo
kojencev pridobijo za članstvo v društviL 
Prejšnji pododbori po krajevnih skupnos
tih so razen nekaj izjem zamrli, zato so se
daj pristopili k imenovanju uličnih pover
jenikov. Ti poverjeniki bodo neposredna 
vez med članstvom in vodstvom društva, 
bodo praviloma mdi delegati za občne zbo
re društva. 

DELO V SEKCIJAH IN KOMISim 
Upravni odbor društva bo v skladu z no

vimi pravili in programom dela deloval 
predvsem v sekcijah in komisijah. Poleg 
pevskega zbora, ki obstaja že nad 30 let in 
se uspešno uveljavlja, so doslej stalno delo
vale še sekcije: šahovska, strelska, ročno-
delska, kegljaška, rekreacijsko-izletniška in 
sekcija prijateljev narave. Na zboru pa so 
ustanovili še enajst novih sekcij: balinar
sko, čebelarsko, filatelistično, informativ
no, fotografsko, likovno, plesno, pohod-
niško-planinsko, ribiško, za društvene pri
reditve ter za organizacijo letovanj in zdra
viliškega turizma V okviru teh sekcij bo 
lahko vsak upokojenec, ki je še pri močeh, 
našel področje svojega ustvarjalnega sode
lovanja. • 

Pomembna področja dela bodo opravljale 
tudi komisije, predvsem socialno-zdravst-
vena, ki bo v sodelovanju s socialnimi in 
zdravstvenimi službami imela skrb za bol
ne in onemogle upokojence. Prav tako ko
misija za organizacijo kulturnih in izo
braževalnih dejavnosti (predavanja, obiski 
kulturnih prireditev ipd.), v sodelovanju s 
pmjsko knjižnico pa bo organizirala tudi 
pomjočo knjižnico za onemogle upokojen
ce. 

Pomembna je tudi stanovanjska komisija, 
ki bo pomagala upokojencem pri reševanju 
njihovih stanovanjskih problemov. Ne na
zadnje pa je potrebna tudi komisija za priz
nanja delavnim upokojencem 

POVEZANOST V OBČINI IN ŠIRŠE 
Društvo upokojencev Ptuj je najstarejše 

na ptujskem območju, saj je pred petdeseti
mi leti začelo v Ptuju delovati kot prvo v ta-
kramem pmjskem okraju. Zato bodo v 
društvu prihodnje leto z več prireditvami 
in slovesnostmi počastili svoj zlati jubilej. 

VODILNI VDUPTUf: 
Andrej Fekonja, predsednik, Mi
lan Zupane in Vili Medved, pod
predsednika, Olga Radej , tajnica, 
Hedvika Longhino , blagajničarka, 
Štefka Pušnik, predsednica NO, 
Rudi Ringbauer, predsednik čast
nega sodišča, F ranc Šmigoc, pra
porščak in varuh prapora. Komisi
je in sekcije bodo vodili člani 
upravnega odbora in drugi strokov
no usposobljeni na posameznih 
področjih dela. 

Na območju mesme občine Ptuj obstaja 
danes devet društev upokojencev. S temi 
društvi bodo kar najtesneje sodelovali v 
prizadevanjih za uveljavljanje pravic upo
kojencev v okviru občine, na področju kul-
tumo-izobraževalne dejavnosti, socialnega 
in zdravstvenega varstva, gospodarskih in 
družbenih vprašanj, umetniškega ustvar
janja in vseh drugih vprašanj Pmja kot zgo-
dovinskegain t u r i s t i č n a mesta. , 

Z enakim namenom se bo društvo mdi še 
naprej povezovalo in sodelovalo z območno 
Zvezo društev upokojencev Ptuj in ZDU 
Slovenije, nadaljevalo tradicionalno sode
lovanje z društvi v okviru upokojenskih or
ganizacij Štajerske in z zamejskimi Sloven
ci avstrijske Koroške. 

DESETPRAVILZA UPOKOJENCE 
' Veselite se vsakega novega dne . 
- Bodite sami sebi všeč. 
- Vzemite si čas za ljudi, ki jih 
srečujete. 
- Načrtujte svoj delovni dan zmer
no v okviru možnost i . 
- Bodite odkriti do sebe in do dru
gih. 
- Nikar samega sebe ne pomilujte. 
- Vsak problem poskušajmo rešiti 
danes in ga ne prelagajmo na jutri. 
- Misli te dobro, po tem boste tudi 
videli dobro (kdor lepo gleda, tudi 
lepo misli). 
- Pohvalite ljudi svojega okolja 
dela in bivanja. 
- Živite za danes . 

Društvo bo odprto za sodelovanje tudi z 
Domom upokojencev Pmj, dništvom inva
lidov, s humanitarnimi organizacijami 
(RK, Karitas in drugimi), kulturnimi in 
športnimi društvi, s turističnim in planin
skim društvom ter z vsemi drugimi, za ka
tere bo v društvu izražen interes. 

Naštete in številne druge naloge, zapisane 
v soglasno sprejetem programu dela, bo no
voizvoljeno vodstvo društva, ki mu bo nas
lednja štiri leta predsedoval Andrej Fekon
ja, poskušalo v sodelovanju s članstvom kar 
najuspešneje uresničiti. Ob koncu razprave 
je upokojena medicinska sestra ga. Nežka 
Medved priporočila upokojencem nekaj 
pravil, ki so jih obravnavali na nekem 
srečanju medicinskih sester. Zbor je z nji
mi soglašal, vsakemu upokojencu pa daje 
priložnost, da po njih uravnava svoj delov
ni dan. 

F. Fideršek 

membno obdržati psihično kon-
dicijo, da nekega dne ob tem 
delu mdi sami ne 'pregorijo'. 

To so osnovne vrline za sveto
valce, pa naj bo profesionalec ali 
laik, je dodala dr. Cvijeta 
Pahljin. 

Številke za telefonsko pomoč v 
stiski lahko najdete v vseh tele
fonskih imenikih, pa tudi v 
dnevnih časopisih in v drugih 
medijih. Vsi telefoni se financi
rajo s pomočjo sponzorjev in 
drugih donatorjev, brezplačni so 
le impulzi za otroški in Tomov 
telefon. V prihodnosti bo država 
morala poskrbeti mdi za ustrez
no finančno podporo telefonv za 
pomoč v stiski. 

VELIKOSTISK 
ZARADI 
BREZPOSELNOSTI 

v soboto, zadnji dan srečanja, 
je bila organizirana okrogla miza 
o brezposelnosti v Sloveniji. Ve
liko osebnih stisk je prav zaradi 
tega Vabilu na okroglo mizo so 
se odzvale tudi strokovne insti-
mcije in uslužbenci z nekaterih 
ministrstev, saj se prav na te te
lefone obračajo vse več ljudje, ki 
ostajajo brez službe. Moto sobot
nega srečanja je bil ugotoviti, kaj 
si pravzaprav želimo: ali iskati 

vzorce v zahodni Evropi ali pa 
bomo iskali nekaj svo j e^ origi
nalnega. V zahodni Evropi gre 
za narode, ki se vse bolj starajo, 
kjer ni več mladih družin in je 
^rofit osnovni življenjski moto. 
Če bo naša zakonodaja identično 
reševala stvari, potem bo vsa ta 
problematika nepotrebna, ker 
nas bo tako malo, so ugotafljali 
nekateri udeleženci okrogle 
fnize. Sprejeli so mdi sklepe in 
jih bodo poslali v vednost pos
lancem in vladi. Od parlamenta 
in vlade zahtevajo, naj pripravijo 
in izvajajo program iskanja no
vih delovnih mest in reševanja 
težav tistih, ki so izgubili 
možnost za delo. Nosili naj bi 
tudi posledice uspeha ali neu
speha tega programa. Analizira
jo in prikažejo naj se vsi učinki, 
ki bi izhajali iz krajšanja delovne 
dobe za pet let. S skrajšanjem de
lovne dobe bi se lahko hitreje 
vključili v delo mladi. Zajamči 
naj se osnovna plača in pokojni
na, ki bo vsem omogočala dos
tojno življenje, so zapisali ude
leženci slovenskega združenja 
svetovalcev za telefonsko pomoč 
v stiski in drugi strokovnjaki so-
bome okrogle mize. 

Marija Slodnjak 

PTUJ / ŠTEFAN VODA, NAJSTAREJŠI 
PTUJSKI UPOKOJENEC 

44 fef v penziji 
Neutrudni Albin Pišek, eden redkih Ptujčanov, ki ga kljub 
upokojitvi še vse zanima, predvsem pa, kako utripa mes to 
(vsako jutro je že pred šesto na ptujskih ulicah in trgih, kjer 
strogo opazuje in "zapisuje" vse nepravilnosti) , si je poleg 
vodenje enega od petih najstarejših turis t ičnih društev v 
Sloveniji - Tur is t ičnega društva Ptuj, ki je letos praznovalo 
110- letnico - naložil tudi predsednikovanje v o b m o č n e m 
odboru Demokra t i čne s tranke upokojencev v Ptuju in bil 
eden njenih t reh kandidatov na letošnjih državnozborskih 
volitvah. 

Tik pred nedeljskimi vohtva-
mi je obiskal Štefana Vodo, ki 
bo 15. decembra praznoval 98. 
rojstni dan (je le malo mlajši od 
legendarnega telovadca Leona 

čeprav se sam ne boji promeme-
ga vrveža Spomin mu dobro 
služi, zelo živi so še spomini na 
leta službovanja pri Okrajnem 
ljudskem odboru v Pmju. Takoj 

Štefan Voda nazdravlja z Albinom Piskom, ki mu je zaželel še 
mnogo zdravih in zadovoljnih let. Foto: Langerholc t 

Štuklja). Je najstarejši pmjski 
upokojenec, pokojnino uživa že 
polnih 44 let in je prav gotovo 
eden najstarejših ptujskih volil
cev, če že ne najstarejši. Stanuje 
pri hčerki Marici Petek v UUci 
Lackove čete 9 v Pmju. Je še 
poln moči, in če bo v nedeljo 
lepo vreme, se bo na volitve od
pravil peš, je med drugim pove
dal. Ob lepem vremenu se zelo 
rad sprehaja po starem Ptuju, ki 
zaradi neurejenega prometa do 
starejših ljudi ni preveč prijazen, 

po drugi svetovni vojni je bil re
ferent za delitev nakaznic za 
oblačila. Zelo dobro se spominja, 
da je najstarejšemu pmjskemu 
fotografu gospodu Langerholcu 
dal nakaznico za nabavo čevljev. 

Štefanu Vodi, ki je medtem 
tako kot večina državljanov v 
nedeljo izpolnil svojo volilno 
pravico, želimo ob bližnjem 98. 
rojstnem dnevu še veliko zdra
vih in zadovoljnih let. 

MG 
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s pollcff/slro patruljo v noč 
K o l i k o šal k r o ž i o p o l i c a j i h ? N o b e n a , k e r j e v s e res . T a k o 
prav i jo ! S a m p o z n a m v e l i k o šal o n a š i h v a r n o s t n i h o r g a 
n i h , i n č e s o v s e r e s n i č n e , p o t e m v naš i d o m o v i n i res n i 
s m o v a r n i i n d e n a r d a v k o p l a č e v a l c e v m e č e m o v s t r a n . 

Rekel sem, da to ne more biti 
res, ker takšno delo lahko 
opravlja samo človek, ki mu 

Dežurni policist 

družba zaupa. Zato sem se na 
Martinovo soboto odpravil sku
paj s policijsko patruljo Policij
ske postaje Ptuj, ki jo vodi ko
mandir Silvester Skok, v nočni 
lov s fotoaparatom ter preverit 
govorice. 

Vožnja brez čelade 

Dogovorjeni smo bili ob 23. 
uri, vendar so tik pred tem že 
imeli opravek s fizičnim 
obračunavanjem, v katerem je 
sodelovalo osem krepkih mož 
proti štirim predstavnikom pra

vice. Zmagali so slednji, in to 
brez poškodb, saj obvladajo svo
je delo, pri katerem so jim poma

gali strokovni prijemi. Ker pa 
ima noč svojo moč, so kmalu 
spet imeli delo: dobili so prijavo, 
da so si - najverjetneje mladolet
niki - hoteli narediti bližnjico in 
so svojo pot nadaljevali kar prek 
avtomobila ter ga pri tem poško
dovali. Pri delu jih je videl sam 
lastnik, zato je lahko točne po

datke takoj prenesel policiji. Hi
tro so reagirali in prijeli 
osimiljenca, ki je ustrezal opisu. 
Pokazali so ga očividcu, vendar 
takrat ni bil več čisto prepričan, 
zazdelo se mu je, da je bil malo 
drugače oblečen, kot je dejal 
prvič. In tu so se začele težave. 

Pregled avtomobila brez tablic in dokumentov ter sum pre
prodaje mamil . 

Ker očividec naenkrat ni bil več 
prepričan o svojih prvotnih be
sedah, preiskave niso mogli na
daljevati. V takih primerih pa 
potem nastajajo šale o policajih. 
Ti pač ne morejo opraviti svoje
ga dela, ker jim navadni smrtni
ki ne pomagamo na pravilen 
način, potem pa širimo govorice, 
kako so nesposobni, ker pa neka
tere novinarje te govorice zani
majo, jih objavijo, ne da bi jih 
preverili. Tako postanejo šale re
snične. 

To so bile le prve minute s po
licaji, vmes je bilo še nekaj pro
metnih nesreč z materialno 
škodo in celo ena "ponarejena", 
ko je lastnik že nekaj časa razbit 
avtomobil prijavil, kot da se je 
nesreča zgodila tedaj. 

Dragi bralci, roki pravice ne 
morete nikoli uiti, vse se vrne, če 
ne takoj, pa čez nekaj časa. 

Bili smo na ogledu mesta Mož 
postave je preveril prometno 
dovoljenje občanu, ki se je zju
traj s preglasno glasbo vozil po 
naselju, kjer so pošteni državlja
ni uživali svoj počitek, on pa jim 
tega najbrž ni privoščil. Ker pa 
je čas, ko se mošt spreminja v 
vino, je policaj od njega zahteval 
tudi preizkus vinjenosti po vseh 
pravilih (priča sem). Ta občan je 
imel dvojno državljanstvo in še 
obrt v tujini ter je začel spraševa
ti in razlagati, kaj je on komu na
redil, koliko denarja je dal 
državi in da ne bo pihal, ter začel 

policaju "groziti", kako pozna 
vse njegove šefe, da bo ga tožil 
i td , medtem pa tudi grozil 
meni, ko sem hotel fotografirati 
policaja na delu. Policaj je mimo 
prestal vse obtožbe; priznam, da 

jih jaz ne bi. Mislim, da nimamo 
pravice govoriti slabo o policaj
ih, saj nihče od nas ni sposoben 
mimo prenesti tohko žalitev, 
groženj sebi in družini, če pa jih 
lahko, potem mimo stopite v 
vrste slovenske policije. 

V tej noči je bilo kar nekaj za
nimivih in neprijetnih dogod
kov, vendar sem izpostavil samo 
dva, skoraj nepomembna, saj 
hočem pokazati, da če se sami 
primerjamo s policaji, vidimo, 
za takšne malenkosti izgubimo 

živce, kaj šele ko bi kdo z nami 
fizično obračimaval. 

Policaji so samo ljudje, skrbijo 
za svoje družine, delajo to, kar 
morajo, in če njihovo delo ni 
učinkovito, smo krivi mi ali pa 
naša zakonodaja, kajti policija bi 
morala imeti bolj proste roke. In 
če mislite, da pretiravam, 
preživite konec tedna ali pa ka-
terikoh danznjimi! 

Milan Krainc 

Prometna nereča v Dravsid ulici pri Maratonu. Foto: Nini 

P T U J / REPUBLIŠKI POSVET 

UsposaUjmieialumemnapodeželiu 
M i n u l i p e t e k so se v p t u j s k i M e s t n i h iš i z b r a l i ravnate l j i v s e h s l o v e n s k i h s r e d n j i h k m e 
t i j sk ih i n ž i v i l s k i h šol , p r e d s t a v n i k i r e p u b l i š k e g a C e n t r a z a p o k l i c n o i z o b r a ž e v a n j e , 
p r e d s t a v n i k i r e p u b l i š k e g a k m e t i j s k e g a m i n i s t r s t v a i n T u r i s t i č n e z v e z e S l o v e n i j e n a p o 
s v e t u o u s p o s a b l j a n j u z a t u r i z e m na p o d e ž e l j u . 

Vodja posveta je bil ravnatelj 
ptujske kmetijske šole mag. Vla
dimir Korošec, ki je povedal, da 
imajo šole izkušnje in želijo uva
jati te učne vsebine v pouk, ven
dar pa učni programi še niso do
volj prilagojeni tovrstnim potre
bam. Zato je eden od sklepov 
ptujskega posveta, da bodo po
novno pregledali učne programe 
za kmetijske in živilske šole in 
jih po potrebi dopolniU. Da bi 
turizem na podeželju čim bolj 
zaživel, in to ustrezne kakovosti, 
bo ptujska kmetijska šola skupaj 
s kmetijsko svetovalno službo 
organizirala v kratkem uspo
sabljanje za turizem na 
podeželju za odrasle. 

M Z 

V Mestni hiši so učenci si(upaj s svojimi učitelji razstavili 
izdelke, ki jih v okviru usposabljanja za turizem na podeželju 
že sedaj pripravljajo v šoli 

ZDAJ v KULTURI 
Aleš Gačnik 

v Belgiji 
Aleš Gačnik, vodja Oddelka 

za etnologijo v Pokrajinskem 
muzeju Ptuj, je odpotoval na 
pettedensko študijsko razisko
valno delo v Belgijo. Na povabi
lo direktorja mednarodnega 
muzeja mask in kamevalov v 
mestu Binche, največjega 
tovrstnega muzeja na svetu, se 
bo tikvarjal z novo postavitvijo 
zbirke sldvenskih mask v tem 
uglednem muzeju ter s študi
jem gradiva za doktorsko diser
tacijo. Raziskovalno delo bo po
tekalo v mestih Binche, Bmselj, 
Antu^erpen, Aalst in drugje. Pa-
tronat nad njegovim delom je 
prevzel kultumi ataše iz 
Bmslja, gospod Damien Wat-
tayne. 

Boris Zohar 
bo slikal v Franciji 

Galerija likovnih samorastni-
kov Trebnje, ki ima v svoji 
zbirki tudi dela Ptujčana Borisa 

Žoharja, sodeluje na mednarod
nem festivalu naivne imietnosti 
v Franciji. Del zbirke bo v 
Franciji celo leto in bo razstavl
jen v treh muzejih - pariškem 
mestnem mtizeju Max Foumy, 
v mtizeju mesta Niort na jugu 
Francije in v regionalnem mu
zeju lile de France v mestu Vi-
que, ki se nahaja v neposredni 
bližini Pariza. Slednji bo od 16. 
do 22. novembra pripravil pose
ben teden, posvečen umetnosti 
in kultiui v Sloveniji. V tem 
času so povabili v rnuzej ptuj
skega avtorja Borisa Žoharja, ki 
bo njihov gost in bo tudi z last
nim slikanjem v muzeju pred
stavil ustvarjalnost slovenske 
naivne umetnosti. 

Borisa Žoharja so prosili, da 
prinese v Francijo tudi kuren-
tovo opravo, še posebej pa bo 
predstavljal seveda mesto Ptuj, 
od koder prihaja. Boris Žohar je 
sodeloval s svojimi slikami že 
na podobni razstavi leta 1994 v 
Bratislavi in istega leta v Niim-
bergu v okvim svetovne razsta
ve nacionahiih zbirk. 

Likovniki 
pod okriljem 
Taluma v Miheličevi 
galeriji 

Letos se je podjetje Talimi iz 
Kidričevega odločilo razstaviti 
del svoje lastne likovne zbirke v 
Miheličevi galeriji na Ptuju. 
Gre za izbor del, ki so nastala v 
okvim treh likovnih kolonij na 
Štatenbergu. Te likovne kolo
nije potekajo pod Taltmiovim 
mecenstvom, za kar likovniki 
Talumu odstopijo nekaj nasli
kanih del. Talumovo mecenst-
vo je za ptujske likovnike, zbra
ne v likovni sekciji DPD Svo
boda Ptuj, zelo pomembno, saj 
jim omogoči kolonijo, na kateri 
izmenjujejo izkušnje in ustvar
jajo. V Miheličevi galeriji so to
krat razstavili 43 slik 23 avtor
jev. Razstava bo na ogled do 15. 
novembra, po tem pa bodo v 
zgornji etaži ponovno postavili 
stalno Miheličevo zbirko, ki so 
jo umaknili v času razstave del 
ljubiteljskih shkarjev. 

Zbrala MZ 

TEDNIK BEREJO TUDI V HOHENAU 

Kosiek domovine na tujem 
MARJAN MOHORIČ IMA OB SVOJEM DOMU V SPODNJI AVSTRIJI SLOVENSKO 
TRIO IN SLOVENSKIKLOPOTEC 

Slovenska trta in štirikrilni slovenjegoriški klopotec pred hišo 
našega rojaka iz Žabjaka v kraju Hohenau v Spodnji Avstriji. 

Lepo je človeku pri srcu, če 
mu pišejo naši rojaki, Id si v 
tujini služijo svoj vsakdanji 
kruh. Tako se je s prijaznim 
p i smom oglasil Marjan Mo-
horič, sicer domačin iz Žabja
ka pod Kicarjem, kot je zapi

sal, ki že lepo število let živi in 
dela v kraju Hohenau, 60 kilo
metrov severovzhodno od Du
naja. V našem Tedniku mu je 
bil všeč pogovor z Mirkom 
Šoštaričem o njegovi ljubezni 
do kl<^x>tcev. 

Kot Slovenec, doma z roba vi
norodnih slovenj^oriških 
gričev, je tudi v tujini hotel 
imeti svoj košček domovine, 
tiste, ki je njemu najbližja. To 
pa sta slovenska vinska trta in 
slovenski klopotec. Sam kraj 
Hohenau, ki leži v Spodnji Av
striji in ima vinorodno okolico, 
ga je najbrž napeljal k temu, da 
bi svojo hišo okrasil s pravimi 
slovenskimi brajdami in da bi 
mu od velike maše do martino
vega pravi slovenski klopotec 
pel značilno jesensko pesem 
njegove mladosti. Klopotec mu 
je izdelal Franček Salamim iz 
Nove vasi pri Ptuju, ni pa imel 
vinske trte. Rekel si je: Nič 
lažjega in v Svetincih v bhžini 
sv. Urbana dobil tudi to. Kot 
vidimo na fotografiji, je trta 
medtem že lepo zrasla, pa tudi 
rodna je. Klopotec pa jesensko 
idilo samo Še dopolnjuje. 

Vida Topolovec 
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Martinovo 
Tudi tokratni sestavek je namenjen martinovanju, čeprav je 

jVlartin že mimo. Temeljna značilnost martinovanja je bila že 
v preteklosti močna povezanost z vsem, kar so ljudje čez leto 
pridelali, ustvarili in vzredili. Prav zato se je tradicionalnega 
martinovanja oprijelo ime jesenski pust. Na dan praznovanja 
so bile mize bogato obložene, sploh če je bila letina uspešna. 
Veliko je bilo mesa, različnih pogač in mladega vina. Ostanek 
tega je še danes Martinova gos, ki je tudi v preteklosti sodila 
med značilne jedi tega praznika. Veliko priljubljenost Martio-
nove gosi lahko delno pojasnimo z legendo, po kateri se je 
Martin skril med jato gosi, ko so mu želeli sporočiti, naj prev
zame novo službeno dolžnost. Zgodba je seveda plod ljudske 
domišljije. 

Na Slovenskem smo ob martino
vanju uživali tudi dmge vrste per
utnine in mesa in tako je tudi da
nes. Zraven gosi bi lahko ta dan 
ponudili še različne svinjske 
pečenke, ki jih lahko polnimo z 
različnimi nadevi, na primer ze
lenjavnimi ali mesnimi, ali svinji
no pečemo skupaj s krhlji jabolk 
ali suhimi slivami. S tem se meso 
med peko močno napoji vonja su
hih sliv ali jabolk. Svinjino bi 
lahko tudi dušili in pripravili v 
omakah, okus omak pa popestrili s 
prepraženo, na rezance narezano 
slanino, kislimi kumaricami ali tik 
pred serviranjem dodali rezance 
rdeče pese, s tem da moramo peso 
dobro osušiti, da ne pobarva celot
ne omake. Pripravimo si lahko 
tudi pretaknjen goveji rostbif. Pre
taknemo ga lahko prav tako s sla
nino in kislimi kumaricami, ga do
bro začinimo s soljo in poprom, 
premažemo z gorčico, na hitro 
opečemo z obeh strani in nato v 
pečici do konca spečemo. Lahko 
ga ponudimo kot toplo ali hladno 
jed. 

Vsekakor pa ne moremo pripra
viti pojedine brez Martinove gosi. 
Odrasla gos, ki je primerna za 
peko, tehta okrog 3 do 5 kg. 
Čeprav redijo gosi večinoma za 
prodajo, jih še tudi danes veliko 
živi na prostem. Koljejo jih najpo
gosteje med petim in devetim me
secem. Po kakovosti so gosi veliko 
bolj različne kakor druga domača 
pemtnina. Pomembni znamenji 
odlične kakovosti sta bleda, mast
na koža in masme prsi. Meso sta
rejših živali je navadno zelo trdo. 
Maščobo iz trebušne vodine mora
mo pred peko odstraniti. Gosja 
mast je delikatesa tako kot jetra, s 
tem da z gosjo mastjo pripravljamo 
tipično haloško gibanico ali kvase-
nico. 

Cele gosi najpogosteje pečemo, 
lahko pa jih mdi dušimo ali kuha
mo. Glede na to, da so še bolj mast
ne od rac, jim moramo posebej te
meljito speči, da se izcedi večina 
maščobe, ki je pod kožo. Gos 
pečemo v celem, pred peko lahko 
kožo mdi na nekaj mestih prepika-
mo, da se maščoba lažje izcedi, še 

prej jo začinimo, lahko s soljo, po
prom, rožmarinom, timijanom, 
dodali bi lahko tudi pehtran ali 
brinove jagode. Izberite začimbo, 
ki vam je po okusu všeč. Nato gos 
položimo na bok v ne prevelik 
pekač in jo vsakih 10 do 15 minut 
prelivamo s prelivom, ki si ga sami 
pripravimo. To je lahko samo 
juha, lahko pa prelivate s toplo 
vodo, ki ste ji dodali začimbe, kot 
so na goski, ter prilijete par kapljic 
vina. Pečemo pri temperamri 200 
do 220C; čas je odvisen od velikos
ti gosi in starosti. Dve tretjini časa 
pecite gos na bokih, zadnjo tretji
no pa jo položite na hrbet. Če ima
te veliko gos, najprej pecite pri vi
soki temperaturi, nato temperatu
ro zmanjšajte in počasi pecite do 
konca. Če se začne maščoba ali sok 
prijemati posode, v kateri pečete, 
prilijete malo vode ali juhe. Pre
den gos razrežemo, jo pustimo vsaj 
15 minut počivati, da se sok pred 
razkosavanjem enakomerno po
razdeli, šele nato razrežemo. 

Gos bi lahko tudi nadevali v tre
bušno odprtino ali pod kožo z 
žajbljem ali čebulo, z nadevom za 
pečenice, kislim zeljem, krompir
jevimi cmoki in podobnimi nade
vi. Če gos dušimo, jo predhodno 
narežemo in dušimo skupaj s 
čebulo, česnom, kislim zeljem, 
domačo klobaso, kostanji, 
hruškami, orehi ali pa celo dodali 
malo fižola. Priloge ki jih najpo
gosteje ponudimo zraven, so km-
hovi cmoki ali kruhov cmok v 

prtiču, dušeno 
rdečo zelje, 
mlinci, kislo zel
je, krompirjevi 
kolački, jabolka, 
slive in podobne 
priloge. 

N a d a P i g n a r , 
odte l j ica kuhars tva 

SLOVENSKA BISTRICA/ VABLJIVO POGRNJENA JESENSKA MIZA 

B o g o f f durom jeseni 
Turizem in domače dobrote gredo dobro skupaj, so ugotovili 

Slovenjebistričani, ko so v likovnem salonu gradu zadnji te
den v oktobru organizirali prijeten turistični popoldan, ki so 
ga sklenili z odprtjem razstave domačih dobrot in vina z 
območja bistriške občine ter v nadaljevanju še s pokušnjo vse
ga, kar se pridela na polju in v vinogradu ali doneguje v vinski 
kleti. 

Kot je pred podelitvijo priznanj 
najboljšim vinogradnikom z 
območja bistriške občine povedal 
dipl. ing. agr. Edvard Jug iz Kme
tijske svetovalne službe, ima vino
gradništvo na Pohorju dolgo tradi
cijo, vina s tega območja pa so radi 
pili tudi številni mogočniki cer
kvenih in posvemih oblasti. Vino
gradi zavzemajo samo štiri odstot
ke vseh kmetijskih površin v 
občini, njihova površina pa se iz 
leta v leto povečuje. Še vedno pa se 
Bistričani z žalostjo in nostalgijo 
spominjajo Ritoznojčana - zaščime 
znamke domačih vin, ki je s 
stečajem tega podjetja ugasnila. 

Danes delujejo na območju 
občine Slovenska Bistrica štiri vi
nogradniška društva, ki z raznimi 
predavanji in izobraževanji skrbijo 

za kvaliteto vina in kletarjenja, kar 
se že pozna pri priznanjih, ki jih ti 
za svoje žlahme pridelke vse po
gosteje dobivajo na raznih sejmih 
in vinskih ocenjevanjih. Po pode
litvi priznanj vsem zaslužnim so si 
obiskovalci v sosednjem prostoru 
ogledali bogato pogrnjeno jesen
sko mizo z obiljem dobrot. Z zani
manjem so si ogledali razstavo ku
linaričnih dobrot dvanajstih akti
vov kmetic, ki delujejo v dveh 
dmštvih - slovenjebistriškem in 
poljčanskem. Še posebej vabljive 
so bile jesenske jedi. Na razstavi so 
sodelovali še vinogradniki iz vseh 
štirih društev ter sadjarji iz Sad
jarskega društva Oplotnica, vse 
skupaj pa so z ročnimi deli pope
strile še bistriške vezilje, ki deluje
jo v okviru javnih del. 

Trinajsrim vinogradnikom ozi-
romp njihovim drazmam so k 
priznaqenv ki jih imajo z raz
nih sejmov in ocenjevoij, po
delili še domača: Božidonu 
Zorjanu s Tinjske Gore (kot 
nq|višje ocenjenemu vinu let
nika 1995 na letošnjem ocen
jevanju v Gornji RadgonO, 
Veri in Janku G«šnjarju iz 
Oplolnice, Dragid in Alojzu 
Hojniku iz Ogljenšaktv Ireni 
iykqcen a Ritoznojiv Anionu 
Steferiu iz Sbvenske Bistrice, 
Brcmku Repniku iz Slovenske 
Bistri«, družina Debdjdc -
Lorenčič a Lovra'ka pri 
Poljčanalv Ani in Vaheiiu Zo-
rinu iz Pdjčaiv Mariji in Fran
cu Kolcvju iz Starega Grada 
|Ni Makoldv Olgi in Kariu le-
sjaku iz Mdtoi, Angeli in Aloj
zu Novačanu iz Makol, JIAariji 
in Tomislavu Kovačiču iz 
Poljčan ter Erni, Borisu in Vin
ku Vehovarju iz Ld«iqe vasL 
Priznanja pa so podelili tudi 
obema ikuštvoma kmetic ter 
sac^CHiem iz Oplotnice in se-
vecki bistriškim veziljanv Id so 
s svojimi izdelki popestrile 
razstavo. 

Vseh razstavljene dobrote so raz-
stavljalci ponudili obiskovalcem v 
pokušnjo. Degustacijo dvanajstih 
najbolje ocenjenih vzorcev vina iz 
tega vinorodnega območja je pred
stavila enologinja Jožica Jesenek. 
Prisotna sta bila še priznana enolo
ga iz Maribora mag. Tone Vodov-
nik, sicer domačin, ter mag. Tone 
Zafošnik Oba poleg domačinov 
Teje Ozimič, Jožice Jesenek ter 
Edvarda Juga bistriški vinograd
niki radi povabijo medse, da jim 
svetujeta. 

V i d a Topol^vec 
^gato pogrnjena jesenska miza, ki sojo pričarale članice 
društva kmetic iz Slovenske Bistrice. Foto: VT 

PMPRAVUA MAG. BQJAN SINKO, S K C KUN. PSIH. / 
KAKO OBVARUJEMO DUŠEVNO ZDRAVJE - 94. NAD. 

Vzgo/ci k odpornosti 
do potrošniške drvibe 

Vsekakor je potroštništvo kot vodilo razvoja družbe eden 
od glavnih krivcev za odtujenost med ljudmi. Kaj se pravza
prav dogaja,^ 

Količina potrošnega blaga pre
sega normalne potrebe tržišča, in 
ker je potrebno proizvedeno bla
go nekako prodiaii, ohraniti za
poslenost in omogočiti nadaljnje 
večanje proizvodnje, se skuša na
ravne potrebe ljudi nekako 
razširiti. V ta namen se upo
rabljajo najbolj prebrisane meto
de reklame. Npr. skuša se dopo
vedati ljudem, da ni dovolj imeti 
delovne in nedeljske obleke, pač 
pa več oblek, za razne leme čase 
in prilike. 

Ker so take potrebe sorazmer
no hitro zadovoljene, je treba 
ustvariti še nove, umetne potre
be. Pri tem gre za potrošne pred
mete, ki človeku za njegovo živl
jenje v bistvu sploh niso potreb
ni. Da bi jih vendarle prodali, 
proizvajalci obetajo, da si bodo 
ljudje z njimi potešili svoje 
duševne potrebe, potrošniku po
skušajo dopovedati, da bo šele z 
nakupom in potrošnjo te ali one 

materialne "dobrine" postal 
srečen, varen, sproščen, svobo
den, ugleden in uspešen. 

Medtem ko je število človeko
vih naravnih potreb omejeno, je 
število umetnih potreb praktično 
neomejeno. Vsak hip si industri
ja izmisli nekaj novega in že ljud
je planejo po tisti s tv;^. Česa vse 
ne prodajo ljudem, ker so jim 
obljubili, da bodo zaradi leh 
stvari imeli več prostega časa, pa 
čeprav se to ne zgodi! Ljudje, ki 
želijo take stvari kupiti, morajo 
zanje trdo delati mesece in leta, 
tedaj pa se na tržišču pojavi neka 
nova stvar, ki omogoča "še več 
prostega časa". Končna posledica 
je, da imajo danes ljudje manj 
časa, kot so ga imeli nekoč. Če bi 
se ljudje danes sprijaznili s 
standardom, ki je veljal ob 
začetku stoletja, bi morali delau 
le še kakšen dan na teden (zaradi 
tehnološkega napredka seveda) -
toda ljudje se potrošnega blaga 

ne morejo več odreči in raje 
žrtvujejo svoj prosti čas. Ker s 
tistim, kar že imajo, svojih čust-
^ • nih potreb niso zadovoljili, so 

' novih in novih potrošnih 
Liuiiin, od katerih si obetajo 
tolažbo; čira bolj so ljudje nes
rečni, negotovi, nepomembni in 
neuspešni, bolj so dovzetni za re
klamo, ki jim tako tolažbo obeta. 

Ijep primer je kajenje. Čeprav 
so vsem znane posledice, ljudje 
kadijo kar naprej in mladi še celo 
vedno vec. Ali delajo to zato, ker 
rajši vzamejo v zakup nevarnost 
zgodnje smrti, samo da se jim ni 
treba odreči užitkom? Raziskave 
so pokazale, da je to le delno res. 
Glavni motiv je to, da kajenje 
zmanjša strah in napetost, zato se 
ljudje raje igrajo s svojim zdrav
jem, kot da bi podožljivali in 
trpeli zaradi strahu, ki je že v 
njih. Tak začaran krog ustvarjan
ja, zadovoljevanja in ponovnega 
ustvarjanja potreb, ki sicer zagot
avlja tržišče za čezmerno proiz
vodnjo, hkrati ljudi vedno bolj 
razčlovecuje. 

O tem in psiholoških posledi
cah pa naslednjič. 

PISE: GORAN CEBUU / SKRIVNOST MEŠANJA PIJAČ 

Ccif - Edrominm p l f ura 
Ob bližajočih se zimskih dneh nas bo pot zagotovo zanesla 

v kakšen lokal, kjer si bomo privoščili vročo skodelico zdra
vilnega napitka, ki so ga poznali že pred 5000 leti in je še da
nes najbolj razširjena pijača na vsem svetu. Res je, uganili 
ste, govorimo o čaju in zato se sprehodimo nekaj tisočletij v 
preteklosti, kjer o njem govori tale legenda. 

Ena od mnogih legend pravi, da 
je čaj iznašel kitajski cesar Sher 
Ming. Ta je pil samo prekuhano 
vročo vodo, ko pa se je nekega 
dne spet napajal s kropom, je z 
bližnjega grmičevja priletel listič, 
ki je zavreto vodo obarval zlato 
rjavo in obenem dal vodi čudovi
to aromo. Od tedaj je cesar vedno 
pil samo čaj. 

Iz Kitajske se je čaj prenesel na 
Japonsko, kjer je postal narodni 
napitek, njegova priprava pa 
obred. V 9. stoletju so čaj spozna
li Arabci in ga leta 1610 prenesli 
v Evropo. Prvi so ga v Evropi 
poznali Nizozemci in Angleži, pa 
tudi Rusi, od koder se je kasneje 
razširil tudi v druge dežele. Tako 
se je ljubezen do pitja čaja rnočno 
zasidrala v navado ljudi. Čaj ob 
petih je postal obvezen v marsi
kateri deželi in ne samo v Angliji. 
In prav Angleži imajo reklo, ki 
daje čaju veliko vrednoto in se 
glasi takole: "Angleži verujemo v 
boga samo v nedeljo, v čaj pa vsak 
dan!" Za Japonce pa je tisti, ki ne 
mara čaja, človek brez čustev in 
duha. 

Čajevec je zimzelena rastlina v 
obliki grma, visoka do dva metra, 
ki ima glede na vrsto od tri do de
set centimetrov široke liste 
suličaste oblike, ki so ob robovih 
nazobčani. Sama predelava čajev 
je dokaj zakomplicirana, saj liste 
čajevca začno obirati, ko je grm 
star štiri leta. To počnejo vedno 
ročno, s konci prstov, ob 
oblačnih dneh in v zgodnjih ju
tranjih urah. Pri tem morajo pa
ziti na mlade liste, da jih oberejo 
posebej, kajti iz njih dobijo naj
boljše vrste čaja. 

Čaje delimo na celolisme in 
drobljene, podskupine pa so ki
tajski čaji (kitajski zeleni čaj, oo-
long, črni čaj, keemim, Vuiman 
hestem), indijski čaji (assam, 
darjeeling), japonski zeleni čaji 
(sencha, rose congou, krizante-
min čaj, orhidej in čaj, sadni čaj, 
lychee). Navedel sem le nekaj 
najbolj poznanih vrst, ki jih je 
mogoče dobiti tudi pri nas. 

Zelo pomembna je tudi pripra
va čaja, ki je v svem zelo raznoli
ka. Če je pri nas v navadi, da ga 
pijemo z limono ali z mlekom 

(angleški čaj), ni tako na Kitaj
skem, kjer uživajo samo črni čaj. 
Tibetanci čaju dodajo Jakovo 
maslo, Marokanci ga odišavijo z 
meto ali žajbljem, Rusi pa mu 
včasih dodajo marmelado. Čaj pi
jemo vroč ali mrzel, postrežbi pa 
moramo posvetiti veliko pozor
nosti, saj je to izraz gostoljubnos
ti, kar še posebej velja na Japon
skem, kjer je postrežba čaja pove
zana s posebnim ritualom. 

Upam, da ste o čaju izvedeli kaj 
več in vas bo skrivnost te zdravil
ne pijače pritegnila k pitju v 
mrzlih zimskih dneh in mdi v 
vročih poletnih mesecih. Ob tem 
prijemem napitku pa naj izkoris
tim mdi možnost in vas sezna
nim, da je v oktobm osemčlanska 
ekipa barmanov zastopala slo
venske barve na svetovnem 
prvenstvu barmanov v japonski 
prestolnici Tokiu. Rezultati so 
nad vsemi pričakovanji, saj je ko
maj 22-letni barman Mitja Ac-
man, član Dmštva barmanov 
Slovenije, dosegel odlično drugo 
mesto v pripravi mešanih pijač 
po obroku. Skupno pa se je ekipa 
uvrstila na odlično sedmo mesto 
med šestintridesetimi državami, 
kar je dokaz več, da smo Slovenci 
v samem vrhu svetovnega bar-
manstva! 

G o r a n Čebu l j , DriMstvo 
Donna i i ov 9 i v v d i i | 9 

Krvodajalci 
24. OKTOBER: Stanislav Nemec, 
Mihovci 32, Branko Mohorko, 
Apače 284, Anton Leskovar, Lov
renc na Dr. polju 1, Darko 
Šumenjak, Prerad 37, Janez Pe-
klič, Kraigherjeva 17, Kidričevo, 
Jože PremzI, Starošince 33, Albin 
Intihar, Gerečja vas 12, Ivan 
Brglez, Stogovci 3, Roman 
Meško, Mezgovci 56/a, Dušan 
Galun, Stogovci 12, Branko 
Forstnerič, Tržeč 14, Cvetko 
Šprah, Kraigherjeva 16, Ruj, 
Jožef Rajh, Apače 294, Leon 
Pišek, Apače 299, Branko Ferlež, 
Lackova 7, Kidričevo, Nada Ko
žar, Industrijsko naselje, Ki
dričevo, Zlatka Krampelj, Ul. 
Stanka Brenčiča 11, Ptuj, Alojz 
Zoreč, Minoritski trg 4, Ptuj, Mar
jan Kovačec, Apače 64, Franc 
Majcen, Podlože 40, Marjan Sa-
kelšek, Potrčeva 42, Ruj, Daniel 
Jeza, Kajuhova 11, Kidričevo, Sil
vo Klajnš6k, Lovrenc na Dr. polju 

5, Franjo Vrbanec, Kajuhova 3, 
Kidričevo, Drago Arnuš, Kraigher
jeva 9, Kidričevo, Albin Avguštin, 
Lovrenc na Dr. polju, Janko No-
tersberg, Hrastovec 130, Franc 
Novak, Cirkovce 22, Dušan Dod-
lek, Apače 296, Robert Kotnik, 
Ješenca 52, Ivan Zemljarič, Dor
nava 141, Jože Zagoranski, Zg. 
Gruškovje 3, Ivan Križanec, Cesta 
v Njiverce 9, Kidričevo, Slavko Ci-
zerl. Vinarje 82, Štefan Stergar, 
Dvorjane 9, Gabrijel Polančec, 
Prušnikova 26, Maribor, Gabrijel 
Fošnjar, Rujska 213, Maribor, 
Peter Žnidarič, Dupleški Vrh 16, 
Alojz Kurbus, Prepelje 42. 
29. OKTOBRA: Milan Vervega, 
Jurovska c. 11, Lenart, Sonja 
Kiajnšek, Pleterje 25, Andreja Le-
ber. Selška c. 30, Ruj, Andrej Go
lob, Dornava 136, Marjan Koc-
mut, Koritno 17, Ida Emeršič, 
Gradišča 79, Daniel Bec, 
Sakušak 24, Damjan Bračič, Za-
bovci 15/a, Franc Rakuš, Ul. Lac
kove čete l2.i^QL Milart Marifiič. 

Ul. 25 maja 8, Ptuj, Irena Bračič, 
Zabovci 15/a, Marjan Murko, 
Podvinci 130, Janez Muhič, Zi-
danškova 26, Ruj, Olga Koled-
nik, Pristava 9/a, Gera Ceh, Pod
vinci 98/c, Natalija Kokot, 
Majšperk 32, Franc Milošič, Pod-
lehnik 59, Bojan Horvat, Rimska 
pl. 16, Ruj, Željko Cmrečnjak, Ul. 
1. maja 6, Ruj, Lidija Širovnik, 
Žgečeva 8, Ruj, Marija Haložan, 
Obrez 46, Stanko Frčeč, Apače 
175, Milena Ozvatič, Ločki Vrh 1, 
Ivan Kosec, Moškanjci 118, 
Snežana Vindiš, Kolodvorska c. 
2, Ormož, Lidija Oerič Simonič, 
Kicar 77/b, Elizabeta Ferčič, So-
betinci 4, Marjan VrabI, Zg. Hajdi-
na 36, Stanko Vršič, Zamušani 
38, Janja Firbas, Zg. Hajdina 138, 
Marija Krušič, Spuhlja 132, Davo
rin Segula, Bodkovci 42, Jožef 
Vrtič, Zabovci 74, Branko Čeh, 
Podvinci 73, Janez Venta, Cvet-
kovci67. 



Športne n o v i c e 

JUDO • Mladin
ci v Monacu 
v torek je slovenska mladinska 

reprezentanca odpotovala v Mo-
naco na evropsko prvenstvo v 
judu. V njej sta tudi Pmjčana 

Dejan Vogrinec (levo) in Sebastjan Koletnik sta s slovensko 
mladinsko reprezentanco odpotovala v Monaco 

Dejan Vogrinec in Sebastjan 
Koletnik. Trenirala sta pod stro
kovnim vodstvom Filipa 
Leščaka, na tekmo pa ju je 
spremljal predsednik Judo kluba 
Drava Ptuj Vlado Čuš, Prvo bor
bo imata že jutri. 

Milan Krajnc 
KOŠARKA • 
C LIGA VZHOD 

Rudar Trbovlje - Ptuj 86:63 
V 5. kolu C lige vzhod je 

domači Rudar šele v zadnji 

četrtini tekme premagal ptujske 
košarkarje, ki so nastopili brez 
štirih igralcev prve peterke. V 
prvem delu tekme so bili gostje 
ves čas enakovreden tekmec, 
Kotnik in Amuš sta dobro zade
vala v napadu, tako da se je prvi 
polčas končal z rezultatom 

34:34. V drugem delu tekme pa 
je prišlo do preobrata. Domačini 
so z agresivno consko obrambo 
popolnoma zatistavili Ptujčane v 
napadu, z nekaj zaporednimi 
trojkami so igralci Rudarja 
povečali razliko v koših in na 
koncu zasluženo zmagali. 

Koše za Ptuj so dosegli: Kot
nik 16, Amuš 14, Rojko 10, Ind-
jič 8, Hodnik 7, Jagarinec 6, 
Centrih 2. 

MG 

LIGHT KONTAKT 
9 Pet zmag v 
Ptuj in Ormož 

Na državnem prvenstvu v light 
kontaktu, ki je bilo v petek v ma
riborski dvorani Tabor, so tek
movalci Ptuja in Ormoža osvoji
li kar pet nazivov prvakov in dva 
viceprvaka Slovenije. Za Ormož 
so zmagali Darja Zaje, Milan 
Korotaj in Dani Morfold, dmgi 
pa je bil Smiljan Lukman, Ptuj
ske barve pa je potrdila Nadja 
Šibila in na dmgem mestu Bran
ko Fidler. Selektor reprezentan
ce Vladimir Sitar bo imel velike 
težave pri sestavi ekipe za evrop
sko prvenstvo, ki bo konec no
vembra v Italiji. 

Milan Krajnc 
MALI NOGOMET 
# Osmina pokala 

Tango - Poetovia Mila 10:12 
(4:4) 

Nogometaši ptujske Poetovie 
Mile so v osmini pokala v inalem 
nogometu nastopili v Škofji 
Loki proti domači ekipi Tanga 
in jih premagali z 10:12. Igra ni 
bila kakovostna, saj so bile 
obrambe slabši del obeh ekip. 
Nekoliko več zbranosti so imeli 
Ptujčani in na koncu srečanja 
zasluženo slavili. Za Poetovio 
Milo so nastopili: Straus, Lazič 
5, Htizjak 2, Ramšak 3, Najvirt 1 
inCelinger 1. 

Včeraj so nogometaši ptujske 
Poetovie Mile v športni dvorani 
Center ob svojem jubileju - 10-
letnici kluba - igrali prijateljsko 
srečanje s slovensko malonogo-
metno reprezentanco. 

Danilo Klajnšek 

ROKOMET / 1 . B LIGA 

Sešir - Drava 22:16 (8:5) 
Rezultat i 7. kroga: D O L 
TKI - Inženi r ing Šarbek 
23:24, Pomurka - Inles 
24:26, Grosuplje - Radeče 
22:17, Škofljica - Besnica 
25:14, Ajdovščina - Gorenje 
B 26:24, Šešir - Drava 22:16. 
1.ŠK0FUICA 7 6 0 1 168:146 12 
2. INLES 7 5 0 2 1 84:154 10 
3. ŠEŠIR 7 4 1 2 152:139 9 
4. BESNICA 7 4 1 2 163:161 9 
5. AJDOVŠČINA 7 3 1 3 168:166 7 
6. RADEČE 7 3 1 3 155:155 7 
7. DRAVA 7 3 1 3 160:176 7 
8. GROSUPLJE 7 3 O 4 153:152 6 
9. INŽ. ŠARBEK 7 3 O 4 168:171 6 
10. DOL TKI 7 2 1 5 159:170 5 
11. GORENJE B 7 2 0 5 166:177 4 
12. POMURKA 7 1 0 6 148:168 2 

Pari 8. kroga: Besnica -
Radeče, Inles - Grosuplje, Dra
va - Pomurka, Inženiring Šar
bek -^Šešir, Gorenje B - Dol 
TKI, Škofljica - Ajdovščina. 

Rokometaši ptujske Drave so 
izgubili srečanje v Škofji Loki, 
vendar niso ra2»čarali. Vseka
kor so pripetije v klubu pustile 
sledove. V prvem polčasu je 
bila igra zelo trda v obrambi, 
saj sta nasprotnika dosegla zelo 
majhno število zadetkov. Kljub 
izenačeni igri pa so ta del dobili 
domači rokometaši s tremi za
detki prednosti. V dmgem 
polčasu se je igra razživela. 

domači so povečali prednost, 
saj ptujski rokometaši nikakor 
niso mogli popraviti realizaci
je. Tri zastreljane sedemetrov-
ke v prvem in ena v dmgem 
delu pa že dajejo listo razliko, s 
katero so domačini na koncu 
tudi zmagali. 

V naslednjem krogu rokome
taši ptujske Drave igrajo doma 
z ekipo Pommke, ki je sicer na 
zadnjem mestu, vendar velja za 
tradicionalno težkega nasprot
nika. 

Dram: I^authaker, FhiČko 1, 
Kac, Belšak 3, Vrtaric, 
Potočnjak, Kotar 1, Pisar 5, Va-
lenko, Hmjadomc 4, Osterc 1, 
Seruga. 

D.ia^nšek 
ORMOŽ, VEUKA 
NEDELJA IN 
PTRAMIDIA 
ZMAGUJEJO 

Po treh krogih v vzhodni sku
pini dmge moške rokomeme 
lige so naše ekipe s polnim iz
kupičkom treh zmag. Medtem 
ko je imela Pyramidia nekaj 
težav z mladimi Slovenjg-
radčani, sta Ormož in Velika 
Nedelja v svojih dvoranah po 

pričakovanju zanesljivo opra
vila z nasprotniki. 

Velika Nedelja je v soboto 
zvečer gostila ekipo Vuzenice 
in jo premagala z 29:18. V 
začetku sta se ekipi izmenjavali 
v vodstvu, pri izidu 4:5 v 8. mi
nuli pa se je gostom ustavilo, 
saj so jih kakovostno bistveno 
boljši domačini deklasirali in 
polčas dobiH s 14:5! Tekma je 
bila tako odločena že v prvem 
delu. V dmgem delu so se gost
je sicer približali na sedem za
detkov razhke, vendar niso 
imeli nobenih možnosti. 

VEUKA NEDELJA: 
Kavačec, P. Kumer 2, Mesarec 8, 
Trofenik 1, Sok 3, J. Kumer 3, 
Bezjak 3, Planine 8, Kohol, Be
lec, Vajda, SostariČ. 

V Ormožu so domačini z gos
ti iz Gomje Radgone opravili 
še lažje, kar kaže tudi končni 
rezultat, 42:25 za Ormožane. 
Cke za tekme, ki jih je potrebno 
odigrati in seveda zmagati, 
zanje pa je igralce težko motivi
rati. To bo veliko lažje za der-
bije, predvsem med našimi eki
pami, ki pa pridejo na vrsto 
malo kasneje. 

Lk, 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM.(NE)POMEMBNIH DNI 

Naposled je za nami težko 
pričakovani dan voUtev. Začenja 
se novo štirilemo parlamentamo 
obdobje. Ali bo zares štiriletno 
(in kolikor toliko normalno), pa 
bodo že v kratkem pokazala 
strankarska dogovarjanja o novi 
vladajoči koaliciji. 

Nedeljski volilni rezultati so 
nedvoumni. V Sloveniji brez 
koalicije - lahko bi celo dejali 
brez raznobarvne koalicije -
očitno ni mogoče vladati. Glede 
tega postaja "velika" ("nenarav
na") koalicija liberalnih demo
kratov, krščanskih demokratov, 
združene liste socialnih demo
kratov in socialdemokratov iz 
leta 1992 kar nekakšen vzorec 
tudi za tokratno ravnanje man
datarja za sestavo nove vlade, ki 
bo tako kot pred štirimi leti naj
prej lider Liberalne demokracije 
Slovenije dr. Janez Drnovšek. 
Bo Dmovšku sploh uspelo sesta
viti novo vlado? 

Seveda lahko bližnja koalicij
ska dogovarjanja tudi pokažejo, 
da doseženi volilni rezultati 
sploh ne omogočajo sestave koli
kor toliko trdne koalicije in celo 
ogrozijo normalno politično 
življenje v Sloveniji, posledica 
česar bi lahko bile (v skrajnem 
primem) tudi predčasne volitve. 
Vendar za zdaj večina parlamen
tarnih strank kaže voljo za raz
lične koalicijske kombinacije. 
Marjan Podobnik, predsednik 
Slovenske ljudske stranke, ki je z 
doseženim dmgim najboljšim 
volilnim rezultatom največje 
presenečenje letošnjih volitev, je 
že izjavil, da bi kazalo v morebit
no vladajočo koalicijo pomlad
nih strank (SLS, SDS IN SKD), 
povabiti tudi Drnovškovo LDS. 
Upokojenska stranka je pokazala 
pripravljenost za sodelovanje v 
vsaki vladi, v kateri bi se lahko 
zavzemala za lu-esničevanje upo
kojenskih teženj. Doslej je še 
naj izraziteje ijapovedala svojo 
opozicijsko pozicijo le Združena, 

lista socialnih demokratov, ver
jetno tudi zaradi razočaranja z 
doseženim volilnim rezultatom, 
ki ga razume kot odločitev slo
venskih volivcev za manj social
no državo, za bolj kmto obliko 
kapitalizma. 

KUČAMOVA 
OPOZORILA 

Vsekakor zdaj prihaja obdobje, 
ko bodo morale stranke udejani-
ti posamezne svoje obljube in 
usmeritve iz predvolilnih časov. 
S t ^ vidika koalicijske kombi
nacije ne bodo tako preproste in 
vsem razumljive. Med obljuba
mi je bilo namreč tudi marsikaj 
protislovnega. Potrebna bodo 
usklajevanja (in tudi kompromi
si) med posameznimi opcijami, 
če slovenski politiki ne želijo, da 
bi se slovenska politična scena 
spremenila v areno nenehnih 
protislovij, konfliktov in nape
tosti. S tega vidika bi nedvomno 
tudi tokrat lahko odigrala po
membno stabilizirajočo vlogo 
čim širša vladajoča koalicija, ki 
pa bi morala biti seveda veliko 
bolj kot dosedanja pripravljena 
na notranja dogovarjanja in us
klajevanja, še zlasti glede najpo
membnejših vprašanj državne 
politike. 

V svoji predvolilni izjavi je 
predsednik republike Milan 
Kučan opozoril, da tokratne vo
litve odločajo o tem, kako bomo 
živeli do preloma tisočletja, "ali 
se bo Slovenija tudi v prihodnje 
razvijala kot himiana, notranje 
skladna, strpna in odprta demo
kratična dnižba, kjer sta politika 
in država v službi za dobrobit 
državljanov, in ne brezobziren 
spopad za oblast nad ljudmi". 
Kučan je dejal, "da je bilo zadnje 
mesece slišati veliko načrtov o 
bolj obetavni in prijaznejši pri
hodnosti, žal pa tudi besede, ki 
še posebno v zadnjih dnevih se-

jejo sovraštvo ter spodbujajo 
nestrpnost. V življenju pa ven
darle štejejo dejanja in ne bese
de, velja resnica in ne laž, velja 
znanje in ne prazna obljuba. 
Spomnimo se, kaj smo si skupaj 
želeli ob plebiscitu in osamo
svojitvi, in pošteno presodimo, 
kaj smo dosegli. Tega ni malo. 
Pet let po nastanku se Slovenija 
v svetu že prepoznava kot 
uspešna demokratična sodobna 
diiava. To je zasluga vseh nas, je 
zasluga vztrajnih naporov in pri
zadevanj pa tudi novih odre
kanj." 

imeovALci IN 
PORAŽENCI 

Z nedeljskimi volitvami je ko
nec različnih (nerealnih) 
pričakovanj. Pokazalo se je, kdo 
je zmagovalec in kdo poraženec, 
čeprav se je kar dobršen del 
predvolilne kampanje večina li-
derjev (večjih) strank videla 
predvsem v vlogi zmagovalcev. 
Prvo mesto (po številu dobljenih 
glasov) je po sicer še nepopolnih 
podatkih še naprej obdržala 
Drnovškova Liberalna demo
kracija Slovenije, dmgo mesto je 
zasedla Podobnikova Slovenska 
ljudska strarflca, na tretjem mes
tu so Janševi socialdemokrati, na 
četrtem mestu Peterletovi 
krščanski demokrati, na petem 
Kocijančičeva Združena lista, na 
šestem upokojenska stranka De-
SUS in na sedmem Jelinčičeva 
Slovenska nacionalna stranka. 

Kdo vodi zmagovalce in 
poražence? 

Večer piše, da ima lider LDS 
dr. Janez Dmovšek 46 let. "Kar 
imajo nasprotniki za njegove sla-
x)sti (obotavljanje, neodločnost 
pri ukrepanju, nojevstvo), ocen
jujejo drugi kot izreden politični 
instinkt in znamenje diplomat
ske spretnosti." Dmovšek zase 
pravi, da se je v mnogih kri
tičnih situacijah v Beogradu in 
Ljubljani "izkazal kot človek s 
trezno glavo". Pravi, da zna biti 
"strpen in odločen", da hodi svo
jo pot in da g3 pri nekaterih dm-
gih političnih akterjih najbolj 

moti neiskrenost, zgolj govor
jenje in kritiziranje, medtem ko 
"sami nič ne naredijo". 

Marjan Podobnik, predsednik 
SLS, se je nekaterim kritikom 
dolgo zdel preveč "samovšečen" 
in zaletav, vendar pa se je po 
mnenju mnogih v zadnjem času 
precej "izbrusil". Na slovenski 
politični sceni se je uveljavil s 
svojo dosledno opozicijsko držo 
(njegova stranka je bila med vse
mi strankami najdlje v opoziciji) 
in z odpiranjem različnih afer. 
Znan je kot človek, ki je doslej 
večkrat spravil "ob živce" prego-
vomo "mimega" premiera in 
predsednika LDS dr. Janeza 
Dmovška. Podobnik je že nekaj 
časa pobomik širšega sodelovan
ja med pozicijo in opozicijo, še 
zlasti pri iskanju konsenza za 
nacionalno najpomembnejša 
vprašanja. 

Janez Janša, 38-letni predsed
nik SDS, po pisanju Večera naj
bolj razvnema politične strasti 
in deli javno mnenje. "Njegovi 
simpatizerji mu pripisujejo odli
ke, kot so odločnost, načelnost 
in predanost politiki, nasprotni
ki, nekateri že kar sovražniki, pa 
te lastnosti prevajajo v maščeval
nost, fanatizem in pohlep po 
oblasti. Sam meni, da ljudje pri 
njem cenijo to, da vedno drži be
sedo in ne vrže puške v koruzo." 

Ocene Lojzeta Peterleta, pred
sednika SKD, so različne. "Eni 
mu pripisujejo dokajšen vladar
ski instinkt in izjemno pošte
nost, dmgi izredno častihlep-
nost. /.../ Oboji pa se strinjajo v 
oceni, da ima izjemne živce, ki 
ga rešujejo v marsikaterem ne
prijetnem položaju. Pod njego
vim vodstvom so krščanski de
mokrati ves čas lovili ravnotežje 

na dveh stolih, vladnem in opo-
zicijsko-pomladniškem." Svojo 
sposobnost prilagajanja in mime 
živce je pokazal tudi po ne
deljskih volitvah, ko je sicer 
klavm volilni rezifltat svoje 
stranke spremenil v zmago, češ 
da so skupaj vendarle zmagale 
pomladne stranke in da je šlo 
samo za porazdelitev glasov med 
SLS in SKD, tokrat v korist 
SLS. 

Tudi za Janeza Kocijančiča, 
predsednika ZLSD, tisti, ki ga 
poznajo, pravijo, "da je človek Z 
izredno dobrimi živci" in da ga 
je težko spraviti s tira. V nedeljo, 
po volitvah, je priznal, da so bila 
pričakovanja njegove stranke 
večja. Sicer pa pravi, da se tmdi, 
da bi bil čim bolj "dosleden, 
strpen in vztrajen". 

Jak Koprive 

planinski kotiiek 

Pohod na Cemšeniško planino 
Planinsko 

društvo Pmj 
vabi planince in ljubitelje po-
hodništva^na tradicionalni po
hod na Cemšeniško planino. 
Na 1204 m visoko Veliko plani
no, kot domačini pogosto ime
nujejo goro, se bomo podali v 
nedeljo, 24. novembra, z odho
dom posebnega avtobusa ob 6. 
lui izpred železniške postaje 
Ptuj. Sledila bo vožnja do Tro
jan, od koder vodi proti 
Cemšeniški planini ena naj
lepših planinskih poti v Slove
niji. Po dokaj zložni, vsega dve 
lui trajajoči zmerni hoji nas 
bodo v planinskem domu 
pričakali domači planinci iz 
PD Zagorje in nam postregli z 
vročim čajem. Vsak udeleženec 
prejme tudi kartonček pohoda, 
kamor vsako leto odtisne pose
ben spominski pečat. Po 
daljšem postanku, se bomo 
nato spustili v Čemšenik, od 
koder nas bo avtobus popeljal v 
Medijske toplice, kjer bomo 
zaključili dan s prijetnim ko
panjem, zato ne pozabite ko
palk! 

Izlet zelo priporočamo tudi 
starejšim pohodnikom, saj bo 
poskrbljeno za prevoz do 
Prvin, od koder je dobre pol 

ure zmemega hoda do planin
ske postojanke. Opremite se 
planinsko (nahrbtnik, topla 
obleka, plan. čevlji) in vremen
skim razmeram primemo. 
Hrana iz nahrbtnika ali v pla
ninski koči. Cena izleta, ki 
vključuje prevoz s posebnim 
avtobusom, organizacijo in vo
denje, znaša za člane PD 1000 
SIT, za mlade planince 900 SIT 
in nečlane 1600 SIT. Prijave s 
plačflom sprejemamo do torka, 
19. novembra, v društveni pi
sarni, Prešemova 27. Vodil bo 
Uroš Vidovič s sovodniki. 

POVABILO NA 
DRŽAVNO 
TEKMOVANJE 
MLADINA IN GORE 

Kot smo pred kratkim 
poročali v Planinskem kotičku 
Tednika, bo v soboto, 16. no
vembra, v Trzinu potekalo že 8. 
državno tekmovanje Mladina 
in gore. Tokratno preverjanje 
znanja mladih planincev bo os
redotočeno na poznavanje pla
ninske literature, ki je v 
zadnjih stotih letih pomembno 
vplivala na oblikovanje sloven
ske nacionalne zavesti in odno
sa do naših gora. Številne pu
blikacije na čelu s starosto slo

venskih mesečnikov. Planin
skim vestnikom, so prinesle v 
teh letih Slovencem obilico 
razmišljanj, razprav in vrstic o 
osebnih doživetjih v domačih 
in tujih gorah. Na tekmovanje 
oziroma srečanje mladih pla
nincev iz vse Slovenije se je le
tos prijavilo kar 60 ekip, med 
katerimi bosta PD Ptuj in pre
bivalce bivše občine Ptuj zasto
pali ekipi iz OŠ Podlehnik kot 
zmagovalka planinskega kviza 
V kraljestvu Zlatoroga v 
letošnjem marcu na Ptuju in 
dmgouvrščena ekipa iz OŠ 
Grajena. Vse prijavljene ekipe 
se bodo v dopoldanskem času 
pomerile v reševanju pisnih 
testnih vprašanj, ki bodo dale 
osem finalistov. Ti se bodo na 
popoldanskem finalnem delu 
tekmovanja v obliki kviza pote
govali za končnega zmagovalca 
in organizatorja državnega tek
movanja v prihodnjem letu. Na 
finalni del tekmovanja s pričet-
kom ob 14.30 uri v telovadnici 
OŠ Trzin pa vabimo tudi pre
bivalce Ptuja in okolice, saj 
bomo lahko tako s skupnimi 
močmi uspešno bodrili naše 
predstavnike. 

MOPDPtuj: 
Uroš Vittovič 
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P t u K M n h G l i l i p r v e m l i i c ^ f t i l 
v š p o r t n i dvoran i C e n t e r je bil v sobo to popo ldan derb i 
vzhodne skupine druge ženske rokometne lige med drugo 
ekipo Vegrada iz Velenja in ekipo Ptuja. Prvi polčas so dobile 
gostje z 12:11, sredi drugega dela vodile že s petimi zadetki 
prednosti, vendar so jih domačinke malo pred koncem ujele 
in ob navdušenju tokrat številnih gledalcev v zadnji minuti 
celo povedle. Vendar so gostje dvajset sekund pred koncem 
izenačile na 20:20 in to je tudi končni rezultat tekme. 

Vratarka ŽRK Ptuj Potočnikova se je v soboto izkazala z ne
kaj dobrimi obrambami. Njeno posredovanje opazujejo od 
leve Pučkova, Petkova in Šijančeva (v temnejših dresih). 

Foto: I. katar.) 

Igralke ŽRK Pmj so pod 
vodstvom Dušana Gr^orina 
tako jesenske prvakinje vzhodne 
skupine druge hge, saj so v tem 
delu nasprotnicam oddale le dve 
točki za dva neodločena izida, 
torej so brez poraza. Kljub temu 
da so v sobomem derbiju naredi
le precej tehničnih napak, so po
kazale, da lahko s še bolj zavze
tim delom ter izboljšanjem indi
vidualne tehnike in ekipne tak
tike sicer dolgoročni cilj, uvrsti
tev v prvo državno hgo, ure
sničijo pred napovedmi. 

ŽRK PTUJ: Potočnikova, 
Petkova 9, Maračičeva 2, 
Potočnikova 2, Mlakarjeva, 
Pucko 1, Srebmjakova 2, 
Šijančeva 2, Bojeva 2, Bezjakova, 
Majeričeva, Vidovičeva. 

Llcotar 
ROKOMET / 2. 
LIGA - VZHOD 
Pyrainidia - Prevent 
B 21:20 (9:6) 

športna dvorana v VeUki Ne
delji, gledalcev 100, sodnika Pe
har in Volmut iz Murske Sobo
te. 

Pyramidia: Pintarič, Tement, 
Rihtarič, M. Šandor 2, Kelenc, 
Maigušič 5,1. Ivančič 1, Žnida
rič 3, F. Šandor 4, Ranfl 5, D. 
Ivančič I, Korpar. 

Rokometaši Pyramidie iz 
Moškanjcev so bih mdi v tretje 
uspešni. Tokrat so, sicer z mini
malnim rezultatom, premagali 
ekipo Prevent B. Po vodstvu 
gostov so jih domači ujeh m 
prišli do prednosti treh zadetkov 
ob koncu prvega polčasa. Tudi 
začetek drugega je bil za domače 
dober, saj so prišli do prednosti 
štuih zadetkov, nato pa močno 
popustili in dovolih gostom, da 
so to visoko prednost izničili. Po 
izenačenju zopet boljše igre 
igralcev Pyramidie, ki je na kon
cu bila zadovoljna s sicer mini
malno, vendar zasluženo zmago. 

Danilo Mainšek 

NAMUElil T E N I S / 1 
LIGA • 

ŽENSKA DRŽAVNA 

resen p o r a z z 
v o d e i o e k i p o 
Dekleta NTK Petovia bi skoraj pripravila presenečenje v Ljubljani, saj so z vodečo ekipo lige Kajuh-Slovan izgubile z najtesnejšim izidom 4:3. Katarina Golič je premagala re-prezentantki Slovenije To-dorovičevo in Polončičevo. Pri rezultatu 3:2 za Petovio je zaigrala Breda Mojsilo-vič proti Tanji Nišavič. Prvi set je dobila gladko z 
21:15, drugi set izgubila tesno z rezultatom 19:21 in v tretjem omagala ter izgubila 17:21. Pri rezultatu 3:3 Tina Zalezina ni imela dosti možnosti proti reprezen-tantki Polončičevi in je izgubila 0:2. 

Posamezni izidi: Todorovič-
Mojsilovič 2:0, Polončič-Golič 
0:1 Nišavič-Zalezina 2:0, To-
dorovič/Polončič-iVlojsilovič 

/Golič 1:2, Todorovič-GoUč 
1:2, NišaviČ-MojsiJovič 2:1, 
Polončič-Zalezina 2:0. 

Vrstni red: 1. ICajuh-Slovan 
12, 2. Ilirija-Meditrade 10, 3. 
Šampionka 8, 4. Petovia 6, 5. 
Vektor-Cttimpija 4,6. Rakek 4, 
7. ŽNTK Ljubljana 2,8. Mer
kur 0. 

6RBIČ IN ZAFOŠNIK 
NA VRHU 

Namiznotenjška zveza Slove
nije je objavila lestvico naj
boljših igralcev druge državne 
Uge, na kateri je igralec vodeče 
NTK Petovia Marinko Grbič 
na prvem mestu s šestnajstimi 
zm^ami in samo enim pora
zom Drugo mesto pa si Grega 
Zafošnik deU z igralcem ERE 
iz Velenja Slatinškom s šest
najstimi zmagami in dvema 
porazoma. 

UR 

© J j l Ip̂ iiî  9mt&f f̂ felĴ  
Ptuj, dvorana Center, gledalcev 150, sodnika Gracin - Ljuto-? 
mer, Sekulič-Soštanj. j 

Marsel: Merharjeva, Prauthar-
tova, Gojkoškova, Emeršičeva, 
Gosakova, Vindiševa in Zenuno-
vičeva. 

Gostje iz Ljubljane so v nepos
rednem dvoboju za drugo mesto 
v 66 minutah premagale gosti
teljice, ki jih tokrat v igri ni bilo 
spoznati. Vsa igra je bila pre

počasna, slabi so bili udarci prek 
mreže, preveč so grešile v prvih 
dveh nizih. Še najbolje je bilo v 
tretjem Gostje so se predstavile 
kot odlična ekipa, v kateri je to
krat prvič nastopila Rusinja Ki-
bireva, ki je prikazala široko pa
leto znanja. 

M. Zupane 

Marsel • VHal 0:3; domače desno. Foto: L. Katar 
STRELSTVO / L 
DRŽAVNA LIGA 

Kopaievina -

Ptuj 1665:1645 
v tretjem krogu prve državne 

lige so bili strelci iz Ptuja v gos-
teh pri odličnih strelcih 
Kopačevine iz Škofje Loke. 
Domačini so zmagali z 20 krogi 
razlike. Posamezno je zmagal 
Plujčan Janez Štuhec s 559. kro
gi. Strelci Kopačevine so se uvr
stili na drugo, tretje in četito 
tnesto s povprečno 555 krogi. 
Enomost v rezultatih jim je pri
nesla zmago. 

Ptujčani so nastopili v sestavi: 
Janez Štuhec, Franc Bedrač 552 
Jn Sašo Porok 534. 

SI 
DRŽAVNA LIGA 

Postojna -
Ptui Petlja 
1530:1592 
Strelci Pmja Petlje so se v dru

gi strelski ligi odrezali odlično, 
saj so domačine premagali kar za 
62 krogov. Posamezno je bil prvi 
Milan Stražišar s 540 krogi, 
Slavko Ivanovič drugi s 534 in 
Pavel Fabrici tretji. Trener Jože 
Malek je zadovoljen z zmago na 
tujem terenu. 

SI 
/- DRŽAVNA LIGA 
MLAJŠIH MLADINCEV 
Ptuiiani prvi, 
Šimenlio 
bronast 

v prvem krogu državne hge za 
mlajše mladince so Pmjčani 
ekipno bili prvi s 1010 krogi v 

sestavi: David Valič 335, Matija 
Potočnik 331 in Robert Šimenko 
344. krogov. Najboljšo uvrstitev 
posamezno je dosegel Robert 
Simenko, in sicer tretje mesto. 
Prejel je bronasto medaljo I. kro
ga. Mlajše mladince je vodil tre
ner Jože Malek. 

SI 
TURNIR REČICA '96 
Ptuiiani dragi 

Strelska dnižina Dušan 
Poženel iz Rečice je organizirala 
tekmovanje s pištolo velikega 
kalibra - TURNIR REČICA %. 
Udeležili so se ga vsi strelci, ki 
so bili udeleženi državnega 
prvenstva pred mesecem 

SD Ptuj je nastopila v sestavi 
Izidor Pulko 508, Slavko Ivano
vič 522 in Milan Stražišar 536 
ter si priborila srebro. Zmago
valci so bili domačini, ki so mdi 
državni prvaki. Posamezno je 
zmagal član Celja Alojz Trsten-
jak s 546 krogi pred Francem 
Petemelom st. in Francem Pe-

temelom ml. Najboljše uvrščeni 
Pmjčan Milan Stražišar je osvo
jil četrto mesto. Vsi člani prve 
ekipe so se uvrstili med prvih 
deset in dobih praktične nagra
de. 

Pokrovitelj tekmovanja je bil 
Romax Ptuj. 

SI 

2. SLOVENSKA LIGA 
Izidi 13. kroga: Jadran Šepič -

Nalta^0:2, Dravograd - Drava 
2:0, Črnuče - Rudar Trbovlje 
0:1, Ljubljana - Železničar 0:0, 
Zagorje - BST Domžale 0:0, 
Piran - Naklo 1:0, Goriške ope
karne^- SET Vevče 2:1, Šentjur 
- Era Šmartno 2:1. 
1. DRAVA 138 4 1 23:8 28 
Z NAFTA 137 4 2 19:14 25 
3. ŠENTJUR 13-7 3 3 19:14 24 
4.DRAVOGRAD 137 2 4 16:14 23 
5.SETVEVČE 136 4 3 15:10 22 
6.GORIŠKEOPEKAR.136 3 4 17:11 21 
7ČRNUČE 136 3 4 13:10 21 
8. BST DOMŽALE 135 3 5 17:14 18 
9.RUDARTRBOVUE135 3 5 15:13 18 
10. ZAGORJE 134 4 5 14:13 16 
11.ERAŠMARTM) 134 3 6 18:18 15 
12.NAKLO 132 7 4 11:13 13 
13.ŽEL£ZNIČAR 133 4 6 11:13 13 
14,UUBUANA 131 6 6 8:17 9 
15.JADRANŠERČ 132 3 8 10:25 9 
16.RRAN 13 2 2 9 5:25 8 

Pari 14. kroga: SET Vevče -
Drava, BST Domžale - Dravo
grad, Naklo - Zagorje,^ Era 
Šmartno - Piran, Nafta - Šent
jur, Rudar Trbovlje - Jadran 
Sepič, Železničar - Cmuče, 
Goriške opekarne - Ljubljana. 

DRAVOGRAD -
DRAVA 2:0 (2:0) 

Igrišče v Dravogradu, gledal
cev 400, sodnik Kokolj. 

STRELEC: 1:0 Pranjič (5), 
2:0Pranjič(21) 

DRAVA: Lešnik, Volk, (Goj-
košek), Fanedl (Vesenjak), T. 
Vršič, Karanovič, A. Vršič, 
Mlakar, Koren, Emeršič, 
Plošnik (Vogrinec) Križanič. 

V 13. krogti so nogometaši 
Drave doživeh prvi poraz v je
senskem delu prvenstva. Na 
pot so odšli brez Nastje Ceha, 
Ingmarja Bloudka in Zorislava 
Zeca. Vsekakor se je to poznalo 
v igri. Domačini so povedli z 
dvema zadetkoma Pranjiča. Po 
prejetih zadetkih so ptujski no
gometaši prevzeU iniciativo, 
vendar jim do konca srečanja 
ni uspelo doseči zadetka, 
čeprav so v drugem polčasu 
imeli štiri zelo lepe priložnosti 
za zadetek, vendar žoga enos
tavno ni hotela v domačo 
mrežo. 

Sedaj čaka nogometaše Drave 
še eno zelo t ^ o gostovanje 
proti močni ekipi SET Vevče v 
Ljubljani. Zaigrali bodo v 
komplemejši postavi, s tem pa 
je mdi več upanja na uspeh. 

3. LIGA - VZHOD 
Rezultati tekem 12. kroga: 

Pohorje - Pertoci Bakovci 0:0, 
Alimiinij - Steklar 7:0, Tur-
nišče - MM Brunšvik 2:2, 
Goričanka - Kovinar 1:1, Palo-
ma - Unior 1:0, Črenšovci -
Odranci 2:0; Dravinja - Kun-
gota Broker tekma v torek. 
1. ALUMINIJ 12101 1 36:7 31 
2.POHORJE 128 2 2 25:8 26 
3.PAL0MA 128 1 3 20:12 25 

4.ČRENŠOVCI 128 O 4 26:13 24 
5. PERTOCI BAKOVC112 6 4 2 29:9 22 
6.UMOR 125 5 2 13:8 20 
7 KOVINAR 125 2 5 15:16 17 
8.TDRNtŠČE 12 4 4 4 21:23 18 
9. GORIČANKA 122 4 6 10:16 10 
10. STEKLAR 123 1 8 14:32 10 

11. KUN6. BROKER 11 2 3 6 13:31 9 
12.ODRANCI 12 2 2 8 15:25 8 
13. DRAVINJA 112 2 7 13:29 8 
14. MM BRUNŠVIK 122 1 9 14:35 7 

Razpored tekem 13. kroga: 
sobota 16. novembra, ob 13.30: 
Unior - Dravinja, MM 
Brunšvik - Goričaiika, Steklar -
Črenšovci, Pertoci Bakovci -
Almninij, Kimgota Broker -
Pohorje; nedelja, 17. novem
bra, ob 10.30: Kovinar - Palo-
ma; ob 13.30: Odranci - Tiu:-
nišče 

ALUMINIJ -
STEKLAR 7:0 (4:0) 

Igrišče Aluminija, gledalcev 
150, sodnik Novak iz Maribo
ra 

STRELO: 1:0 R Hojnik 
(13), 2:0 Boškovič (23), 3:0 
Fridl (40), 4:0 Ivančič (40), 5:0 
Boškovič (68), 6:0 Ivančič (71), 
7:0 R Hojnik (77). 

ALUMINIJ: Horvat, E. Hoj
nik (Habjanič),^ Krajnc, 
Žemljic, Emeršič, Stimiberger, 
Q. Šmigoc), Ivančič, Fridl, 
Boškovič, R Hojnik in Zmko. 

Nogometaši Aluminija so 
gostili nekdaj zelo močnega 
Steklarja. Tokrat niso imeli 
nobenih težav. V prvem 
polčasu so dosegli štui izredno 
lepe zadetke ter imeli obihco 
priložnosti. Tudi nadaljevanje 
tekme je bilo v veliki premoči 
domačih igralcev, ki pa so na 
žalost d o s ^ i še samo tri zadet
ke, kljub temu da bi jih lahko 
še enkrat toliko. 

V zadnjem jesenskem krogu 
čaka nogometaše Aluminija 
težko gostovanje v Bakovcih. 
Toda ne glede na izid srečanja 
so že poštah jesenski prvaki, saj 
jim prednost petih točk zados
tuje. Seveda pa ne bi smeli biti 
zadovoljni že s tem, ampak po
skušati prinesti vsaj točko, ki 
bi lahko pomenila mirnejše na
daljevanje prvenstva v spomla-
daiiskem delu. 

Danilo Kiajnšek 
2. SLOVENSKA 
MUDINSKA LIGA -
VZHOD 

Rezultati tekem 11. kroga: 
Beltrans - Dravinja 1:1, Krško 
- Starše 0:1, Pragersko - Slo
venj (jradec 2:1, Beltinci - Ko
vinar Štore 2:0, Steklar - Alu
minij 0:2, Era Šmartno - Nafta 
2:2. 

l.LIGAMNZ PTUJ-
ČLANI 

Rezultati tekem 12. kroga: 
Dornava - Hajdina 1:0, Skorba 
- Stojnci 1:4, Videm - Prager
sko 1:2, Slovenja vas - Središče 
1:0, Gorišnica - Boč 2:2, 
Gerečja vas - Bistrica 3:1. 
1.HAJDINA 128 2 2 26:4 26 
2. VIDEM 128 1 3 32:13 25 
3. DORNAVA 128 1 3 33:16 25 
4. SLOVENJA VAS 126 1 5 21:20 19 
5. SREDIŠČE 126 1 5 20:19 19 
6. GEREČJA VAS 125 3 4 19:20 18 7ST0JNa 126 O 6 15:32 18 
8. PRAGERSKO 125 1 6 16:17 16 
9.BOČ 123 4 5 14:17 13 
10.SKORBA 123 3 6 18:25 12 
11.BISTRICA 12 2 2 8 10:29 8 
12. GORIŠNICA (-1) 122 1 9 17:29 6 

Branko Lešnik 

CEUE/ 
KVALIFIKACIJSKI 
PLESNI TURNIR 

Uspešni 

ptujski 

plesalti 
v nedeljo je "Plesni val" iz 

Celja organiziral kvalifikacij
ski plesni ttimir v standardnih 
i n latimsl^oanieri^kih.. p l ^ s ^ 

Udeležili so se ga mdi pari ple
snih klubov Mambo in Tango 
iz Pmja in dosegli lep uspeh. 
Reztiltati pmjskih plesnih pa
rov v standardnih plesih: pio
nirji 'D": 2. Miljan Nojič - Ma
teja Gabrovec (PK Mambo), 6. 
Ivan Korošec - Maja Kaisers-
berger (PK Tango); mlajši 
mladinci "B": 2. Jernej Bren-
holc - Mojca Mohorič (PK 
Mambo); mladinci "C : 3. De
nis Golob - Nena Voda (PK 
Tango); starejši mladinci "B": 
7. Matjaž Matjašič - Ana Starki 
(PK Tango). Rezultati v latin-
skoameriških plesih: mlajši 
pionirji "D'; 6. Sandi Križanič 

- Nina Pajič (PK Tango); pio-
lurji "D": 4. Ivan Korošec -
Maja Kaisersberger (PK Tan
go); mladinci "C: 6. Denis Go
lob - Nena Voda (PK Tango); 
člani "B": 1. Borut Žtiran - Her-
mina Žuran (PK Tango). 

Naslednji plesni turnirji 
bodo v Krškem (PK Ltikec) 
Novi Gorici (PK Nova Gori
ca), Ljubljani (Bolero) in 14. 
decembra državno prvenstvo v 
standardnih plesih v organiza
ciji DPD Svoboda - Plesni 
klub Tango na Ptuju. 

IndorGnilšek 
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l i l f o - g l a s b e n e n o v i c e ! 

I n f o - kv i z 

Gotovo veste, kateri pevec je na 
sliki. Izrežite glasovnico, vpišite 
odgovor, in če vam bo sreča na
klonjena, vam bodo v prodajalni 
Tehnika Emone Merkurja Ptuj 
podarili zgoščenko. 
Daje bila pred štirinajstimi dnevi 
na fotografiji Gloria Estefan, je 
ugotovil tudi Boštjan Najžar, 
Vrazova 6, Ormož. 

Čestitamo! 
Odgovore na današnje vprašanje 
pošljite (ali prinesite) na: Ured
ništvo Tednika, p.p. 95,2250 Ptuj. 
Rok: četrtek, 21. novembra. 

R e š e v a l e c : 

Naslov: 

Ime pevca: 

v ospredju vsake pesmi je vedno 
izvajalec, vendar za večino pesmi 
stojijo izvrstni producenti, ki nema
lokrat naredijo pesem še boljšo in je 
potem všeč množicam. 

Avstralska pevka GINA G. je letos 
zastopala Veliko Britanijo na Popev
ki Evrovizije s pesmijo Ooh Aah ... 
Just a litde bit. GINA G. vas bo goto
vo zabavala s popevko I BELONG 
TO YOU ( * * * ) . 

Ekipa, ki je odkrila skupini Backstre-
et Boys in N'Sync, je našla še eno 
talentirano skupino: SOLID HAR-
MONIE. To ime so si nadela tri mla
da dekleta iz ZDA, ki po Evropi pro-
movirajo debitanski plesni pop ko
mad GOT 2 HAVE YA ( * * * ) . 
Mogoče pa bodo punce postale resna 
konkurenca kvintetu Spice Girls! 

Danska pevka WHIGFIELD v letu 
1996 beleži le en večji hit z naslovom 
Sexy Eyes. Tokrat pa ponuja prepros
to plesno skladbo z ljubezenskim be
sedilom GIMME GIMME 
( ^ ^ ^ ^ ) , ki zelo spominja na njeno 
največjo plesno uspešnico Saturday 
Night. 

Nemško skupino MR. PRESIDENT 
vodi reper Lazy Dee, ki ima v skupini 
še dobri vokalistki Lady Danii in T-
Seven. Z letošnjega izvrstnega ple
snega albuma We See the same Sun 
je trio MR. PRESIDENT pripravil 
tretji komad SHOW ME THE WAY 
( ^ ^ ^ ) , ki ni hiter in ima nekaj 
tipičnih elementov ameriške RN'B 
produkcije. 

Duo ENIGMA sta studijski mojster 
Michael Creatu in njegova žena San-

dra. Eksperimenti skupine v koma
dih Sadness, Mea Culpa in Return to 
Innocence so jima prinesli slavo po 
celem svetu. Novi eksperiment dueta 
ENIGMA je BEVOND THE INVI-
SIBLE ( * * ) , ki ga je zelo težko ra
zumeti. 

Kubanski trio NO MERCV je izdal 
debitanski album My Promise, ki za
jema tudi prva komada Missing in 
Where do you Go. Trio NO MERCV 
dela pod producentstvom Franka Fa-
riana in v novi baladi z naslovom 
WHEN I DIE ( * * * * ) opeva ne
skončno ljubezen. 

SCATMAN JOHN bi lahko bil naj
hitrejši "jecljač" na svetu, potem ko je 
uporabljal takšne vložke v komadu 
Scatman. 54-letni jazz glasbenik iz 
New Vorka vas bo tokrat presenetil v 
komadu EVERVBODV JAM 

Ameriški rap zvezdnik NAS je v Ev
ropi zaslovel komaj letos s komadom 
If 1 Ruled the World, medtem ko je v 
ZDA popularen že nekaj let. NAS je 
snel z albuma It was Written drugi 
rep komad SWEET DREAMS 
( ^ ^ ) , ki pa je minimalna priredba 
pesmi skupine Eurythmics. 

Poplava mladih pop/rock pevk je le
tos na površje prinesla tudi kanadsko 
pevko JANN ARDEN s skladbo In-
sensitive. JANN dokazuje izredne 
pevske sposobnosti v prijetni skladbi 
GOOD MOTHER ( * * * ) , ki jo do
polnjuje odlično besedilo. 

Pod imenom OMD se skrivata Andy 
McCluskey in Paul Humphers, ki sta 
slovela v 80. po svojem hitu Maid of 

Orleans. OMD pa sta tokrat pripravi
la "dolgočasen" elektro pop/rock ko
mad UNIVERSAL ( * * ) . 

ROBSON & JEROME sta bila v letu 
1995 najuspešnejša britanska pevca s 
priredbo skladbe Unchained Melody 
skupine Righteous Brothers, ki so je 
na Otoku prodali v več kot dveh mi
lijonih kopij. Ponovno pa sta na vrhu 
britanske lestvice s klasiko WHAT 
BECOMES OF THE BROKEN HE-
ARTED ( * * * * ) , ki so jo leta 1963 
v izvirniku izvajali Gerry and the Pa-
cemakers. 

Britanski pevec CHRIS ISAAK je 
prepeval čudovito balado Wicked 
Game, v videospotu pa nastopa tudi 
ena najbolj znanih manekenk Helena 
Christiansen. CHRIS je v svojo glas
bo prinesel tudi malo countryja v pe
smi z dobrim naslovom THINK OF 
TOMMOROW { ^ ^ ^ ) . 

v posebno celoto sem združil priha
jajoče ročk pesmi: Rudiger - MARK 
KNOPFLER, Alisha's Rules the 
World - ALISHA'S ATTICK, No 
Wise Magic - VAN HALEN, Don't 
Speak - NO DOUBT, Milk - GAR-
BAGE, Blow up the Outside World -
SOUNDGARDEN, Love Rollerco-
aster - RED HOT CHILIPEPPERS, 
What I Got - SUBLIME, Sharks ca-
n't Sleep - TRACV BOHNAM, 
Twisted - SKUNK ANANSIE. 

D a v i d B rezn i k 

Lestvico POPULARNIH 10 
lahko poslušate vsak petek v 
večernem sporedu radia Ptuj. 

POPULARNIH 10 
1. W o r d s - B O Y Z O N E 

2. Dance into the Light 

- P H I L C O L L I N S 

3. Say you'll be there 

- S P I C E G I R L S 

4. It's ali Corning bacicto 

me - C E L I N E D I O N 

5. Quit Playin' Games 

(with my Heart) 

- B A C K S T R E E T B O Y S 

6. You m ust Love me 

- M A D O N N A 

7. What's Love got to Do 

with it - V V A R R E N G . & 

A D I N A H O V V A R D 

8. Pray - D . J . B O B O 

9. Un-breal( my IHeart 

- T O N I B R A X T O N 

10. No Diggity - B L A C K -

S T R E E T & D R . D R E 

oMVIIadi dopisniki VTISI S POHORJA 
- V četrtek, 24. oktobra, smo se z 

avtobusom odpeljali na Pohorje. 
Tam smo si ogledali veliko zani
mivih stvari, nabirali listje in plo
dove. 

- Četrtek. Bil je sicer eden izmed 
jesenskih vsakdanjikov, a za nas je 
bil to dan, ki ga bomo še dolgo hra
nili v srcu. Kol iko novega smo 
lahko videli, koliko novega zvedeli 
in doživeli, koliko novih izkušenj! 
Da, name je Pohorje s svojimi goz
dovi, s Tremi kralji. Črnim jeze
rom in Tremi žeblji, kjer je padlo 
sedemdeset preprostih duš, nare
dilo velik vtis. 

- Ker r'-— planinka, mi je bil po
hod po i^ohorju všeč. Pot ni bila 
zahtevna. Bila je kar prijema, le ze
blo je. 

- Z a n i m i v o je b i lo hod i t i po 
smučišču in obujati spomine, kako 
sem se pozimi prav na tem mesm 
smučal. 

- Všeč so mi bila drevesa in goz-
darjeve besede. Všeč so mi bili spo
mini na padle borce. 

- Na Osankarici nas je pogrela to
pla enolončnica, ki nam je vsem 
zelo prijala. Čas nam je prehitro 
minil. Želim si, da bi doživela še 
več takšnih dni , le da bi bili to
plejši. 

- Dihati svež zrak, se sprehajati 
po čudovitem gozdu in občudovati 
visoka drevesa - to je nekaj enkrat
nega. Spoznali smo mnogo čudes 
in znamenitosti. Bilo je zelo lepo 
in zahtevno pri nabiranju gozdnih 
plodov in listov. 

- Najbolj všeč mi je bilo to, da 
sem se lahko nadihal svežega zra
ka. 

- Videla sem veliko različnih gob 
in poslušala, kako so pele ptice. 

- Bilo mi je všeč, ko smo nabirali 
razne žuželke. Iskali smo jih v raz
padl ih š tor ih , listju, pod skorjo 
dreves. 

- Pot smo začeli pri Treh kraljih. 
Jezil nas je mrzel veter, ki že diši 
po snegu. Največji vtis je name na
redil Pohorski bataljon. 

- Govorijo, da so pohorski gozdo
vi navdihnili Janka Glazerja; mdi 
mene so. 

- Pot po gozdovih je bila prijema, 
vendar je bi lo lepše, ko smo se 
umaknili v topel dom na Osanka
rici. 

- H o d i l i smo po gozdu in 
občudovali naravo. Najbolj mi je 
bilo všeč, ko smo nabirali živali. 
Nabrali smo razne hrošče, stonoge 
•.. Dajali smo jih v steklenice z al
koholom. 

- Pohorje je kraj, v katerem si na

bereš novih moči ter svežega zra
ka. 

- Pohorje je prečudovit naravni 
ekosistem. Videli smo veliko nove
ga in zanimivega. Najbolj mi je 
bilo všeč Črno jezero, ki je sredi 
gozda kot oaza sredi puščave. Lepo 
je bilo mdi pri Treh žebljih, kjer je 
bil zadnji boj Pohorski bataljon. 

- Bilo je zelo mrzlo, ampak je bilo 
vseeno super. Hodili smo po goz
du in si ogledali taborišče Pohor
skega bataljona. Tam smo slišali 
tudi veliko lepega o pesniku, ki je 
bil zelo navezan na Pohorje. 

- Prvič sem bila v Planinah in 
spoznala sem, da so zares lepe. 

- T u d i š p o r t n i h už i tkov n i 
manjkalo. Vsi smo se veseli vmiU 
domov. 

- Bilo je zelo lepo. Vsak je lahko 
užival po svoje. 

Učenci OS Videm 

RADA SEM 
POSLUŠALA 

v razredu so nas obiskali policis
ti. Sošolec Tomaž nas je predstavil. 
Nato smo jim zapeli še pesmico. 

Povedali so nam veliko zanimi
vega o prometu. Jaz sem jih rada 
poslušala. S kolesom pa se ne bom 
več vozila sama, saj še nimam kole
sarskega izpita. 

Urška Tašner 2. a, 
OŠ Grajena 

MOJE PRAVICE, 
MOJE 
ODGOVORNOSTI 

letošnje leto so nas učitelji že na 
začetku šolskega leta seznanili z 
našimi pravicami in odgovornost
mi. V tednu otroka so nam to po
drobneje razložili. 

Naših pravic je zajeten kup. Vsi 
mi imamo pravico do strehe nad 
glavo, do igre in prostega časa, do 
hrane in pitne vode, do miru in do 
izobrazbe. Naše pravice pa so tudi 
zaščita pred spolnim zlorabljan
jem in fizičnim napadom in da ni
smo žrtve norčevanja zaradi svojih 
telesnih in duševnih napak. Misli
ti pa moramo tud i na svoje 
dolžnosti , ki so: učenje, sodelo
vanje pri pouku , pomoč pri 
domačih in hišnih opravilih, izka
zovanje spoštovanja do starejših 
l judi , do šolskih us lužbencev, 
ubogl j ivost do s taršev, pomoč 
sošolcem, nemoteno delo sošolcev 
med poukom. 

Zavedamo pa se, da moramo pra
vice, ki jih zahtevamo zase, pustiti 
tudi drugim. Če hočeš med pou
kom kaj povedati , pa te pri tem 
nekdo prekine , kar tebe močno 

moti, tega ti mdi drugim ne počni. 
Neka te r i učenci pravice izko

riščajo in se pritožujejo nad tem, 
kar tudi sami počno, nekateri pa 
menijo, da bi pravic lahko bilo več. 

Jaz pa menim, da je naših pravic 
dovolj. Kajti če včasih pomislimo 
tudi na svoje odgovornosti, nam 
zagotovo ne bo nič škodilo. 

Katja Hajnžič, 8. c, 
OŠ Mladika, Ptuj 

ŠTIRJE LETNI ČASI 
NA VASI 

Kmetje hitijo, 
da posadijo 
zelje, krompir, 
da čez zimo bo mir. 

Sonce kar peče, 
motika ropoče, 
kmetica pa stoče, 
da ji je vroče. 

Jesenski vetrovi 
pridelke zorijo, 
kmetje pa delajo 
jesensko spravila. 

Zimaj je mraz, 
ledene so sveče, 
notri pa v peči 
močnik se peče. 
Uroš Intihar, 5. a, 
OŠ Hajdina 

ODMOR - NAJLEPŠI 
DEL POUKA 

Nestrpno gledam na uro, kako se 
veliki kazalec počasi premika. Se 
pet minut do odmora. V želodcu 
mi močno kruli. Končno zaslišim 
odrešilni zvonec. Učiteljica se še 
muči z zadnjim stavkom, a je nihče 
več ne posluša. Pospravljamo zvez
ke v torbe in hitimo na hodnik. 

Med odmori hitimo iz razreda v 
razred. Prerivanje, suvanje, grde 
besede, nemalokrat kakšen udarec 
in jezni učiteljevi pogledi so vsak 
dan na sporedu. Odložimo torbe v 
učilnico in se zapodimo v jedilni
co. Z naglico zbašemo malico vase 
in že smo na hodniku. Začne se 
pravi živ žav. V času odmora sem 
priča veselim, žalostnim in raz
burljivim dogodkom. Ko smo še 
hodili v nižje razrede, smo se igrali 
otroške igrice, včasih pa tudi pre
tepali in kregali. Sedaj radi stopi
mo skupaj in se pogovarjamo. 

Vsak dan obravnavamo drugo 
temo. Nekaj časa žrtvujemo za og
led razstavljenih risbic v šolski 
avli. Čisto drugače pa je, ko nas
lednjo uro pišemo kontrolko. Se
dimo na svojih mestih, gledamo v 
zvezke, da bi si zapomni l i še 
kakšno besedo. 

Čas, namenjen odmoru, vedno 
prehitro poteče, zato izkoristimo 
vsako minuto. Upam, da bom na 
hodniku še naprej doživljal lepe 
stvari. Brez grdih pa na žalost ne 
gre. 

Renato Korošec, 6. c, 
OŠ Gorišnica 

STRAH 
Sobota je bila zame najbolj raz

burljiva. Po zajtrku smo krenili 
prot i Gardalandu. Ker smo bili 
malo hitri , smo morali počakati, 
da je ura odbila devet. Uslužbenec 
je odprl vrata in vsi polni pričako
vanja smo odšli v ta p ros to r . S 
sošolkami Tanjo, Vesno, Jasmino 
in Simono smo se odpravile na pa
noramski vlak. Videle smo celotno 
zabavišče in si pripravile načrt, kaj 
vse moramo preizkusiti. Naprave, 
o katerih sem samo sanjala in jih 
videla na televiziji, so postale re
sničnost. 

Nad baler ino sem bila nadvse 
navdušena. Obračala me je na gla
vo, vr te la v krogu , jaz pa sem 
kričala: "Mojca, si še živa? Meni se 
zelo vrti!" Mojca pa od strahu ni 
mogla spregovoriti niti besedice. 

Pravijo, da kogar je kaj v hlačah, 
gre na vlak smrti, ki je nekaj po
sebnega. Ko smo ga opazovale, je 
Tanja spregovorila: "Jaz za noben 
denar ne grem na vlak!" "Kako da 
ne?" sem vprašala. "Mene je preveč 
strah. Kaj, če se ubijem?" je dejala. 
"Če se drugi ne, se tudi ti ne boš, 
jaz pa pojdem. Izgubi t i n i m a m 
kaj," sem povedala svoje mnenje in 
sedla v vagon. Čez prsni koš in gla
vo sem si potegnila varnostni pas 
in vlak je začel počasi peljati. Do 
prvega ovinka je bilo za zdržati, ko 
pa se je vlak spustil po železnici 
strmo navzdol, se je začelo pravo 
doživetje. Drveli smo z zelo veliko 
hitrostjo iz enega ovinka v druge
ga, se preobračali na vse strani, de
lali ostre zavoje, kričali. Mislila 
sem, da me ne bo več. Držala sem 
se za pas in ga stiskala k sebi. Po 
glavi so mi rojile čudne misli in 
metalo me je sem in tja. Po uspe
lem pristanku sem stopila iz vago

na in pogledala proti Tanji. 
"Jasna, zakaj si tako bleda"? me je 

vprašala. "Bolje da nisi šla. Tako 
me še v življenju ni bilo strah, ven
dar sem priživela. Na koncu še poj
dem enkrat!" sem ponosno odgo
vorila. 

V bližini smo zagledale gugalni-
co s številnimi sedeži, na njej pa 
ljudi. "Mojca samo še dva sedeža 
sta pros ta . Ali greva?" sem jo 
vprašala. "No, pa pojdiva," je vese
lo odvrnila in tako se je nadaljeva
lo vse do odhoda domov. Res en
kratno, zanimivo, grozljivo, zabav
no in nepozabno. 

Jasna Medved 8. b, 
OŠ Cirkovce 

ZAJČEK 
DOLGOUŠČEK 

Zajček dolgoušček, 
kam pa tečeš, kam hitiš, 
kam te gobček vabi? 
Gobček vabi me na polje, 
polje polno je korenčkov! 
Pa mdi zeljnih glav! 
Zdajle sem to zelje našel 
in kar hrustat ga bom šel! 
Zdaj, ko sem se že najedel, 
pa domov ga bom ubral. 
Nataša Murko, 3. r., 
OŠSela 

KONJENIŠKI POHOD 
PO PRLEKIJI 

četrtkovega jutra 25. aprila me je 
kot ponavadi prebudilo petje mo
jega papagajčka. Takoj sem bila v 
svoji jahalni opremi in že sem pri
ganjala atija, naj pohiti. Veselila 
sem se srečanja s prijatelji, ki sem 
jih spoznala v jeseni na 
HALOSKI KONJENICI. 

Po enoumem čiščenju in sedlan-
ju konja Rokija sem skupaj s prija
telji odjahala proti Tumišču, kjer 
smo imeli zajtrk. Ob devetih je 
stotnik Slavko Strelec ukazal od
hod KONJENICE. Zastavonoša je 
dvignil zastavo s ptujskim grbom 
in napisom I. prleška konjenica. 
Od Ptuja smo se poslovili s trikrat
nim pozdravom HURA ter odja-
hali pro t i Šturmovcu. Prečkal i 
smo reko Dravo in se podali v Slo
venske gorice proti Polenšaku. Us
tavili smo se na Lovrenčičevi kme-
t i j i , kjer so n a m postregl i z 
golažem. To je edina hrana, ki je 
ne maram. Vsi konjeniki so mi go
voril i , da moram jesti, saj bomo 
brez h r ane do večera. Vsa 
razočarana sem imela za kosilo 
sladkarije in kruh. Na poteh smo 
se ustavl jal i v P R L E Š K I H 
občinah, kjer so nas pozdravljali 
župani. Naš cilj prvega dne je bil 

L ju tomer , s red išče Pr lek i je in 
kasaškega športa. Pozdravil nas je 
župan, župnik pa je blagoslovil 
konje in jezdece. Vso pot sta nas 
spremljala konjeniška policaja, ki 
sta ustavljala promet , ko je bilo 
treba prečkati cesto. 

Prespali smo v hlevih nekdanje
ga hipodroma. Drugi dan nas je 
pot vodila skozi domovino dobrih 
vin do Gomje Radgone in Sv. Juri
ja. Za vedno mi bo ostalo v spomi
nu prelepo Blaguško jezero in goz
dovi ob njem. Prot i večeru smo 
pr iha ja l i do tu r i s t i čne kmet i je 
"Firbas" v Cogetincih. Po dobri 
večerji smo se krasno zabavali . 
Prespali smo na seniku, ki se je čez 
noč p re imenova l v P E N Z I O N 
KONJENIKOV. 

Pozno zvečer sem zlezla v svojo 
spalno vrečo, uspavalo pa me je 
smrčanje pujsov, ki so spali pod 
nami. 

Zjutraj sem dolgo masirala Roki-
jeve noge, šele nato sem ga peljala 
na pašo. Po zajtrku smo zajahali. 
Preko Gomile smo se spustili v Pe
sniško dolino prot i Ptuju. Pred 
mes tno občino nas je sprejel 
župan. Na Tumišču je vsak dobil 
diplomo in nekaj slik, ki jih je na
redil fotograf Langerholc. 

Zvedela sem,^da je bila naša pot 
dolga 150 km. Želim si, da bi spoz
nala še več lepot Slovenije z Roki-
jevega hrbta! 

Katja Joka, 7. a, 
OŠ Olge Meglic 

POČITNICE V 
BOHINJU 

Odpotovali smo v Bohinj. Spali 
smo v hotelu Belvi, ki je bil naš 
t r idnevni dom. Z očkom sva se 
vsak dan kopala v bazenu, mamica 
pa je šla v solarij. Potem smo igrali 
namizni tenis, nato smo šli na ko
silo. Po kosilu smo se odpravili na 
sprehod okrog jezera. Pogled na je
zero je bil čudovit. Drugi dan smo 
si sposodili kolesa in se z njimi od
pravil i okrog jezera. Pot je bila 
zelo naporna . Pogledal i smo si 
tudi korito Mostnice in Hudičev 
most. Nato smo vožnjo s kolesi na
daljevali nazaj v hotel. Bili smo 
zelo utrujeni. Zvečer smo si ogle
dali ognjemet na jezeru. Potem 
smo šli spat. 

Hitro so minili dnevi in že smo 
se odpravljali domov. Na poti do
mov smo se ustavili v Kropi in si 
ogledali kovaški muzej. 

Naš tridnevni izlet se je končal s 
čudovitimi spomini. 

Špela Huzjan, 5. a, 
OŠ Kidričevo 



PIŠE: MIRKO KOSTANJEVEC / POSTOPEK ZA USTANOVI
TEV NOVIH OBČIN 

Ko nam obilna ni všei 
24 . avgusta 1996 je preneha l veljati zakon o referendumu za 
ustanovitev občin (Ur. 1. R S št. 5/94) in začel veljati zakon o 
postopku za ustanovitev občin ter za določitev njihovih 
območij - skrajšano Z P U O D O (Ur. list R S št. 44 /96) . 

Glede na to, da nekateri občani 
niso zadovoljni s sedanjimi (sta
rimi) občinami, njihovimi 
območji, sedeži in imeni, želim 
prikazati nekaj določb iz Z P U O 
IX), ki jih bo potrebno upošte
vati pri spreminjanju današnjega 
stanja občin. 

# Ustanovitev novih občin in 
sprememba območij starih 
občin (2 čl) 

Nove občine se ustanovijo in 
njihova območja določijo: 

a) z združitvijo dveh ali več sta
rih občin v novo občino 

b) z razdelitvijo stare občine na 
dvoje ali več novih občin 

c) z izločitvijo naselja iz stare 
občine ali naselij iz dveh ali iz 
več sosednjih občin v novo 
občino. 

Območja starih občin se spre
menijo: C 

1. z izločitvijo n a s ^ v novo 
občino po črki c) zgoraj 

2. z izločitvijo naselja iz stare 
občine m njegovo prildjučitvijo 
k sosednji stari občini. 

# Kdo lahko vloži predlog za 
začetek postopka v prej našte
tih primerih iz 2. čl. ZPUODO 
(6., 7., 8. čl.) 

Predlog na državni zbor (DZ) 
za začetek postopka za ustanovi
tev novih občin in določitev nji
hovih območij ter za spremembo 
območij starih občin lahko 
vložijo: 

a) z ustavo določeni predlaga
telji zakona, ki so: vlada, vsak 
poslanec ali najmanj 5000 voliv
cev 

b)delovno telo državnega zbo
ra, pristojno za vprašanje lokal
ne samouprave 

c) občinski sveti, in sicer tako: 
1. predlog za združitev dveh ali 

več sosednih starih občin v novo 
občino lahko vložijo sporazimi-
no občinski sveti; 

2. predlog za razdelitev stare 
občine na dve ali več novih 
občin lahko vloži občinski svet 
stare občine; 
. 3. predlog za izločitev naselja iz 

stare občine v novo občino lahko 
vloži občinski svet stare občine, 
iz katere naj bi se naselje 
izločilo; če naj bi se iz sosednih 
starih občin izločila naselja v 
novo občino, lahko vložijo pred
log sporazumno občinski sveti 
teh starih občm; 

4. predlog za izločitev naselja iz 
stare občine in njegovo prikl
jučitev k sosednji stari občini 
lahko vložita sporazimmo 
občinska sveta teh starih občin; 

č) svet krajevne ali vaške skup
nosti ali zbor občanov naselja, ki 
so dali pobudo za izločitev nasel
ja v novo občino ali za njegovo 
priključitev k sosednji stari 
občini, če občinski svet njihove 
pobude ni sprejel. 

Tukaj se mi zdi potrebno napi
sati, da po mojem mnenju 
ZPUODO velja mdi za mestne 
občine, čeprav najdemo v njem 
le izraze občina, občinski svet, 
svet krajevne oz. vaške skupnos
ti. 

# Kaj mora vsebovati pred
log, vložen v DZ? 

Glede na 9. čl. ZPUODO mo
rajo v predlogu za začetek pos
topka o ustanovitvi novih občin 
in določitvi njihovih območij 
kakor mdi za spremembo 
območij starih občin biti nave

deni razlogi, iz katerih se vidi, 
zakaj je predlog sploh vložen. 
Prav tako morajo biti v primem, 
če se predlaga ustanovitev nove 
občine, predlogu priloženi po
datki in dokazi, iz katerih se 
vidi, da predlagana nova občina 
izpolnjuje vse z ustavo in zako
nom določene pogoje. 

Ne bi navajal vse določbe, ki 
jih o občini vsebujejo čl. 138 -
144 ustave RS iz 1.1991, omenim 
naj samo en stavek iz 139. čl. us
tave, ki določa da "območje 
občine obsega naselje ali več na
selij, ki so povezana s skupnimi 
potrebami in interesi prebival
cev". V 13. čl. zakona o lokalni 
samoupravi - skrajšano ZLS 
(Ur. 1. RS ŠT. 72/93; 6/94 -
odločba US RS št. U-I-13/94 -
95,45/94 - odločba US, RS št. U-
1-144/94 -18 in Ur. 1. RS št. 
57/94, 14/95) pa je določeno, da 
mora biti občina sposobna za
dovoljevati potrebe in interese 
svojih prebivalcev in izpolnjeva
ti druge naloge v skladu z zako
nom Šteje se, da je občina spo
sobna na svojem območju za
dovoljevati potrebe in izpolnje
vati naloge, če so zagotovljeni 
naslednji pogoji: 

1. osemlemo šolanje (popolna 
osnovna šola); 2, primemo 
zdravstveno varstvo občanov 
(zdravstveni dom ali zdravstve
na postaja); 3. preskrba z živl
jenjskimi potrebščinami (trgovi
na, z živili in mešanim blagom); 
4. komunalna opremljenost 
(oskrba s pimo vodo, odvajanje 
in čiščenje odpadnih voda, 
oskrba z električno energijo); 5. 
pošme storitve; 6. finančne sto
ritve hranilnice ali banke; 7. 
knjižnica (splošnoizobraževalna 
ali šolska); 8. prostori za uprav
no dejavnost lokalnih skupnosti. 

Nadaljevanje prihodnjič 

KIDRIČEVO / PRED 
TOVARNIŠKIM PRAZNIKOM 

Porušili 
b o i / o dimnili 
Letošnji tovarniški praznik bodo v alumi
nijskem gigantu na Dravskem polju pros
lavili s svojstvenim zgodovinskim dogod
kom, saj bodo porušili dolgoletni s imbol 
Kidričevega, okoli 15(Mir^visok tovarniški 
dimnik. Svoja vrata bodo za zunanje obi
skovalce odprli to soboto, 16. novembra , 
ob 9. uri. Pred upravno zgradbo jih bodo 
pričakali sodelavci Ta luma in jih popeljali 
na ogled tovarne. 

Kot je povedal skrbnik projekta v Talumu Dar
ko Ferlinc, jim dimnik že dve leti, odkar so uga
snili staro kodamo, ne sltiži več. Zaradi tega, pa 
mdi zaradi različnih vremenskih vplivov se je v 
zgornjih 15 metrih vidno ukrivil, tako da je na 
vrhu okoli dva metra izven centra. Vse to je že 
pričelo ogrožati njegovo okolico. Do sedaj so ga 
dvakrat temeljito obnovili, zadnjič okoli leta 
1973. Ker pa bi bila ponovna obnova tega neke 
vrste tehničnega spomenika izredno draga, so se 
v Talumu odločili, da ga bodo porušili. 

To bodo opravili s pomočjo minerjev Minerske 
delniške družbe iz Ljubljane. Velikan bo padel 
ob tovarniškem praznikti, simbolično ob zakl
jučku dopoldanskega "šihta", natančno ob pet-

Dolgoletr)! simbol Kidričevega teden dni 
pred porušitvijo. Foto: M. Ozmec 

najstih. Miniran bo tako, da bo padel v smeri 
m a n j š ^ gozda. Vsekakor pa bo padec velikega 
zanimiveje in najvarneje videti od daleč, recimo s 
pmjske^ gradu ali s Ptujske Gore. 

•OM 

VIDEM / VOLITVE V SVETE KRAJEVNIH SKUPNOSTI 

H^mjevne skupnosti 
bodo mnovm mmživele 
V občini Videm so v nedeljo vzi)oredno s parlamentarnimi vo
litvami izvedli še volitve v svete krajevnih skupnosti Lesko-
vec, Videm, Podlehnik in Dolena. Tako bo delo krajevnih 
skupnosti v tej občini znova zaživelo, čeprav so na sejah 
občinskega sveta prvotno razmišljali celo o spremembi statuta 
in njihovi ukinitvi. Temu so nasprotovali predvsem v krajev
nih skupnostih Podlehnik in Leskovec, saj imajo na haloškem 
območju take skupnosti pomembnejšo vlogo kot v velikih rav
ninskih vaseh. Občani Sel in nekaj okoliških vasi pa se že pri
pravljajo na izvedbo referendiuna o ustanovitvi svoje krajevne 
skupnosti. Predvidoma bo referendum skupaj z državnim refe
rendumom o volilni zakonodaji, torej 8. decembra. 

In kdo je bil izvoljen v svete po
sameznih krajevnih skupnosti? 

KS DOLENA: Bolečka vas: 
Marjan Zelenko, Dolena: Stanko 
Božičko (SLS), Popovci - Zg. Pris
tava: Marija Pečnik (DeSUS), 
Sela: Tamara Pišek (LDS), Baris-
lovci: Jožef Letonja (DeSUS), Zg. 
Pristava: Alojz Stramič, Popovci: 
Irena Čoki (LDS); KS LESKO
VEC: Zg. Leskovec, Berinjak: 
Janko Kozel, Sp. Leskovec: Janko 

Šmigoc (SLS), Belavšek: Martin 
Emeršič, (SOPS), Trdobojci: Ja
nez Mere (LDS), Repišče: Marija 
Feguš, Veliki Okič: Branko Kozel 
(SLS), Franc Topolovec, Sko-
rišnjak: Andrej Kmetec (LDS), 
Strmec pri Leskovcu: Franc Sto-
pajnik (LDS), Mala Varnica: Dar
ko Srdinšek (SKD), Velika Varni
ca: Srečko Kozel, Manin Vidovič; 
KS PODLEHNIK: Podlehnik -
Sedlašek - Dežno: Janez Trafela, 

(SKD), Miran Krajnc, Gorca -
Dežno: Milan Vinko (SOPS), 
Zakl: Milan Vidovič (SOPS), Ja-
blovec - Dežno: Marija Repinc, 
Stanošina: Ivan Zajšek, Zg. 
Gruškovje: Anton Gabrovec, 
Ložina: Štefan Pernek, Rodni 
Vrh: Alojzija Srdinšek, Strajna -
Jablovec: Ivan Arbeiter, Sedlašek: 
Marjan Koren, Kozminci: Alojz 
Novak, Sp. Gmškovje: Dušan 
Hrnec; KS VIDEM PRI PTUJU: 
Lancova vas: Slavko Murko 
(SKD), Ljubstava - Drav. Vrh -
Maj. Vrh: Danilo Skok (LDS), Po-
brežje: Stanko Peter (SOPS), Mar
jan Selinšek (SOPS), Dravci -
Soviče: Zvonko Korpič, Tržeč: 
Andrej Štmcel (SOPS), Videm -
Drav. Vrh - Vareja: Dušan Hrga 
(SOPS), Drav. Vrh - Majski Vrh: 
Ivan Kokol, Šturmovci: Andrej 
Rozman (SDS), Vareja: Ana Cafu-
ta, Jurovci: Jožef Muršek (SOPS) 

JB 

P T U J / O B D N E 
VU DIABETIKOV 

Srecanie 
s l a d k o r n i h 
b o l n i k o v 
v soboto, 16. novembra, bo 
ob devetih v Narodnem 
domu v Ptuju srečanje dia
betikov desetih občin, ki ga 
pripravlja Društvo za boj 
proti sladkorni bolezni 
Ptuj. Z njim bodo počastili 
mednarodni dan sladkorne 
bolezni, 14. november. 

Govorili bodo o svojih pre
teklih in bodočih aktivnos
tih, ki so vezane na položaj 
sladkornega bolnika pri nas, 
predvsem pa na njegov soci
alni in zdravstveni status. Iz
vedli bodo krajše zdravstveno 
predavanje in kulturni pro
gram, v katerem bodo nasto
pili učenci glasbene šole Ka-
rola Pahorja iz Pmja, folklor
ne skupine iz bolnišnice in 
noneta iz Dornave. Na 
srečanje so povabili župane 
vseh desetih občin, na 
območju katerih deluje ptuj
sko društvo diabetikov, 
pričakujejo pa tudi predstv-
nike društev iz Celja in Lju
tomera 

Prispevek k obeležitvi med
narodnega dneva sladkorne 
bolezni pa je gotovo tudi 
odločitev Mercatorja SVS 
Pmj, ki v tem tednu v svojih 
trgovinah Rimska peč, Živila 
in prodajni center Breg v 
Pmju ter v trgovinah v 
Ormožu prodaja nekatere 
diabetične izdelke po 
znižanih cenah. 

O D O D IN TAM 

SKGRIŠNJAK • 
Odprl i modern
izirano cesto 

Minulo soboto so v KS Lesko
vec v videmski občini pripravili 
še eno slovesnost pri odprtju 
zadnje ceste med 13 odseki, ki so 
jih v letošnjem letu modern
izirali. Asfaltno prevleko so do
bili prebivalci naselij Mala Var
nica, Skorišnjak in Veliki Okič. 

Stanko Simonič, predsednik 
odbora za infrastrukturo v vi
demski občini, je na slovesnosti 
povedal, da je ta cesta prišla naj
težje v program letošnjih mod
ernizacij. Najprej so jo namera
vali pripraviti samo s tamponsko 

podlago za asfaltiranje, kljub 
temu pa so tudi to investicijo 
vključili med letošnja proračun
ska sredstva. Simonič je med 
drugim dejal, da so to storili tudi 
zato, ker je Skorišnjak (naselje 
tik ob meji z gorišniško občino) 
še danes infrastrukmrno skoraj 
nerazvit. Tamkajšnji prebivalci 
nimajo niti enega telefonskega in 
vodovodnega priključka. 

Modernizirana cesta je dolga 
dobrih 1300 metrov, blagoslovila 
pa sta jo farni leskovški župnik 
in mariborski naslovni škof dr. 
Vekoslav Grmič. Cesto sta odprla 
Stanko Simonič in videmski 
župan Franc Kirbiš, domačini pa 
so ob tej priložnosti pripravili 
bogat sprejem in se veselili nove 
pridobitve v treh naseljih. 

7M 

Šolski zvone€ 
oš ŽETALE # Poleg številnih aktivnosti na področju naravoslovnih 

in športnih dnevov, ki so jih v tem in prejšnjem mesecu pripravili na sa
mostojni OŠ Žetale, smo pred tednom učence žetalske šole srečali mdi na 
slovesnosti pri odprtju novega vrtca v Majšperku. V goste so jih povabili 
majšperški malčki iz vrtca. Podobnih srečanj učencev v majšperški 
občini naj bi bilo v bodoče še nekaj, sicer pa se bo v Žetalah morda že pri
hodnje leto veselili ob položitvi temeljev za gradnjo nove šole. 

TEKMOVANJE IZ LOGIKE • V Ljubljani se bo v soboto, 16. no
vembra, na republiškem tekmovanju iz logike pomerilo tudi pet osnov
nošolcev iz ptujskih in okoliških OS. Ti so oktobra na regijskem tekmo
vanju v Vidmu dosegli najboljše rezultate. Petošolce bosta zastopala Gre
gor Kovačec iz OŠ Videm in Urška Kolar iz OŠ Olge Meglic, prav tako 
pa bo iz te OŠ šestošolec Sebastian Voljč. Urška Sagadin iz OS Breg in 
Ana Bračič iz OŠ Pohorskega odreda Slovenska Bistrica pa bosta znanje 
iz logike merili med sedmo- in osmošolci. 

TM 

AVTO SULA K o m R o 
(Konrad in Roman LAH) 

obvešča bodoče voznike, da prične tečaj CPP v ponedeljek, 
18. novembra '96 ob 16. uri v prostorih Ljudske univerze 
(nad Kavarno). 
Prijavite se lahko po tel. 776-274, 776-726 (non-stop), mobitel 
0609-614-085, in oh pričetku tečaja. Izposojamo literaturo in 
organiziramo vse potrebno do izpita. 
Plačilni pogoji zelo ugodni! Priporoča se avt« š»i.a K o 2 R o 

OKI tiskalniki in telefaksi 
OKI 300C, barvni ink jet tiskalnik, 300 dpi, 300 zn/s 41.900,00 SIT 
OKIPAGE 4w, laserski tiskalniki A 4, 600dpi, 4str/min 53.900,00 SIT 
OKI fax 350, telefaks, telefon 36.670,00 SIT 
OKI fax 1000, laserski telefaks, skener, fotokopirni aparat, telefon, PC 
modem 161.050,00 SIT 
* ugodni plačilni pogoji: kartice, čeki, kredit leasing 
* originalni rezervni deli in potrošni material 
* pooblaščeni prodajalec, garancijski in pogarancijski servis 
VELIKA NAGRADNA IGRA za vse kupce OKI proizvodov. 
M & M, d.o.o., Ptuj 
Slomškova 24, 2250 Ptuj, •»& faks: 779-714. 
Internet: http:// wvvw.kdm-ptuj.si/mm.html 

http://
http://wvvw.kdm-ptuj.si/mm.html
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PREJELI SMO 
ALISiPTUKANI 
SRAMUJEMO SVO
JE PKTmOSTI? 

Na vpadnicah v naše mesto stoji
jo table z napisom "Ptuj - mesto 
muzej" in opozarjajo mjce, da bodo 
pri nas morda videli tudi nekaj ta
kega, česar oni sami nimajo. 

Priznati moram, da smo v 
zadnjih desetih letih naredili mno
go za urejen videz gradu in graj
skega hriba, za staro mestno jedro 
in še kak drobec drugje. Vendar pa 
mislim, da namenjamo preveč 
skrbi in denarja (našega občinske
ga in republiškega) za ohranjanje 
samo tiste dediščine, ki je služila 
prebivalcem gradov in mestnih go

spodov. Pozabljamo pa na večino 
prebivalstva ptujske okolice, ki so 
stoletja prispevali svoj velik delež, 
da je vse to sploh lahko nastalo. Ali 
ni naloga emologov (če jih na Ptu
ju sploh imamo - čutimo jih ne 
ravno preveč), da ohranjajo tudi 
dediščino malega človeka, da 
spoštujejo korenine nas vseh? 

Pred dobrim mesecem dni so ob 
prisotnosti predsednika države 
Milana Kučana slovesno odprli za 
obiskovalce obnovljeno Skomar-
sko hišo na Pohorju - primer slo
venske kmečke arhitekture in po
memben kultumi spomenik, ka
kor so zapisali ob otvoritvi. Kaj pa 
mi? Dopustili smo, da se je primer 
naše kmečke arhitekture in naš 
kulturni spomenik na Bakhovem 
trgu spremenil v pepel in nekaj os
tankov lesa. Imamo še tipično, s 
slamo krito viničarijo z vsem in
ventarjem na Gorci, vendar je tudi 
ta po podatkih, ki jih imam, pred

met denacionalizacije, zato njena 
usoda ni znana. Vsa čast občini 
Gorišnica, ki želi ohraniti še 
zadnjo s slamo krito hišo za naše 
zanamce. Pri nas na Pmju pa eno 
samo veliko sramovanje do 
dediščine malega človeka in malo
maren odnos do tega, kar smo 
nekoč že imeli - drugače si namreč 
ne morem razlagati splošnega mol
ka odgovornih ob vsem, kar se je z 
viničarskim muzejem na prostem 
zgodilo. Ali sploh kdo poskuša 
poiskati krivce za taka vandalska 
početja? 
Bojim se, da ne. 
Jani Gnc 

PET ZASLUŽNIH 
TRENERJEV NA 
CESTf?/ 

V okviru sprejetega proračuna 

mesme občine Pmj za leto 1996 so 
bila v okviru programa ŠPORT 
odobrena tudi potrebna finančna 
sredstva za pet profesionalnih tre
nerjev in 25 pogodbenih trenerjev, 
ki delajo v klubih. 

Vsa leta doslej so klubi, ki imajo 
profesionalne trenerje, prejemali 
znesek po kolektivni pogodbi, ki je 
zajemal plačo ter malico, potne 
stroške in regres. V letošnjem lem 
pa je iz neznanih razlogov plača 
profesionalnih trenerjev v okviru 
rednih dotacij klubom izostala, na 
kar smo takoj opozorili Oddelek za 
družbene dejavnosti pri MO Ptuj. 
Kljub obljubam in številnim skup
nim sestankom do danes profesio
nalni trenerji še niso dobili plače, 
ki jim pripada po kolektivni po
godbi in sprejetem proračunu. Ne
sprejemljivo je, da kljub jasnim 
določilom sprejetega proračuna 
trenerji, ki že leta uspešno delajo 
in so v veliki meri zaslužni za do

sedanje uspehe pmjskega športa in 
promocijo Ptuja nasploh, ostajajo 
brez zaslužene plače. Gre za ljudi, 
ki jim je to edini vir zaslužka, od 
katerega živi tudi njihova družina. 

Apeliramo na mestni svet mestne 
občine Ptuj, župana Pmja g. Mi
roslava Lucija in vodjo oddelka za 

družbene dejavnosti gospo Kristi
no Šampcrl-Purg, da v skladu s 
svojimi pristojnostmi v naj
krajšem času uredijo navedeno 
problematiko plač profesionalnih 
trenerjev. 

Upravni odbor Športne 
zveze občine Ptuj 
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P T U J / JANEZ LAH, NEKDANJI PREDSEDNIK UPRAVE TAMA, IZDAL KNJIGO 

Kih /e krhi xtt vnicen/e Tamm 
U g a š a n j e največjega m a r i b o r s k e g a g i g a n t a l a m a je traja
lo z e l o d o l g o , prav t a k o njegova sanac i ja . I z m e n j a l o se j e 
v e l i k o l judi , ki s o ga p o s k u š a l i reš i t i . O d 19. d e c e m b r a 
1995 d o 15. marca l e t o s j e bil p r e d s e d n i k uprave T a m a 
P t u j č a n J a n e z Lah . 

V sredo je Janez Lah pred
stavil knjigo z naslovom MPP 
(Mafija Politikantskih Podjet
nikov) je uničila Tam, ki jo je iz
dal v samozaložbi in v njej opi
suje, kako je doživljal dogodke, 
ko je tri mesece vodil to zdaj že 
nekdanje največje podjetje na 
Štajerskem. Zaenkrat knjige še 
ne morete kupiti v prosti proda
ji, saj se avtor še ni odločil o nje
ni prodajni ceni. 

V začetku knjige je zapisal, da 
jo namenja vsem tistim, ki so 
svoje izgubili, torej revežem, in 
ne tistim, ki so tuje vzeli, to je 
individualnim kapitalskim in
teresom, ki so v nameri, postati 
bogati in vladati, pripravljeni 
storiti tudi najhujše. Človeka so 

pripravljeni postaviti na zadnje 
mesto, ga uničiti, je dejal na 
predstavitvi knjige Janez Lah, ki 
je še danes prepričan, da bi lahko 
rešil Tam pred stečajem ter bi še 
danes v njem lahko delalo štiri 
tisoč ljudi, vendar so mu to pre
prečili. 

Kdo je po vašem mnenju kriv 
za stečaj Tama? 

Janez Lah: "Država je s skla
dom za razvoj hotela uničiti 
Tam, mnogi pa so se v zadnjih le
tih v Tamu osebno okoristili. 
Čeprav sem bil nekaj mesecev 
celo na čelu Tamove uprave, sem 
imel za opraviti le z najnižjimi 
nalogami. Sklad pa je še vedno 
vodil na čelu s Tamovo 'upravo v 
senci'. Izvajal naj bi namreč 

samo tiste naloge, ki so bile zas
tavljene že veliko prej. Ko sem 
jaz prevzel vodstvo uprave, so 
bile bolj ali manj vse stvari 
okrog stečaja dorečene. Menili 
so, da bom jaz tisti, ki bom neka
ko podpisal 'smrtno obsodbo'-
stečaj Tama. Toda jaz sem videl v 
Tamu nove izzive in jih začel 
uresničevati. To je vse te zelo 
presenetilo , saj so poslovni re
zultati kazali na to, da se Tam 
vzpenja iz dneva v dan. Začeli so 
se pritiski name, toda kljub 
temu nisem klonil. Pri vodenju 
Tama sem uporabljal novo meto
do, kar bo tudi vsebina moje 
naslednje knjige. Po tej metodi 
bi Tam lahko rešili. Poslovni 
učinki so bili dobri." 

V knjigi je navedenih tudi 
nekaj strogo zaupnih doku
mentov, do katerih ste lahko 
prišli kot direktor Tamove 
uprave. Kot predsednik uprave 
ste se zaradi groženj morali 
umakniti iz Slovenije. Se da
nes, ko predajate knjigo s temi 
dokumenti v javnost, počutite 
varneje? 

Janez Lah: "Danes se 
počutim veliko varneje. Nekate
ri so takrat moj umik imenovali 
beg pred odgovornostmi. Toda 
moral sem oditi, takrat mi nihče 
ni dal zagotovila, da me lahko 
zaščiti. Dobil pa sem nekaj zelo 
resnih opozoril, da bom šel po 
stopinjah Ivana Krambergerja. 
Zato sem se umaknil iz države." 

Takrat ste ocenili, da je vaše 
mesečno delo vredno 50 tisoč 
DEM. Ste dobili to delo iz
plačano? 

Janez Lah: "V bistvu gre za 
sporno fakturo, ki so jo pozneje 
interpretirali kot mojo mesečno 
plačo. Moram povedati, da sem 
delal tri mesece v Tamu čisto 
zastonj. Vse stroške, potovanja 
in drugo sem si sam kril. Država 
me je poiskala, imenovala in ob 
vsem tem so se morali zavedati, 
da je potrebno vsako delo 
plačati. Trdim, da je moje delo v 
Tamu bilo desetkrat več vredno 
kot delo drugih, saj so oni priha
jali v Tam, da ga uničijo, jaz pa 
sem ga reševal. Kljub temu sem 
se odločil, da izdam to knjigo, ki 
bo verjetno zavrla tudi vsa na
daljnja pogajanja okrog plače, 
vendar je moj glavni namen, da 
se obelodani resnica. S knjigo bi 
rad preprečil vse to, kar se v 
zadnjih dveh letih dogaja. Bolj 
kot denar so pomembni ljudje in 
možnost zaslužka." 

Toda Tam je kljub temu šel v 
stečaj. Kako pa so po vašem 
mnenju uničili Tam? 

Janez Lah: "Takratni odgo
vorni so ga nameravali spraviti v 
takšno okolje, da bi ga lahko po
ceni pokupili nazaj. To se je po
kazalo tudi pri tem, da so ga 
ovrednotili na 65 milijonov 
DEM. Trdim, da je v resnici Tam 
vreden 1,5 milijarde mark." 

Janez Lah je ob koncu dejal, 
da si želi, da ga vsi ti, ki jih v 
knjigi obtožuje, tožijo. "V sod
nem postopku je mogoče doka
zati, da imam prav. Iz Tama sem 
odnesel fotokopije dokumentov, 
ki jih bom takrat tudi pokazal," 
je še dejal. 

MS 

Janez Lah: "Onemogočili so mi rešiti Taml" 

INDIJA / IZBOR ZA MISS SVETA 

lepotice ie 
v Bangalorelu 

89 lepotic iz celega sveta, ki se letos udeležujejo svetovnega 
izbora mis, je od ponedeljka že v Bangaloreju (indijskem turis
tičnem raju), potem ko so preživele nekaj čudovitih dni na 
Sejšelskih otokih, kjer so snemale podlage za televizijsko od
dajo in zaključno prireditev izbora, ki bo 23. novembra. 

Naša mišica Alenka Vindiš je navdušena, dobro se je znašla 
v družbi svetovnih lepotic, pred odhodom jo je najbolj skrbelo 
znanje angleškega jezika, ali ga ima dovolj, in oblačila. Že po 
nekaj dneh se je pokazalo, da je njeno znanje angleščine nad
povprečno, da je v Indijo prišla dobro opremljena in da so nje
ne obleke takšne, kot bi si jih želela vsaka lepotica. Sobo v ho
telu Sheraton si deli z Rusinjo, ki pa zelo slabo govori ang
leško, tako da se težko sporazumevata. Drugače pa ima skupno 
guveranto s Kanadčanko, Čehinjo, Rusinjo in Slovakinjo. Vaje 
na finalni nastop so pričele 13. novembra. Pričakala ga bo 
sproščeno, dobila je veliko samozavesti, izstopa tudi s svojo 
višino, je tretja po velikosti in po prvih prognozah bi se lahko 
uvrstila zelo visoko. Lepotni strokovnjaki ocenjujejo, da je 
Slovenija letos poslala na svetovni izbor dosedaj najboljšo kan
didatko. Naša pričakovanja bodo uresničena, če se bo Alenka 
uvrstila med prvih deset. 

Pred finalom pričakujemo, da se nam bo Alenka še enkrat 
oglasila. Vsekakor ji želimo, da bi se čim bolje uvrstila in tako 
pomagala promovirati našo državo, čeprav je v Indijo odšla 
brez njene popotnice. 

MG 

P T U J / EPILOG K VROČIM VOLITVAM 

Spupad mei kandidatoma KPS in LDS 
K a k o vroče so nekater i kandidat i s ptujskega območja 
kandid ira l i i n kaj vse so bi l i pripravljeni storiti zase in za 
svojo s tranko, se j e pokaza lo še pred volitvami. Že v sobo
to , 2 . novembra, torej dan po dnevu mrtvih so nas obvest
i l i , da n e k d o po Ptuju trga vel ike p lakate s s l iko kandida
ta L D S za državni zbor, presednika m e s t n e g a sveta M i l a n a 
Čučka . D a n za tem so nas obvesti l i , da j e na viaduktu za 
mag i s t ra lno c e s t o na Hajdin i in ž e l e z n i š k e m nadvozu v Ki
dričevem n e k d o strgal in sežgal vel ik p las t ičn i p a n o z na
p i s o m kandidata S D S dr. Miroslava Lucija. N a Hajdini so 
"okrasili" p lakat s s l iko kandidata S K D Petra Pribožiča , 
n a a>tobusnem postaja l i šču pa so potrgal i in zmečka l i vse 
p lakate L D S . Tudi na Des trn iku so bil i aktivni, saj so n a s 
o b č a n i obvesti l i , da n e k d o trga plakate kandidata S D S 
Franca P u k š i č a itd. 

A zgodba se tu še ne konča, pra
va in vroča zgodba se je začela šele 
konec prejšnjega tedna. V redakci
jo Radia in Tednika smo v petek, 
8. novembra, prejeli Sporočilo za 
javnost, ki nam ga je po faksu pos
lal "napadeni in ogroženi" sekretar 
KPS SV Slovenije mag. Viljem 
Muzek. V njem sporoča javnosti, 
kako naj bi prejšnjo noč nekaj mi
nut po eni uri ponoči prišlo do 
fizičnega napada nanj in na pod
predsednika Neodvisnih sindika
tov Slovenije Zdenka Kolarja, ki je 
bil mimoidoči in čisto slučajno v 
tistem trenutku na mestu spopada 
med člani LDS in KPS. Po Muz-

kovih trditvah naj bi ju napadla 
Milan Čuček in njegova desna 
roka v LDS Emil Mesaric. Pred 
samim pretepom naj bi si nekateri 
udeleženci izmenjali tudi nekaj 
glasnih in neprijaznih besed gos
tilniškega žargona. 

Zadevo smo preverili na policij
ski postaji v Ptuju, kjer so nam po
jasnili, da naj bi prišlo do pretepa 
zaradi tega, ker naj bi Čučak zalotil 
Muzka, kako lepi plakat KPS prek 
LDS-ovega. Pozneje smo izvedeli, 
da ga je to ujezilo toliko bolj, ker 
naj bi Čuček prav Muzku na reverz 
posodil lepilo in valjček za plakati
ranje. 

Porisan plakat na Hajdini. 

Policisti so dodali, da bodo zo
per tri udeležence Muzka, Čučka 
in Mesarica podali predlog za kaz
novanje sodniku za prekrške zara
di nedostojnega vedenja na javnem 
kraju. Poleg tega bodo zoper Muz
ka podali še predlog za kaznovanje 
zaradi kršitve zakona o volilni 
kampanji. 

Tudi v času volilnega molka smo 
prejeli nekaj klicev o "nagajanju" 

Foto: M. Ozmec 

strankarskih pripadnikov. Nekate
re je motilo to, da naj bi bili v po
sameznih volilnih komisijah pre
težno člani te ali one stranke, dru
ge je motilo to, da naj bi se tudi na 
dan volitev po Ptuju in okolici 
nekdo vozil v avtomobilu z veliki
mi napisi SDS in podobno. Šed 
dobro, da so volitve že za nami. 

-OM 

ČRNA KRONIKA 
ZAPEUAL NA 
NASPROTNI VOZNI PAS 

Po lokalni cesti od Hlaponcev 
proti Dornavi je v torek, 5. no
vembra, ob 6.25 vozil osebni 
avto 20-letni Dušan S. iz Juršin-
cev. V bližini mostu čez reko Pe
snico je nenadoma zapeljal na 
nasprotni vozni pas in trčil v 
osebni avtomobil, ki ga je na
sproti vozil 34-letni Stanislav Ž. iz 
Ormoža. V trčenju se je Dušan S. 
hudo ranil. 

Z AVTOM V KOVINSKO 
OGRAJO 

v četrtek, 7. novembra, nekaj 
pred 21. uro je vozil osebni avto 
po lokalni cesti skozi naselje 
Mezgovci, občina Dornava, 19-
letni Dejan S. iz Ptuja. V blagem 
desnem preglednem ovinku je 
zapeljal na bankino, potem pa 
trčil v kovinsko ograjo. V nezgodi 
se je hudo ranil. 

TRČENJE NA ORMOŠKI 
CESTI 

v četrtek, 7. novembra, nekaj 
po 22. uri sta na Ormoški cesti v 
Ptuju trčili neznana voznica 
osebnega avtomobila Op6l rec-
ord rdeče barve in voznica kade
ta Silvija L. iz Ptuja. Voznica opla 
je po trčenju odpeljala naprej, 
zato policisti prosijo morebitne 
očividce in pozivajo neznano 
voznico, da se jim oglasijo in po
magajo razjasniti okoliščine 
trčenja. 

MOPEDIST SE JE HUDO 
RANIL 

Po lokalni cesti skozi naselje 
Žetale se je v četrtek, 7. novem
bra, nekaj pred polnočjo peljal s 
kolesom z motorjem 18-letni Mi
lan Š. iz Žetal. V nepreglednem 
ovinku je zapeljal levo na banki
no in v jarek, tam je padel in se 
hudo ranil. 

TRČIL V OBCESTNA 
DREVESA 

Po magistralni cesti od Tepan-
ja proti Slovenski Bistrici se je v 
soboto, 9. novembra, ob 2.40 
peljal z osebnim avtomobilom 
19-letni Matjaž O. Med vožnjo je 
v ostrem desnem ovinku na mo
krem cestišču zapeljal s ceste, 
potem pa je trčil v več obcestnih 
dreves. V nezgodi se je hudo ra
nil. 

HUDA NESREČA PRI 
DELU 

v torek, 5. novembra, ob 9.30 
80 delavci nakladali razžagane 
dele starega daljnovoda na to
vornjak. Med delom je zanihala 
železna konstrukcija tovora in 
34-letnega Milana K. z Zgornje 
Polskave zadela v prsi. Hudo 
ranjenega so prepeljali v mari
borsko bolnišnico. 

ORMOŠKA ŠTUDENTA 
OROPALI V MARIBORU 

v četrtek, 7. novembra, okoli 
20. ure je v Orožnovi ulici v Mari
boru sedem neznancev napadlo 
študenta M.K. in D.O., oba stara 
19 let, doma iz Ormoža. Najprej 
so ju pretepli in obrcali, potem pa 
jima pobrali denar in dokumente 
ter pobegnili v noč. Oba mlada 
Ormožana so odpeljali v bol
nišnico, policisti pa za roparji 
poizvedujejo. 

FF 
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RODILE SO - ČESTITA
MO: Marjanca Bombek, Bu
kovci 17, Markovci - Tjašo; 
Franja Fingušt-Urbančič, 
Ptuj - Tajdo; Ivanka Satler, 
Jablovec 2, Podlehnik 
dečka; .alija Ritonja, Her-
manci 4i^, Miklavž - dečka; 
Marjeta Furman, Mihovce 
62/a, Cirkovce - Laro; Metka 
Gaberc, Pristava pri Mesiin-
ju - Moniko; Renata Koled-
nik, Ločič 22, Trnovska vas -
de^ka; Lidija Golob, Gra-
jenščak 19, Ptuj - Davida. 

POROKA: Jože Janžekovič, 
Bukovci 27, in Ida Kovačič, 
Cirkulane 71. 

UMRLI SO: Marija Koser, 
roj. Lendero, Apače 112, 
1916, t 29. oktobra 1996, 
Ana Kuharic, roj. Podgore-
lec, Lešnica 30, -i: 1921, t 29. 
oktobra 1996, Eva Kolarič, 
roj. Kovačič, Šolska ul. 8, 
Središče ob Dravi, 1907, t j 
1. novembra 1996, Just ina! 
Sirec, roj. Orlač, Spodnje 
Gruškovje 3, -î  1928, t 3. no
vembra 1996, Marija Je-
zeršek, roj. Osredkar, Trata 
64, Gorenja vas, -i: 1906, t 3. 
novembra 1996, Alojz Lah, 
Podvinci 110, 1̂̂  1932, t 4. 
novembra 1996, Jožef Cafuta, 
Kvedrova ul. 2, Ptuj , 1946, 
t 3. novembra 1996, Milan 
Čeh, Podvinci 62/a,^}: 1951, t i 
4. novembra 1996, Marija 
Ovčar, roj. Bombek, Markov
ci 33, •\' 1943, t 3. novembra 
1996, Ivan Pungračič, Turški 
Vrh 14, ;t- 1907, t 2. novem
bra 1996, Angela Podlesnik, 
roj. Podpečan, Kovaška c. 
107, Lovrenc na Pohorju, * 
1906, t 2. novembra 1996. 

Kulturni 
križem kražem 
PTUJ • Danes , 14. novem
bra, bo ob 19. uri v Narod
n e m d o m u v organizaciji 
ZKO literarni večer s pesniki 
in pisatelji, ki živijo n a ptuj
s k e m območju ali z njega iz
virajo. Priti namerava jo 
France Forstnerič, Miha Re
m e c , Rudi Ringbauer, Mirko 
Pihler, Ivan Cimerman , 
Zdenko Kodrič, Gabrijel Ber-
lič, Sonja Votolen, Danica 
Petrovič, Milan Fridauer, 
Aleš Š teger in Peter Srpčič. 
PTUJ • V nedeljo bo o b 10, 
uri v razstavišču pod g ra 
d o m nedeljska matineja z 
risankami, namen jena o t ro
kom do 10. leta in njihovim 
s t a r šem. Matinejo bo pri
pravil Pokrajinski muzej Ptuj 
ob razstavi del Mikija Mu-
stra. 
PTUJ • Zgodovinsko 
društvo Ptuj vabi n a p r e d a 
vanje dr. Andreja Ple terske-
g a E t n o g e n e z a S l o v e n 
cev , ki bo v s redo, 20 . no 
vembra , ob 18. uri v Šol
s k e m centru Ptuj. P redava
telj je višji znanstveni s o d e 
lavec Inštituta z a arheologijo 
Znanstvenoraziskovalnega 
cent ra SAZU. Njegovi izs
ledki so sprožili zelo živaftno 
polemiko pris tašev "venet-
ske teorije". 
PTUJ • V Miheličevi galeriji 
je š e do jutri, 15. novembra , 
na ogled razs tava likovnih 
del ude ležencev kolonije v 
Šta tenbergu . 
PTUJ • V lokalu Romant ika 
razstavlja ljubiteljski slikar 
Leon Pišek, član likovne 
sekcije DPD Svoboda Ptuj. 
PTUJ • V galeriji Drava raz
stavlja umetniške fotografije 
profesor Franček Vogelnik. 
ZGORNJE JABLANE • 
Ptujski slikar Grega S a m a s -
tur, član likovne sekcije pri 
DPD Svoboda, v t em m e s e 
cu razstavlja svoja de la n a 
turistični kmetiji v Zgornjih 
Jab lanah pri Cirkovcah. Na 
ogled so platna v tehniki 
akril. Razs tava bo odpr ta cel 
november , sicer p a S a m a s -
tur v t em č a s u pripravlja š e 
samosto jno razstavo v Slo
venski Bistrici. 
KINO PTUJ • Do nedelje, 
24. novebra, vrtijo ob 17.30 
in ob 20. uri film Dan neod
visnosti. 


